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Чест Високо напрежение Корупционна сага

Стр. 18

Джаз бендът на НМУ подгрява
секстета на Дизи Гилеспи

Стр. 6

Прокуратурата проверява
ДКЕВР за цените на тока

Стр. 3

Ще има повторно класиране
в научния фонд

Стр. 10

Разговор

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Планове

САЩ изтеглят тази година
34 хил. войници от Афганистан

Стр. 8

Излъгани

Училищата нямат пари за
обещаните повишени заплати

Стр. 3
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Възможен ли е ускорен
растеж в България?

Няколко
ÄÓÌÈ

Павлета
ДАВИДОВА

Българският превод на
английската дума “warning”
е предупреждение. Безброй
предупреждения отправиха
българските граждани към
управляващите, но няма
признаци някой да ги чува.
Явно плебеи и патриции
говорят на различен език,
нищо, че българският все
още се води официален за
страната.

На пореден митинг вче-
ра излязоха учените, про-
тест за неизплатени
задължения имаше и от
малки фирми, подизпълни-
тели на строителството
на лелеяната от прави-
телството магистрала
“Тракия”. ГЕРБ показаха
какво мислят за образова-
нието, а за приоритет по-
сочиха пътищата и маги-
стралите. Представите-
ли и на двете сфери обаче
пак протестираха - за про-
блеми, които не са от
днес или вчера. Държава-
та продължава да не ги
разбира. И те потърсиха
друг подход.

Плакати на чужди ези-
ци, основно на английски,
изпъстриха редиците на
недоволните. Може би на
всички вече им писна уп-
равляващите да се пра-
вят, че не разбират какво
се случва. Може би на хо-
рата им дойде до гуша от
всичкото нищоправене и
решиха да търсят помощ
оттам, където ще ги раз-
берат. Явно доверието в
българските институции
съвсем се срина, щом и
призивите вече не са от-
правени само към тях.

Тъжно е, когато един
народ не вижда смисъл да
очаква нещо от хората,
които е избрал да го уп-
равляват. Плачевно е, ко-
гато всички говорят на
различни езици. А някъде
там една лампичка мига и
предупреждава за опас-
ност. Защото английско-
то “warning” се използва и
за хлъзгав под. Може някой
управленец да се подхлъзне
и да падне. И няма да има
плебей, който да поиска да
го хване, за да му помогне.

Warning

ЕНЕРГИЙНИТЕ МОНОПОЛИ
НИ ДЪРЖАТ НА КЪСА КАИШКА

Стр. 13

Управлението на Бойко Бо-
рисов струва на българите 7
млрд. лева. Това изчисли вче-
ра  лидерът на БСП Сергей
Станишев. Той цитира данни
на БНБ, които показват, че фи-
скалният резерв е около 3,9
млрд. лв., което е под законо-
вия минимум от 4,5 млрд. лева.

БСП: Кабинетът ни
струва 7 милиарда лева
Само столичани са лишени от 350 млн. лв. по времето на Фандъкова

По думите на Станишев дър-
жавният дълг при управление-
то на ГЕРБ, който ще плащаме
всички ние, е нараснал с 3,3
млрд. лв. Ако към средата на
2009 г. с фискалния резерв
можеше да се покрие почти
85% от държавния дълг, сега
се покриват по-малко от 30%,

пресметна лидерът на социали-
стите. Голямата криза в Бълга-
рия започна с мандата на Бо-
рисов и Дянков, отбеляза той.

Междувременно общински-
те съветници от БСП в София
изчислиха, че за последните
четири години столичани пък
са били лишени от 350 млн. лв., Стр. 2 и 4
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които са могли да бъдат из-
ползвани за решаването на
проблемите им. Те посочиха,
че това е сумата на залагани-
те, но неизпълнени приходи в
бюджетите по време на управ-
лението на кмета Йорданка
Фандъкова.

“Уважаеми г-н премиер, спрете да режете лентички, отрежете корупцията”,
гласеше един от плакатите, който носеха протестиращи фирми край
магистрала “Тракия” вчера. Хората очакват неизплатени задължения от месеци
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Снимка БГНЕС
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България

Н

От приятелите и близките
в София, Пловдив и Първомай

ЗАПРЯН ГЕОРГИЕВ
НА 80 ГОДИНИ!

Най-сърдечно поздравяваме
дългогодишния

селскостопански
и административен

деятел
по случай юбилея.

ПОЖЕЛАВАМЕ ЗДРАВЕ И РАДОСТ!

олямата новина е, че
управлението на Бой-
ко Борисов струва на
българските гражда-

БСП:

Управлението на Борисов ни струва минус 7 млрд. лева
Снимка Мариета ТОМОВА

Голямата криза в България започна с мандата на
правителството на Борисов и Дянков, заявиха от БСП

Г
Юлия КУЛИНСКА

ни минус 7 милиарда лева,
натрупани от новите дълго-
ве и “изяждането” на фис-
калния резерв. Това обяви
вчера лидерът на БСП
Сергей Станишев на бри-
финг, посветен на текущо-
то състояние на фискалния
резерв и консолидирания
държавен дълг. Премиерът
често се оплаква за опо-
скания бюджет, ние обаче
оставихме над 8 млрд. лв.
фискален резерв, но  пра-
вителството на ГЕРБ го из-
харчи за попълване на
дупките от контрабандата
и сивата икономика, които
си отваряше само, припом-
ни Станишев. “Реалното
състояние на фискалния
резерв към днешна дата е
тревожно, да не кажа от-
чайващо. Той е към 3,9 ми-
лиарда лв., което е под за-
конния минимум от 4,5
млрд. лв. Ако към средата
на 2009 г. с фискалния
резерв можеше да се по-

крие почти 85% от държав-
ния дълг, сега се покриват
по-малко от 30%. При уп-
равлението на ГЕРБ дълго-
вете нарастват с около 5
млрд. лв. и като допълним
“изядения” фискален ре-
зерв, от който нито един
българин не видя полза за
себе си, сметката е, че към
момента управлението на
Борисов ни струва 7 млрд.
лв. на минус”, пресметна
Станишев. Всъщност в мо-
мента държавата няма ни-
какви резерви, защото в ос-
татъка са включени пари-
те от Сребърния фонд, су-
мите за извеждане от ек-
сплоатация на спрените
блокове на АЕЦ “Козло-
дуй” и евросредствата, ко-
ито са динамична величи-
на, уточни той. Енигма са
публичните разходи и не
се знае какво ще завари
следвашото правителство,
отговори Станишев на
журналистически въпрос,
дали ще има актуализация
на бюджета за тази годи-
на. “Няма как да се крие
състоянието на фискалния
резерв. Истинският меха-
низъм за гарантирането му

е да има работеща иконо-
мика, а такава няма, защо-
то правителството на Бо-
рисов я срина във всеки
един сектор”, подчерта
лидерът на социалистите.
По думите му НАП не може

да достигне нивата на
събираемост от 2008 г. и
това се дължи на погреш-
на икономическа полити-
ка и покровителстване на
контрабандата и сивата
икономика. Голямата кри-

за в България всъщност
започна с мандата на пра-
вителството на Борисов и
Дянков, припомни Стани-
шев. В тези условия ГЕРБ
“пускат кранчето” само на
техните фирми и монополи

и това е голямото им
престъпление пред стра-
ната, добави той.

“Днес фискалният ре-
зерв е към 3 млрд. 900 млн.
лв. Предполагаме, че зара-
ди постъпленията от ДДС в
средата на месеца той ще
отиде към 4 млрд. лв., но
правителството е отклони-
ло пари от Сребърния фонд
за финансиране на текущи
нужди”, отчете и Пламен
Орешарски. Неговите очак-
вания не са оптимистични
за приключване на манда-
та на това правителство, а
и на годината.

Кабинетът вече е в пе-
риод на дефицит на теку-
щи средства за оператив-
ни разходи, затова бави и
изплащенито на субсиди-
ите за замеделците и не
разплаща редовно суми-
те по инфраструктурните
проекти, коментира Дим-
чо Михалевски. Това е ис-
тинският резултат от бюд-
жетните дефицити в по-
следните 4 г. и подобно
наследство ще бъде теж-
ка стартова позиция за
следващото управление, е
неговото мнение.

Протестиращи на магистрала
„Тракия” изкопаха гроб
10 млн. лв. дължи ПСТ Холдинг от Стара Загора
на подизпълнителите на проекта

дружение “Тракия IV” излезе с позиция по повод вчерашните протести на
строители на автомагистрала “Тракия”. То е категорично, че всички търгов-
ски отношения вече ще се решават само и единствено в съда. От сдруже-
нието уверяват, че то се разплаща “с дружествата, които спазват клаузите

СДРУЖЕНИЕ „ТРАКИЯ IV”: ВЪПРОСИТЕ
ЩЕ СЕ РЕШАВАТ САМО В СЪДА

СППППП
овече от 100 представители на 70
фирми, работещи на лот 2 на ав-
томагистрала “Марица” и лот 4 на
автомагистрала “Тракия”, погреба-

по сключените с нас договори”, става ясно от изявление на представляващия
сдружението Иван Иванов. По думите му през последните 2,5 години то е
работило коректно с над 300 различни по големина и дейност фирми, а “опитът
на протестиращите фирми да внушат, че има некоректни взаимоотношения, е
недопустим”.

ха вчера символично бизнеса си. Хората
прибягнаха до нетрадиционния протест
край пътен възел Зимница, като настоя-
ваха да получат задължения по строител-
ството на магистралата от близо 10 млн.
лв. Протестиращите си искат парите, кои-
то им дължи фирмата-подизпълнител на
проекта - ПСТ Холдинг от Стара Загора.
Те се надяват и на държавна помощ, за
да получат дължимите суми.

Недоволните изкопаха символичен
гроб, в който погребаха табели и листове
с имената на своите фирми. Те се обърна-
ха към гражданите, които пътуват по ма-
гистрала “Тракия”, и ги призоваха да не
се заглеждат само в лъскавите билбордо-
ве, а да знаят, че преминават през трупо-

вете на не едно и две семейства, строили
магистралата. Те обясниха, че символич-
ната погребална процесия е израз на до-
животното загробване в заеми на семей-
ствата им. Проблеми с разплащанията
имат и фирмите, изграждащи участъка от
Димитровград до Харманли на магистра-
ла “Марица”.

Айдън Даил, който е сред организато-
рите на протеста, подчерта, че имат да
получават пари за свършена работа за
период от 7 месеца до 1 година. Той до-
бави, че всички фирми, които чакат пари,
са малки или средни и попадат в графата
“семеен бизнес”. Даил коментира, че до-
кументално държавата се е разграничи-
ла от ситуацията, като е заявила, че това
е междуфирмен проблем.

“Основният изпълнител не е паднал от
небето. Той е избран по строги правила,
със знанието на държавата, в определе-

на процедура. Държавата е задължена
да упражнява прозрачност и мониторин-
гов процес от избирането до завършване-
то на обекта. Тук става въпрос за едни
скачени съдове, като най-големият съд е
държавата”, възмути се Даил.

Протестиращите са изпратили уведо-
мителни писма до Агенция “Пътна инфра-
структура” и Министерството на регионал-
ното развитие и благоустройството, пода-

дени са документи и до Министерството
на транспорта, уведомени са парламен-
тарни комисии, Министерският съвет и
президентството.

ДУМА припомня, че още през есента
имаше протести заради неизплатени
задължения, но до блокиране на магист-
ралите не се стигна, след като главният
изпълнител обеща да се разплати до края
на 2012 г.

сички заседания на ЦИК и
РИК ще се предават ди-
ректно чрез интернет стра-
ниците им, решиха депута-

ЗАСЕДАНИЯТА НА ЦИК И РИК
ЩЕ СЕ ИЗЛЪЧВАТ В ИНТЕРНЕТ

Националната изложба „Българска
археология 2012 г.” се открива днес в
18 ч. в Националния археологически
институт с музей при БАН. Ще бъдат
представени най-важни експонати от
теренните проучвания на екипите в
цялата страна през 2012 г. - от праис-
торията до Средновековието. Днес е де-
нят на българския археолог и изложба-
та се открива по традиция в този ден,
обясни доц. Людмил Вагалински, дирек-
тор на НАИМ. В изложбата участват 11
музея от страната, като са представени
55 обекта, което е около една четвърт
от всичките археологически проучва-
ния миналата година. Праисторията ще
бъде представена от находки от с. Во-
ден, Хасковско, известната селищна
могила при Провадия, с много интере-
сен инвентар, хубави съдове, пластини
от кремък и керамични съдове от пери-
ода на Халколита. В постоянната из-
ложба е изложено и златното съкрови-
ще, което проф. Диана Гергова откри в
Омуртаговата могила в Свещари, Раз-
градско. Най-интересните находки от
античността са бронзова чаша с грави-
раното име на император Зенон и
бронзов цял колан, намерен край Бан-
ско. Разнообразен е и материалът от
Средновековието.

В
тите вчера по време на дебатите
по Изборния кодекс. Централна-
та комисия ще трябва да създа-
де и да поддържа електронен
публичен регистър на жалбите,
подадени до нея, както и реше-
нията по тях, както и на наблю-
дателите и социологическите
агенции. Депутатите решиха още
РИК да предоставят срещу под-
пис на участниците във вота,
застъпниците и наблюдателите
ксерокопие от подписания про-
токол с резултатите от гласува-
нето в изборния район. То ще
бъде подпечатано с печата на
комисията и подписано от пред-
седателя, зам.-председателя и
секретаря на РИК.

Парламентът гласува към
ЦИК да има постоянна изборна
администрация. Тя ще се ръко-
води от главен секретар, който
ще назначава служителите в
тази администрация. Броят на
служителите може да бъде до
две трети от броя на членовете
на ЦИК.

В Изборния кодекс вече е за-

писано, че наблюдателите ще
присъстват по време на целия из-
борен процес. Депутатите решиха
решенията на ЦИК да се обжал-
ват по реда на НПК. Срещу това
възрази Мая Манолова от БСП,
която предложи процедурата по
обжалването на става по друг ред,
записан в Изборния закон, в който
сроковете да са по-кратки. С гла-
суване на текстове от Изборния
кодекс депутатите приеха българ-
ски гражданин, живеещ в чужби-
на, който желае да гласува, да
заявява това не по-късно от 30 дни
преди изборния ден в писмена
форма чрез заявление по образец,
подписано саморъчно и подадено
лично, чрез писмо до дипломати-
ческото или консулското предста-
вителство на страната ни в съот-
ветната държава.

ОИК регистрира застъпници-
те на кандидатските листи за об-
щински съветници и кметове на
партии, коалициите от партии и
инициативните комитети до из-
борния ден и им издава удосто-
верения, в които се посочва но-
мерът на избирателната секция,
в която ще упражняват правата
си в изборния ден, решиха на-
родните избраници.

ИЗЛОЖБАТА
„АРХЕОЛОГИЯ
2012” СЕ
ОТКРИВА ДНЕС
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Велиана ХРИСТОВА

Отстранените “адми-
нистративно” над 600
проекта  в последната
скандална конкурсна се-
сия на фонд “Научни из-
следвания” в МОМН,
отхвърлените при класи-
рането и одобрените
проекти ще минат през
ново рецензиране, кога-
то бъде назначено ново-
то ръководство на фонда.
Оценяването ще бъде
направено от нови ре-
цензенти, а одобрените
при тази повторна класа-
ция проекти ще бъдат
финансирани, за което
пари има. Това обясни
просветният министър
акад. Стефан Воденича-
ров след заседанието
вчера на Министерския
съвет. За структуриране-
то на новите органи на
фонда по думите му ще
бъде необходима около
седмица. Вузовете и на-
учните организации
трябва спешно да пред-

ложат свои кандидати за
ръководните органи на
фонда, Софийският уни-
верситет и Селскосто-
панската академия вече
са го направили, каза ми-
нистърът.

Не е възможно да
бъде отменена цялата
конкурсна сесия на фон-
да, обясни Воденичаров
пред журналисти. В кон-
курса кандидатстваха
1094 проекта. Завчера
министър Воденичаров
отмени 22 от общо 95
одобрени проекта, защо-
то в нарушение на зако-
на и правилата за конкур-
са в него са били включе-
ни направленията “педа-
гогика” и “интердисципли-
нарни изследвания”. Тези
проекти бяха определени
в доклада на инспектора-
та на МС като класирани
в нарушение на закона и
на европейския регла-
мент 800 за държавните
помощи. Те отпадат и
няма да участват в новото
класиране. Ако при него

Юлия ИВАНОВА

Депутатите отхвърлиха предложението на
Коалиция за България в дневния ред на НС
вчера да бъде включена точка за създаването
на анкетна комисия, която да проучи фактите
около връзките на Бойко Борисов със специ-
алните служби и информацията за наблюдени-
ето от ЦСБОП на обекта Буда.

Публикуването на документи с предложение
за привличане на г-н Борисов за информатор
“Буда” на ЦСБОП и дело за оперативно наблю-
дение, както и последвалите коментари, предиз-
викаха огромен интерес, заяви Ангел Найденов
от парламентарната трибуна. Публикувани са
документи, за които се твърди, че са автентич-
ни и които съдържат силно смущаващи факти и
твърдения, които злепоставят Борисов, поясни
той. “Очертани са зависимости, които оставят
съмнения за начина, по който включително и
днес се формират решенията на премиера и на
правителството. Посочените основания за
вербуване, каквато е връзката на Борисов с
лица от престъпния контингент, трябва да бъдат
проверени”, отбеляза Найденов.

“Важно е да се отговори на въпросите дали
това правителство е зависимо от криминални
кръгове и дали се работи избирателно по
отношение на организираната престъпност.
Необходимо е да се изясни дали вербовката е
извършена, за да се осигури “неприкоснове-
ност” на Бойко Борисов при дейността му.
Обществото трябва да е информирано кой и в
чий интерес управлява”, категорични са от
левицата.

Независимо че предложението бе подкрепе-
но от депутатите на ДПС, “Атака” и Синята
коалиция, то беше отхвърлено от мнозинството.
Гласуваха 144 народни представители, от които
62 бяха “за”, 73 -  “против”, а 9 се въздържа-
ха. Христо Бисеров от ДПС призова към пре-
гласуване, защото не става дума само за
връзки на премиера със специалните служби,
но и за обосновани предположения за негови
връзки с оперативно интересни лица, свързани
с организираната престъпност. Това трябва да
бъде записано в наименованието на комисията,
уточни депутатът. И след допълнението мнозин-
ството отново отхвърли предложението.

Ще има повторно класиране
в научния фонд
Всички проекти от конкурсната сесия
ще минат ново рецензиране без онези 22,
които министър Воденичаров анулира

отпаднат някои от остана-
лите 73 проекта, одобре-
ни миналата година, те
вероятно по съдебен път
или с досъдебно споразу-
мение трябва да бъдат по-
молени да върнат парите,
коментират експерти.
Това се отнася изрично
за анулираните вече 22
проекта.

В началото на прави-
телственото заседание в
присъствието само на
фотографите премиерът
Борисов е попитал про-
светния министър защо
под прозорците на МС
отново има протест на
учени. “Обикновено уче-
ните не стачкуват, учени-
те си работят и искат да
се работи по правилата”,
е казал Воденичаров и
още - че това е “рядка
мярка, а нещата трябва
да влязат в рамките на
научната етика”. Около
130 учени излязоха вче-
ра на пореден протест с
искане да се анулира
цялата конкурсна сесия и

източените чрез коруп-
ция пари да бъдат върна-
ти. Завчера премиерът
Борисов обяви, че и не-
говата позиция е същата.
“Мафия!” скандираха вче-
ра учените, които носеха
плакати с надписи “ФНИ

- магистрала на корупци-
ята”, “Геноцид над знае-
щите и можещите в
България”, “Gyurov &
Petrov - never again” и пр.
Според гл.ас. Виктор Ата-
насов, организатор на
протестите, досегашните

шефове на фонда ще
трябва да отговарят пред
ЕС за нарушаването на
еврорегламентите, за ко-
ето в Брюксел са инфор-
мирани, но глобите в хи-
ляди евро за съжаление
ги плаща българинът.

Тримесечните протести на младите учени накараха властта най-накрая да
вземе мерки срещу безобразията в научния фонд

БСП заподозря далавери и в
Националния иновационен фонд.
Това стане ясно от писмен въпрос,
който е отправил депутатът от Ко-
алиция за България Георги Божи-
нов към икономическия министър
Делян Добрев. Чрез председателя
на парламента той пита енергий-
ния министър за схемите, критери-
ите и практиките, по които са раз-
пределени средствата от 6-та се-
сия на Националния иновационен
фонд.

Въпросът на Божинов е свързан
и с ефективността от досега пре-
доставените средства, които са
предназначени за развитие на

Не е възможно да се постигне обещаното от МОМН
и правителството вдигане на всички учителски запла-
ти с “не по-малко от 8,1%”, става ясно от скандал,
който се вихри сред дейците на просветата. Директо-
рите на училищата, на които се прехвърля цялата от-
говорност за увеличението, твърдят, че не могат да
осигурят ръст на заплатите с повече от 3 на сто. Шефът
на Съюза на работодателите в просветата Самуил
Шейнин дори подаде оставка, а лидерката на учител-
ския синдикат в КНСБ Янка Такева е напуснала засе-
данието на тристранката в понеделник.

На директорите е разпоредено, ако не могат да
осигурят 8-те процента за всички, да вдигнат плаща-
нето поне с 6,5%, колкото е ръстът за единния раз-
ходен стандарт в бюджет 2013, който трябва целият
да е само за заплатите. По думите на зам.-министър
Милена Дамянова, директорите, които нямат пари за
предвидения ръст, ще обосноват това пред просвет-
ните инспекторати, за да бъдат проверени възможно-
стите им. Според медийни информации в тристранка-
та е постигната договорка минималните заплати да
се повишат на 660 лв. за директор, за младши учител
- до 500 лв., на старшите педагози до 535 лв., а на
главен учител до 570 лв. Това обаче трябва да бъде
одобрено от Симеон Дянков. Синдикатът “Подкрепа”
вчера обяви, че проверява готовността за протест на
своите структури поради опасността да не се подпи-
ше договорът за увеличението заради липса на под-
пис от работодателската организация.

чрез подписване на записи на заповеди и гарантира-
не на заеми. Това стана ясно вчера от качения на
сайта на НС законопроект.  Мотивите към него се
отнасят за  кандидатите за депутати, които в хода на
изборите доказват лоялност, като подписват различни
документи, с които партиите ги рекетират и по този
начин се нарушават политическите им права. Повече-
то от 13-те народни представители, положили подпи-
сите си под предложението, са бившите депутати от
“Атака”, които преди време признаха, че са подписали
документи за заем от офшорка на Сейшелските остро-
ви. Освен Валентин Иванов, Димитър Карбов, Огнян
Тетимов и Кирил Гумнеров към предложението им се
са присъединили и парламентаристи от РЗС, както и
напусналият Синята коалиция Венцислав Върбанов.

Вносителите напомнят, че купуването и продава-
нето на гласове е инкриминирано, “но търговията с
власт и влияние и поставяне в зависимост на канди-
датите не намира място нито като забрана в Избор-
ния кодекс, нито като състав на престъпление в На-
казателния кодекс”.

Училищата нямат пари
да вдигат заплатите

Социалистите заподозряха далавери
и в Националния иновационен фонд

малкия и средния бизнес и се пре-
доставят на предприятия, които не
са във финансово затруднение,
съобщават от пресцентъра на БСП.

Георги Божинов отбеляза, че
повод за въпроса му е скандални-
ят начин на оценяване и раздава-
не на средствата от фонда, които
по своята непрозрачност и тенден-
циозност наподобяват отречените
вече практики на Фонд “Научни
изследвания”. “Затова искаме да
бъде разкрита и тази схема и
евентуално да бъдат отменени
решенията на тази сесия.  Систем-
ните нарушения, които трябва да
станат публични на тази сесия, са:

фирми, получатели на средства, са
заложени в банки заради необ-
служвани кредити, фирми, награ-
дени със средства, които не са
представили отчети, фирми-побе-
дителки, неотчели резултати от
предишни спечелени проекти, и
др. Така средствата, предназначе-
ни за иновативно развитие на мал-
кия и средния бизнес, отиват в
близки до властта определени
компании”, убеден е Божинов. Де-
путатът настоява Делян Добрев да
бъде включен в парламентарния
контрол и да информира за резул-
татите от проверката на Инспекто-
рата на МИЕТ.

ДЕПУТАТИ ИСКАТ
„ПОСТАВЯНЕТО ПОД
ЗАВИСИМОСТ” ДА БЪДЕ
КРИМИНАЛИЗИРАНО

Снимка Мариета ТОМОВА

ННННН
Юлия КУЛИНСКА

езависимите народни представители в НС са
внесли предложение за допълнение към Нака-
зателния закон, с който настояват да бъде кри-
минализирано “поставянето им в зависимост”

МНОЗИНСТВОТО
ОТКАЗА
КОМИСИЯ ЗА
ОБЕКТ БУДА

МНОЗИНСТВОТО
ОТКАЗА
КОМИСИЯ ЗА
ОБЕКТ БУДА

МНОЗИНСТВОТО
ОТКАЗА
КОМИСИЯ ЗА
ОБЕКТ БУДА

МНОЗИНСТВОТО
ОТКАЗА
КОМИСИЯ ЗА
ОБЕКТ БУДА

МНОЗИНСТВОТО
ОТКАЗА
КОМИСИЯ ЗА
ОБЕКТ БУДА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

4 ЧЕТВЪРТЪК 14 ФЕВРУАРИ 2013

България

КЕ

М
Министърът на здравеопазва-

нето е министър на цялата на-
ция, а не на стотина пенсионери,
избрани от частна клиника по
неясни критерии, на които без-
платно да бъдат поставени зъбни
импланти. Това становище изка-
заха от Сдружението на българ-
ските зъболекари за широко рек-
ламирания преди 2 седмици про-
ект “По-качествен живот за на-
шите родители”. Проектът на ча-
стна зъболекарска клиника, фир-
ма производителка на стомато-
логична техника и консумативи
бе подкрепен от МЗ.

Представителите на сдруже-
нието се канят да създадат “со-
циален кабинет” в София, в кой-
то да бъдат обслужвани безплат-
но нуждаещи се пациенти. Под-

Снимка Мариета ТОМОВА

Наближава-
щият

празник
засили

търсенето
на цветя

в
столицата

Съсловна организация
критикува МЗ за подкрепа
на частни клиники

а последните четири години столи-
чани са лишени от 350 млн. лв. -
средства, които са могли да бъдат
използвани за решаването на про-

Аида ОВАНЕС борът им ще се извършва с по-
мощта на Столичната община
или на социалните служби, съоб-
щи д-р Георги Цалов от сдруже-
нието.

Планира се зъболекарите да
работят безвъзмездно в кабине-
та, но помещението и оборудва-
нето му да бъдат от институция.
Вече са водени разговори с БЧК,
предстоят срещи с представите-
ли на Столичната община.

Междувременно от НЗОК
съобщиха, че подписаните за
2013 г. договори за дентална
помощ са 5622. Според Нацио-
налния рамков договор за ден-
тални дейности и през т.г. се
запазва основният пакет, който
пациентите могат да ползват. За
2013 т. бюджетът на НЗОК за
зъболекарски дейности е 106
500 000 лв.

ГЕРБ лишила столичани
от 350 млн. лв. за 4 години
Според общинските съветници от БСП
администрацията и кметът носят вина
за несъбраните приходи за 2013 г.

З
Деси ВЕЛЕВА

блемите им. Сумата е изчислена от об-
щинските съветници от БСП в София и
показва какъв е размерът на залаганите,
но неизпълнени приходи в бюджетите по
време на управлението на кмета Йордан-
ка Фандъкова. За изминалата година Сто-
личната община не е успяла да изпълни
77 млн. лв. приходи и категорично отказ-
ва да посочи кой е отговорен, заяви пред-
седателят на групата на БСП в СОС
Жельо Бойчев. Според него фактът, че 56
млн. лв. от несъбраната сума са от не-
данъчни приходи, ясно показва, че адми-

нистрацията и кметът носят вина. 38 млн.
лева е неизпълнението за такса смет. 18
млн. от несъбраните приходи са от наем
на общинска собственост, а 10 млн. от
реклама. Бойчев прогнозира, че тази го-
дина ще е по-лоша за столичани от мина-
лата. Той припомни, че почти в никоя сфе-
ра няма завишение на пари.

Най-големият проблем е, че няма пари,
а бюджетът е направен лежерно и е кон-
сервативен. Вместо това ние предлагаме
силен и напрегнат бюджет, който е труден
за изпълнение, заяви Георги Кадиев. Той
разкри, че Столичният автотранспорт има
дълг от 1 млн. лева към столичната “То
плофикация” и попита как тогава може да
се очаква столичани да плащат сметките
си за парно. Кадиев припомни предложе-
нията за промени в бюджета на БСП, ко-

Общинският съветник Георги Кадиев е подал сигнал до кмета Йордан-
ка Фандъкова за съмнение за извършени злоупотреби от шефа на
“Софийски имоти” Деян Цветков. Кадиев е получил фактури за
извършени неправомерни плащания от Цветков за сметка на общин-

Парфюми и тенджери купувал
шефът на „Софийски имоти”

ското дружество. От документите става ясно, че шефът на “Софийски имоти”
е купувал скъпи напитки, козметика, дрехи и домакински уреди от името на
дружеството. Така например за различна техника са дадени 2238 лв., за
домакинство и лекарства - 1513 лв., за талони за Синя зона - 700 лв., и за
дрехи - 735 лв. Общата сума е 5186 лв. Това са дреболии, но вече стават
рецидив и вероятно е честа практика, коментира Кадиев.

ито са за завишение с 64 млн. на приход-
ната и разходната част. Червените виждат
резерви в несъбраните приходи от данък
автомобили, както и в ръст на дивидентите
от търговски дружества.

Членът на комисията по транспорт
Георги Свиленски прогнозира, че Столич-

ният градски транспорт от масов ще се
превърне в бутиков. Според него от пет
години се води целенасочена политика
за унищожававането му. Свиленски при-
помни, че наскоро частният оператор “Ка-
рат С” е осъдил общината да й плати
лихви върху неизплатени дългове.

 Г-н Бойчев, какво лип-
сва в бюджета за 2013 г. на
Столичната община?

- Бюджетът е финансов из-
раз на провежданата полити-
ка в един град. Гледайки този
документ, трябва да можеш да
видиш решението на всеки
един от проблемите на столи-
цата. Аз бих искал да видя
програмата на управлението
на кмета за един четиригоди-
шен период. Истината е, че от
ГЕРБ целенасочено бягат от
дискусията за бюджета, защо-
то не искат да отговорят как се
харчат средствата на столича-

Клип, разпространен във видеосайт,
показва как министърът на културата Веж-
ди Рашидов нарежда, придружаван от
полиция и двама работници, разбиването
на вратата на столично заведение, нами-
ращо се в двореца. Твърденията на собст-
веника на заведението са, че той очаквал
преподписване на договора  с МК за на-
емане на помещението. В същото време
ведомството отлагало това.  Миналия петък
в заведението получили предупреждение
за принудително напускане на сградата с
краен срок до 9 ч. в понеделник. Час по-
късно от насрочения час бригада от ня-
колко човека, водена от културния ми-

Жельо Бойчев:

Властта обслужва корпоративни интереси

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

ни. Дори не се прави опит да
се обясни защо планираните
приходи не са събрани.

 При липса на до-
статъчно пари може ли да се
каже, че те се използват
ефективно?

- Властта трябва да покаже

воля за по-ефективно и рацио-
нално управление на града. В
София се харчат страшно мно-
го средства. По показател на
изразходвани пари на жител
за чистота, например, София е
на първо място в страната. Но
какво получаваме като услуга?
Всеки вижда, че не сме най-
чистият град, а средствата на-
растват всяка година. Свидете-
ли сме на това, в което управ-
лението на ГЕРБ се специали-
зира - обслужване на корпо-
ративните интереси в града. 90
млн. лв. се отделят само за
фирмите за чистота. Столича-
ни трябва да разберат, че това
управление не е в техен инте-
рес и не работи за тях. Ако чи-
стотата е единият пример, дру-
гият е рекламата. Факт е, че

София може има най-много
билбордове и други рекламни
съоръжения, но получава 2
млн. лв., вместо 10 млн. лв. на
година. ГЕРБ опорочи конкур-
са за рекламата и така удов-
летвори интересите на две го-
леми групировки, съсипа мал-
ките и средни фирми в тази
област и ги изключи за десет
години от този пазар. Сега об-
щината получава ниски прихо-
ди, но си купи спокойствие в
медиите, контролирани от
същите групировки. В София
продъл-жава да е голям про-
блем начинът, по който се про-
веждат публичните процедури
за харчене на средства.

 От общината обявиха
за приоритети образование-
то, транспортът и чистота-

та. Така ли е действително?
- Тези приоритети се обя-

вяват всяка година. Смисълът
на приоритета е да покажеш,
че имаш дългосрочна програ-
ма в съответната сфера и си я
осигурил финансово. Докато от
ГЕРБ машинално посочват
тези области на базата на
това, че относителната им част
в разходите на СО е голяма.
Не виждам как може да се
каже, че транспортът ти е при-
оритет, при положение че за
преференциални карти за
градския транспорт се дават 90
млн. лв, а в средата на година-
та се искат още 19 млн. Така
тази година се залагат 95 млн.
лв. и се обявява, че това е при-
оритет. Приоритетите на управ-
ляващите звучат като лозунги.

Европейската мрежа
срещу расизма (ЕНАР)
настоява столичният
кмет Йорданка Фандъ-
кова да забрани възпо-
менателното шествие в
памет на ген. Христо
Луков, планирано за 16
февруари в столицата.
Секретариатът на ЕНАР
в Брюксел е изпратил
във вторник писмо до
Фандъкова, в което се
казва, че “за поредна го-
дина Българският наци-

ЕВРОПЕЙСКАТА МРЕЖА СРЕЩУ РАСИЗМА
ИСКА ЗАБРАНА НА ЛУКОВ МАРШ

онален съюз (БНС), На-
ционална съпротива,
Кръв и чест и други не-
онацистки формации
възнамеряват публично
да празнуват и да отда-
дат почит към отявлени-
те фашистки възгледи
на генерал Христо Лу-
ков. “Така наречените
“патриотични” организа-
ции и участници в Луков
марш използват нацио-
налистическите идеи за
публична демонстрация

и пропаганда на ра-
сизъм и ксенофобия.
Членове на неофашист-
ки групи от други дър-
жави, които са официал-
но забранени в собстве-
ната си страна, също
участват в Луков марш
в София”, коментират от
ЕНАР.

Вчера обаче стана
ясно, че Фандъкова е
разрешила и тази годи-
на провеждането на на-
цистката проява.

РАШИДОВ НАРЕДИ РАЗБИВАНЕТО
НА СТОЛИЧНО ЗАВЕДЕНИЕ

нистър и заредена с чукове и лостове,
пристигнала пред бара. Собственикът
предложил да изчакат идващия човек с
ключ, но министърът лично подал чука и
длетото на работниците, които разбили
вратата.  В клипа се вижда, че след като
потупва бащински по рамото един от по-
лицаите, министърът му обяснява, че лич-
но той е “дал разпорежданията”. После
Рашидов се обръща и заплашва снима-
щия клипа. “Въпреки че снимаш, ако изви-
кам медиите, скандалът върху вас ще бъде
много”, заявява той. Клипът завършва с
думите на Рашидов: “Да не може човек да
си влезе в дома, в музея”.
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П
рез последна-
та седмица от
месец януари
търговията на
вътрешния па-

зар със зърно се опреде-
ля като слаба и не атрак-
тивна. На зърнените бор-
си в страната през послед-
ните два месеца не са
реализирани обеми про-
дукция поради големите
ценови разлики в предла-
гането и търсенето.

Средните изкупни
цени по култури за стра-
ната за изтеклия период
са както следва: пшеница
с високи хлебопекарни ка-

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

чества - 475 лв./т без ДДС;
пшеница с ниски хлебопе-
карни качества - 452 лв./т
без ДДС; фуражен ечемик
- 404 лв./т без ДДС; пиво-
варен ечемик - 409 лв./т
без ДДС; царевица - 420
лв./т без ДДС; слънчоглед
- 865 лв./т без ДДС и ра-
пица - 909 лв./т без ДДС.

Цените на едро при
брашната също са без
промяна. Средната цена
за периода е: тип 500 - 793
лв./т;  тип 700 - 755 лв./т;
тип 1150 - 733 лв./т.

За наблюдавания пе-
риод международните
зърнени пазари навлязо-

ха в нормалния си ритъм,
обичаен за този период
на годината. Развитието
на цените на зърнените и
маслодайните култури на
пазарите в Европа и САЩ
се движеше колебливо с
тенденция на лек спад на
борсовите котировки и
запазване на експортните
цени на нивата от пред-
ходната седмица.

Напусналите количест-
ва зърно и зърнени про-
дукти от страната за изми-
налата седмица възлизат
на 68 368 т, което пред-
ставлява ръст с 30 355
тона повече от предход-

ната седмица. По основни
видове зърно и зърнени
продукти търговията е как-
то следва: 18 085 т пшени-
ца; 101 т ечемик;  1592 т
черен маслодаен слънчог-

лед; 46 650 т царевица;
398 т оризова арпа; 3051 т
рапица; 972 т шарен
слънчоглед; 73 т брашно.

Общо от началото на
настоящата реколтна го-

Големи ценови разлики
между предлагане
и търсене на зърно

дина са напуснали 3,05
млн. т зърно, при 3,92 млн.
т, или 0,87 млн. т по-малко
спрямо същия период на
предходната 2011 реколт-
на година.

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ КЪМ 04.02.2013 г.
Цените на пшеницата с високи хлебопекарни качества

през изтеклия период се установиха на нива от предходната
седмица и са в рамките на 460 до 480 лв./т за различните
области. Средната изкупна цена за седмицата за страната
остава 475 лв./т без ДДС.

За същия период на предходната година средните цени на
пшеницата с високи хлебопекарни качества са били в граници-
те на 300 - 350 лв./т без ДДС, при средна цена за страната от
318 лв./т  без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекарни качества изкупните
цени през наблюдавания период остават също непроменени и
са в ценовия диапазон 440 - 470 лв./т без ДДС. Средната изкуп-
на цена за страната остават на равнищата от предходната сед-
мица  - от 452 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишната реколта, средните
цени на пшеницата с ниски хлебопекарни качества бяха в
рамките на 280 - 310 лв./т без ДДС, при средна цена за стра-
ната от 292 лв./т без ДДС.

Цените на пивоварния ечемик се стабилизираха и са в гра-
ниците от 410 до 430 лв./т без ДДС. Средната цена на пивовар-
ния ечемик в страната е 409 лв./т без ДДС.

 За същият период на предходната година средните цени на
пивоварния ечемик са били в границите на 350 - 360 лв./т без
ДДС, при средна цена за страната от 355 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик през изтеклия период са на
равнища от предходната седмица и се движат в рамките на
390 - 420 лв./т без ДДС. Средната цена на фуражния ечемик
в страната за отчетния период е 404 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишната реколта средните цени
на фуражния ечемик бяха в рамките на 340 - 350 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 346 лв./т без ДДС.

Цените на рапицата са без промяна в рамките на месец
януари и са в рамките на 900 - 930 лв./т без ДДС. Средната цена
за страната остава на ценово равнище от е 909 лв./т без ДДС.

По същото време на предходната година средните цени на
рапицата реколта 2011 г. са били в границите на 800 - 820 лв./
т без ДДС, при средна цена за страната от 810 лв./т без ДДС.

При черния маслодаен слънчоглед изкупните цени остават
без изменение спрямо втората половина на месец януари и се
движат в диапазона от 850 - 920 лв./т, до 940 лв./т без ДДС за
слънчоглед  с високи изисквания за чистота и влага. За периода
средната цена за страната остава на ценово ниво от  865 лв./т
без ДДС.

За сравнение през миналогодишната реколта средните цени
на черния маслодаен слънчоглед бяха в рамките на 670 - 750
лв./т без ДДС, при средна цена за страната от 698 лв./т без ДДС.

Цените на царевицата-зърно остават стабилни и са на нива
от началото на месец януари - движат в рамките от 400 - 440
лв./т  до 460 лв./т без ДДС в областите Стара Загора, Хасково,
Пазарджик и Пловдив. Средната цена за страната е 420 лв./т
без ДДС.

По същото време на предходната година средните цени на
царевицата реколта 2011 г. са били в границите на 300 - 360 лв./
т без ДДС, при средна цена за страната от 321 лв./т без ДДС.

При брашната на едро средните цени на трите основни типа
брашна през изминалия период не отчита промени. Средните
цени на брашната по типове са както следва:  тип “500” е 793 лв./
т с ДДС;  тип “700” e 755 лв./т с ДДС;  тип “1150” е 733 лв./т с ДДС.

 Средната цена на брашното на дребно остава на ниво от
началото на месец януари  - 1,15 лв./кг с ДДС.

За сравнение през същия период на миналата година сред-
ните цени по типове бяха следните:  тип “500” е 641 лв./т с ДДС;
тип “700” - 617 лв./т с ДДС;  тип “1150”- 575 лв./т с ДДС.

Средни  изкупни цени на основни видове зърнени култури за
страната (октомври - януари) - лв./тон без ДДС

Въпреки масираните продажби на зърно от
интервенционните запаси цените на пшеницата
на руския пазар продължават да се повишават. В
южните райони на страната мелничарите вече
изкупуват мелничарско зърно по цени, достига-
щи 410-415 дол./тон. Съгласно официалните дан-
ни от началото на провеждане на интервенцион-
ните търгове (23.10.12 г.) досега на вътрешния
пазар са продадени около 1,89 млн.т пшеница.

Цените на пшеницата, ца-
ревицата и соята в САЩ и Ев-
ропа се развиваха предимно в
низходяща посока, вследствие
на прогнозите за напоителни
валежи в Аржентина и пшенич-
ния пояс на САЩ. Сумата на
валежите в Щатите обаче се
оказа доста под очакваното от
експертите равнище, като в
същото време метеоролозите
прогнозираха завръщане на
сух атмосферен фронт в засег-
натите от суша територии на
Аржентина.

 Неблагоприятната агроме-
теорологична прогноза прово-
кира ново рязко покачване на
цените на соята в Чикаго и
рефлектира за бързото възста-
новяване на цените на пшени-
цата и царевицата на амери-
канския пазар. Цената на мар-
тенската соя се покачи в Чика-
го с 15 дол./т (до 543 дол./тон),
а меката червена зимна пше-
ница поскъпна с 5 дол./т (до
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Руското правителство ще изкара целия
интервенционен запас на пазара, за да спре
покачването на цените на хлебното зърно

СУШАТА В ЮЖНА АМЕРИКА
АКТИВИЗИРА ЗЪРНЕНИТЕ ПАЗАРИ

289 дол./т). Обръщането на
вектора на ценовото развитие
в САЩ прекъсна поевтинява-
нето на мелничарското зърно
в Европа и котировките на мар-
тенския контракт пшеница в
Париж се изкачиха от 245
евро/т до 248 евро/т.

Динамичното поскъпване
на соята оказа здравословно
влияние върху целия маслода-
ен комплекс и най-вече върху
котировките на рапичното семе
в Европа. На 30 януари цената
на февруарски контракт рапи-
ца в Париж се изкачи до най-
високото си равнище от два
месеца насам - 482,25 евро/т.

Значими ценови промени
обаче липсваха при слънчог-
ледовото масло. Котировките
му на пазара в Ротердам вече
повече от месец се движат в
тесен коридор 1250-1280 евро/
т. Търговците са на мнение, че
ценовият застой е следствие на
относителното балансиране в

търсенето и предлагането и
предстоящото излизане на па-
зара на новата аржентинска
реколта. Дългосрочната про-
гноза обаче е благоприятна за
производителите от Черномор-
ския регион. Наскоро най-ав-
торитетното в бранша герман-
ско аналитично издание Oil
World прогнозира покачване на
цените на суровото слънчогле-
дово масло в ЕС през втората
половина на текущия сезон
(месеците май - август). Про-
гнозата на германските екс-
перти се базира на очаквания
спад в преработката на
слънчогледово семе в рамките
на ЕС поради по-слаба рекол-
та. Според оценката на Oil
World добивът от маслодайна-
та култура в Евросъюза през
2012/2013 г. е с 1,5 млн.т по-
малък в сравнение с предход-
ния сезон - 6,79 млн.т, което е
най-ниското равнище от 5 го-
дини насам.

ПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИ

Тези дни Министерството на селското сто-
панство на РФ оповести, че е готова да про-
даде още 3 млн.т пшеница до края на насто-
ящата стопанска година (30 юни), за да стаби-
лизира пазара. Анализатори коментират, че
този обем на продажби означава почти пълно
изчерпване на интервенционния резерв, кой-
то към днешна дата се определя в размер на
около 3,3 млн. тона.
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рокуратурата започва проверка на Държав-
ната комисия за енергийно и водно регулира-
не (ДКЕВР) и Агенцията за приватизация и
следприватизационен контрол (АПСК) заради

Прокуратурата проверява
ДКЕВР и АПСК заради
цените на тока

Прокуратурата проверява
ДКЕВР и АПСК заради
цените на тока

Прокуратурата проверява
ДКЕВР и АПСК заради
цените на тока

Прокуратурата проверява
ДКЕВР и АПСК заради
цените на тока

Прокуратурата проверява
ДКЕВР и АПСК заради
цените на тока
Обмислят ежегоден одит
на ЕРП-та и повишаване
на глобите при нарушения

ППППП
цените на тока, съобщиха от прокуратурата вчера.

Ще бъде изискана цялата информация за действи-
ята на ДКЕВР и за начина, по който е осъществен
контрол на електроразпределителните и топлофика-
ционните дружества при формиране на цената, отчи-
тане и заплащане на потребената енергия.

Проверката ще обхване и дейността на АПСК за
осъществения надзор при изпълнение на привати-
зационните договори от електроразпределителни-
те дружества.

Междувременно енергийният министър Делян
Добрев бе вчера в парламента, за да бъде изслушан
във връзка с протестите за високите сметки за ток.
Предложението бе на Коалиция за България.

От парламентарната трибуна Добрев отново за-
яви, че проблемът е в метода на ценообразуване,
който не защитава интересите на потребителите. Той
е от 10 години и досега не е променян. Има неефек-
тивни централи, които са включени в общия енергиен
микс, каза Добрев и даде за пример американските
“Марица Изток” 1 и 3. Има и други централи с по-скъп
ток дори от тях като “Бобов дол”, “Брикел” и “Димит-
ровград”, които също са в този микс, защо са там,
попита риторично министърът. Бившият шеф на ДКЕВР
Ангел Семерджиев трябва да даде отговори на някои
въпроси, каза още енергийният министър. Един от тях
е защо скъпите ТЕЦ-ове са включени в енергийния
микс, каза министърът.

ГЕРБ и лично Бойко Борисов носят отговорност за
назначенията в ДКЕВР, подчерта обаче Петър Ку-

румбашев от левицата и припомни, че министерство-
то на Делян Добрев е прехвърлило вината за цено-
образуването на електроенергията върху регулатора.
Защо продадохте държавните дялове в ЕРП-тата,
попита той. Петър Курумбашев каза още, че със своя
дял от 1/3 в ЕРП-тата държавата можела да влияе
върху дейността им.

Виновник за високата цена са американските ТЕЦ-
ове, да, те повишават цената, но какво направихте вие,
проведохте ли преговори с тях, зададе въпрос левият
депутат Румен Овчаров. Той попита и какво е свършила
парламентарната комисия за контрол на ДКЕВР и ней-
ният председател депутатът от ГЕРБ Димитър Главчев.
Какво свърши Главчев в комисията, премяташе си ня-
кои работи от единия джоб в другия, подметна Овчаров,
с което предизвика реакция на Цецка Цачева.

След като изслуша депутатите, икономическият
министър подкрепи идеята всяка година да се прави
одит на ЕРП-тата. По думите му и глобите подлежат
на промяна, ако се прецени, че са малки (в момента
максималната глоба е 1 млн. лв. - б.р.). Това обаче е
въпрос на законодателни промени, подчерта Добрев.
Той подкрепя и идеята на НС законодателният орган

Един от електромерите, проверявани в
Българския институт по метрология (БИМ)
и Държавната агенция по метрологичен и
технически надзор, има отклонение и то само
от 1%. Това сочат резултатите от провер-
ките на три електромера на граждани, на-
правени през последното денонощие, които
бяха огласени вчера. Другите два електро-
мера отговарят на изискванията, каза Дим-
ка Иванова от БИМ.

Един от три проверявани
електромера има
отклонение и то от 1%

да избира шефа на ДКЕВР.
Волен Сидеров от “Атака” обяви от парламентар-

ната трибуна заплатите на висшите мениджъри на
ЕРП-тата, които са около 100 000 лв. месечно, като
отбеляза, че те се вземат от нашите джобове и обяви,
че това е форма на колониализъм. От партията му
днес ще внесат в деловодството на НС проект за
решение за възлагане на правителството да осъще-
стви действия по отнемането на лицензите на 3-те
ЕРП-та, както и прекратяване на техните приватиза-
ционни договори и връщане имуществото и активите
им на държавата.

Делян Добрев обясни, че лицензите могат да бъдат
отнети само ако ЕРП-та не изпълняват задълженията
си - да подават ток до потребителите. Единствено по-
дългият срок за отчитане на потребената енергия е
повод те да бъдат глобени.

Юлиана Иванова, която е бивш пре-
говарящ за създаването на съвместно-
то дружество между НЕК и немската
компания RWE за строежа на АЕЦ “Бе-
лене”, оглави Държавната комисия за
енергийно и водно регулиране (ДКЕВР)
вчера, след решение на Министерски
съвет. Новината съобщи лично преми-
ерът Бойко Борисов. Иванова ще
довърши мандата на освободения от
поста Ангел Семерджиев, който при-
ключва на 9 ноември 2015 г.

“Всички са виновни, включително и
аз за това, че този шеф на ДКЕВР (Ан-
гел Семерджиев - б.р.) трябваше още
след първата година да го омета. Още
тогава трябваше с Трайков да си отиде
заедно и се забавих. И ми навлече
всички тези бели”, каза премиерът.

Борисов заръча на новия председа-
тел да прецени всички членове на
ДКЕВР. “Трябва да направиш необхо-
димото да подмениш с хора, които няма
да ходят по семинари, няма да четат
лекции, защото това е абсолютен кон-

Игуменът на Рилския
манастир, Адрианопол-
ският епископ Евлогий, е
решил да строи собстве-
на ВЕЦ на река Рилска.
Планът му е до края на

57 търга за имущество
на длъжници е обявила
столичната НАП от нача-
лото на годината досега,
съобщиха от столичната
дирекция на приходната
агенция. На публична
продан са изнесени дви-
жими и недвижими акти-
ви на стойност над 4 млн.
лева. Сред предлаганите
вещи има административ-

Борисов даде 20 дни кредит на
доверие на новия шеф на ДКЕВР

фликт на интереси, както разбирам от
последните дни”, обърна се той към нея.
Премиерът поиска от Иванова да “про-
чисти комисията от всеки, който по един
или друг начин се е заиграл в цялата
верига”.

Борисов поиска проверка на ДКЕВР
за 10 години назад. “Незабавно да се
изиска проверка от Сметната палата,
АДФИ. Събота и неделя ще работите.
Другата сряда искам да дойдеш и да ни
запознаеш с това какви мерки са пред-
приети по темите - от отнемане на ли-
ценз за тези, които са карали през про-
сото, ако има такива, до това как оттук
нататък хората да бъдат максимално
убедени, че това, което плащат, е реал-
ната електроенергия от централите.
Това са ти задачите”, отсече премиерът.

Ако в сметките са слагали и джипо-
ве или командировки, всичко това по
надлежния ред да им бъде отнето, каза
Борисов и допълни, че дава на новия
председател на ДКЕВР кредит на до-
верие - 20 дни.

Рилският манастир иска да строи ВЕЦ
годината водната центра-
ла да заработи, дори
вече бил осигурил фи-
нансиране.

Плановете му обаче
срещат яростната съпро-

тива на кмета на Рила Ге-
орги Кабзималски. “Дока-
то съм кмет, в общината
няма да се строят мини-
вецове”, заяви Кабзимал-
ски, цитиран от Всеки-
ден.ком. По думите му по
този въпрос има и реше-
ние на Общинския съвет,
който също е категорич-
но против изграждането
на ВЕЦ-ове в един от най-
живописните райони на
страната.

Игуменът Евлогий в
същото време декларира,
че ще инвестира 5,8 млн.
лева в зелената енергия,
които бил осигурил от
международен фонд. До
първа копка обаче още
не се е стигнало, а кметът
на Рила е категоричен,
че ако се наложи, ще се
съдят с духовника.

Имущество на длъжници за
над 4 млн. лева продава НАП

портал на агенцията. Еле-
ктронният магазин на
НАП съдържа подробна
информация както за
всички продавани активи
на длъжници, така и за
вещи, конфискувани или
отнети в полза на държа-
вата от съдебни, митниче-
ски и други контролни
органи, които също се
предлагат на търг. Всеки,
който желае да се вклю-
чи в наддаването за да-
дена вещ, трябва да пре-
веде депозит за участие
в размер на 20% от първо-
начално обявената
тръжна цена.

През февруари и март
столичната дирекция ще
разпродава на търг пове-
че от 200 недвижими и
движими активи, показва
справка в новия електро-
нен магазин.

Русия продължава преговорите с
България за използването на оръ-
жейните патенти. Това заяви генерал-
ният директор на компанията “Росо-
боронекспорт” Анатолий Исайкин, ци-
тиран от РИА “Новости”. Според него
в последно време са се подобрили
отношенията в областта на предава-
нето на интелектуална собственост.
България обаче продължава да из-
ползва незаконно руска интелекту-
ална собственост, добави Исайкин.

ДУМА припомня, че преговорите
между София и Москва за оръжейни-
те лицензи от времето на Варшав-
ския договор се точат с години.
България използва близо 50 лицен-
за, сред които за пистолетите “Мака-

Русия пак повдига въпроса
за оръжейните патенти

Проблемът е в метода на ценообразуване, който не
защитава интересите на потребителите, заяви от

трибуната на НС енергийният министър Делян Добрев
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ров”, ръчни гранатомети и муниции,
които български заводи все още про-
извеждат. От години обаче претенци-
ите на Русия са били предимно към
оръжейния завод “Арсенал” в Ка-
занлък, за който руската страна
твърди, че произвежда пиратска про-
дукция на “Калашников”.

В стоковата листа на българската
оръжейница обаче не фигурира АК-
47, както още е известен автоматът.
Основният й продукт е автоматът “Ар-
сенал”, който е съобразен с натовски-
те стандарти и се различава от “Ка-
лашников”. Той има отделен патент и
лиценз за производство, необвързан
с руския концерн “Ижмаш”, който про-
извежда руските автомати.

ни и жилищни сгради,
магазини и складове,
апартаменти и гаражи,
парцели, леки коли, то-
варни превозни средства,
машини и съоръжения,
дори и топове плат, на
цени, по-ниски от пазар-
ните, съобщиха от НАП
София.

Всички вещи могат да
се видят в новия онлайн
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Над 250 години са
нужни да станеш
милионер в България

К
Най-бързо се става богат в САЩ - около 25 години,
според изчисления на „Economist”

олко години са нуж-
ни, за да станеш ми-
лионер? Е, това из-
глежда зависи както
от качествата и уме-

нията на даден човек, така и от
страната, в която живее. Специ-
ализираното икономическо спи-
сание “Economist” представя из-
числения за срока, който е ну-
жен на един обикновен човек,
за да натрупа 1 млн. долара. Ана-
лизът е направен на база на
доходите преди данъци за годи-

на на работещ в средно дома-
кинство.

На един българин ще са му
нужни над 250 години, за да
събере 1 млн. долара от заплата.
Интересно е, че според показа-
теля, изчислен на базата на па-
зарните обменни курсове в
България, сме с около 100 годи-
ни по-напред от Румъния. За
сравнение, на един румънец ще
са му нужни 350 години за до-
стигане на същата сума.

На дъното на класацията,

освен България и северната й
съседка, е още и Мексико.
Средният мексиканец трябва да
трупа доходи в продължение на
три века, за да направи 1 млн.
долара.

Същевременно в САЩ се ста-
ва най-бързо милионер - там за
тази цел заплата трябва да се
трупа около 25 години. След
Щатите следват Норвегия, Швей-
цария и Австралия, където са
нужни по-малко от 50 години за
натрупване на заветния милион.

Изчислено според паритета на
покупателната способност, в
България са нужни около 125 го-
дини, за да може човек да си купи
стоки за 1 млн. долара с натрупа-
ната си заплата. В Румъния ще са
нужни малко под 200 години.

Продажбите
на GSM-и с
първи спад
от три години

родажбите на мобил-
ни телефони в
световен мащаб са
се понижили презППППП

изминалата година за
пръв път от 2009 г. насам,
според данни на консул-
тантската компания
Gartner. “Трудните иконо-
мически условия, повиша-
ващите се потребителски
очаквания и изключително
интензивната конкуренция
са довели до отслабване
на пазара на мобилни
телефони”, според анали-
затори от компанията.

В същото време про-
дажбите на смартфони,
доминирани от тези на
Samsung и Apple, са
продължили да се пови-
шават, като се очаква да
са над половината от
общите продажби на
мобилни телефони за пръв
път през тази година. Като
цяло световните продажби
на мобилни телефони са
се понижили с 1.7% до
1.75 млрд. броя през
изминалата година. От
Samsung са продали 385
милиона мобилни телефо-
на, което прави компания-
та най-големия в света
продавач на мобилни
устройства. От тях 53.5%
са били смартфони. Щат-
ската компания Apple е
продала 130 милиона
смартфона през 2012 г.
През четвъртото тримесе-
чие на миналата година
Apple и Samsung са
допринесли за 52% от
продажбите на смартфони,
в сравнение с 46% през
третото тримесечие. Китай-
ската компания Huawei е
достигнала трето място в
света по продажби на
смартфони за пръв път
през четвъртото тримесе-
чие на миналата година.
Компанията е продала
27.2 милиона смартфона,
което е със 74% повече.

омът на Мерилин
Монро - тази
скандална къща
в Лос Анджелис,
е сгушена в уеди-

Прозрачните телефони са една от джаджите, с ко-
ито Холивуд обича да се заиграва в научнофантастич-
ните си продукции. Изглежда обаче, че появата на
подобнo хай-тек устройство в реалния свят е по-близо,
отколкото сме предполагали. Тайванската технологич-
на компания Polytron представи работещ модел на клетъ-
чен телефон, който, както може да се види от снимката,
е почти напълно прозрачен. Почти, защото в прозрач-
ния му корпус все още личат непрозрачни “вътрешно-
сти” - разположена в долната част малка батерия, ин-
тегрална схема и паметова карта. Въпреки тези малки

недостатъци голя-
мата част от инова-
тивния телефон е
напълно прозрачна.
Самият прототип
все още не функци-
онира напълно, но
се предполага, че
устройства от този
вид спокойно могат
се появят до края
на годината, комен-

тират от технологичния сайт DigitalTrends. Разбира се,
тук стои въпросът дали подобен продукт, който изглеж-
да напълно ненужен от практическа гледна точка, ще
има пазарен успех, превръщайки се например в моден
аксесоар. От друга страна, възникват въпроси за функ-
ционалността и на апарата - като например дали ек-
ранът му ще предоставя необходимото качество на изо-
бражението.  Тревоги за сигурността поражда
въпросът дали неговото съдържание ще остане види-
мо само за потребителя или ще може да бъде про-
четено през прозрачния панел и от странични лица.
Това не е първият път, в който Polytron се заиграват
с продукти от чисто стъкло. За момента цената на
прозрачния телефон не е известна, като се предпо-
лага, че въобще няма да е от ниските.

Домът на Мерилин - от 90 хил.
някога стигна до 3,5 млн. долара

Д
нение в уличка на пред-
градието Бентууд. В един-
ствения дом, който аме-
риканската икона Мери-
лин Монро някога е при-
тежавала, се стичат по-

Актрисата умира, без да
успее да изплати дома си.
Когато през 2010 г. къща-
та отново търсеше купу-
вач, цената й вече е 3,5
млн. долара.

Жилищната площ е
относително малка - само
241.5 кв. метра, което се
компенсира обаче от го-
лямата градина. Има плу-

вен басейн и горичка с
цитрусови дървета. В са-
мата къща има четири
спални, три бани и хол.
Според легендата, на
входа на къщата е окаче-
на плоча с надпис
“Cursum Perficio”, което се
превежда от латин-
ски като “Пътуването ми
свършва тук”.

читатели. Построе-
на през 1929 г. и
обзаведена в ис-
пански колониален
стил, къщата е по-
следното убежище
на Мерилин Монро.
Актрисата я купува
през 1962 г. и жи-
вее тук до смъртта
си. Тогава цената
на дома е 90 000
долара. За да ги
плати, Мерилин
Монро тегли ипоте-
чен заем, чиято
месечна вноска
била 310 долара.

Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон
Идва първият
прозрачен телефон

Основателят на IKEA,
шведският милиардер
Ингвар Кампрад, има
славата на най-стиснатия
богаташ в света, предаде
profit.bg. Президент на
компания, която произ-
вежда стоки за дома, той
е легендарен с това, че
не сменя работния си
стол повече от 32 години
и кара Volvo. По време на
бизнес пътуванията си
Кампрад е живял само в
тризвездни хотели и ле-
тял само с бюджетните
авиокомпании. Нека ви-
дим десет изказвания на
този забележителен ми-
лиардер за успеха:

ì»Ï‡Ï ÂÔÛÚ‡ˆËˇ Ì‡
ÒÍ˙ÔÂÌËÍ. » Ò˙Ï ÏÌÓ„Ó „Ó‰
ÓÚ ÚÓ‚‡.î

ì√Â¯ÍË ÌÂ Ô‡‚ˇÚ Ò‡ÏÓ
ÒÔˇ˘ËÚÂ.î

ìIKEA ÌÂ Â ÔÂÙÂÍÚÌ‡.
ÃÌÓ„Ó ÏÂ ‰‡ÁÌË Ì‡¯ËˇÚ
ÒÚ‡ÚÛÒ Ì‡ Ì‡È-‰Ó·‡Ú‡ ÍÓÏ-
Ô‡ÌËˇ ‚ Ò‚ÂÚ‡. ¬ÒÂ Ó˘Â ËÏ‡
ÏˇÒÚÓ Á‡ ‡ÒÚÂÊ - ÌÂ ÒÏÂ ÔÓ-
ÒÚË„Ì‡ÎË Ë‰Â‡Î‡.î

ì¬ÂÏÂÚÓ Â ‚‡¯ËˇÚ Ì‡È-
„ÓÎˇÏ ÂÒÛÒ. ¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎ-

ДЕСЕТ ЦИТАТА ОТ
НАЙ-ГОЛЕМИЯ
СКЪПЕРНИК В СВЕТА

ÌÓÒÚ ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ 10
ÏËÌÛÚË ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡Ô‡‚Ë-
ÚÂ ÏÌÓ„Ó. ƒÂÒÂÚ Á‡„Û·ÂÌË
ÏËÌÛÚË ÌËÍÓ„‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
‚˙Ì‡Ú.î

ìŒÒÌÓ‚Ì‡Ú‡ Ú‡ÈÌ‡ Ì‡ ÛÒ-
ÔÂ¯ÌËˇ ·ËÁÌÂÒ - ÚÓ‚‡ Â ÔÓ-
ÒÚÓÚ‡Ú‡ Ë Á‰‡‚ËˇÚ ‡ÁÛÏ.î

ìƒ‡ ÔÓÂÍÚË‡¯ Ï‡Ò‡,
ÍÓˇÚÓ ˘Â ÒÚÛ‚‡ 1000 ‰ÓÎ‡-
‡, Â ÎÂÒÌÓ. ¿ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ˇÚ
Ï‡Ò‡ Á‡ 50 ‰ÓÎ‡‡ ÏÓ„‡Ú
Ò‡ÏÓ Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ.î

ìÕËÂ ÔÓÒÚ‡‚ˇÏÂ Ì‡ ÚÓÔ
ÏÂÌË‰Ê˙ÒÍËÚÂ ÔÓÁËˆËË
ÊÂÌË. “˙È Í‡ÚÓ ÊÂÌËÚÂ Ò‡
ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ Â¯‡‚‡Ú ‚ÒË˜ÍÓ
‚Í˙˘Ë.î

ìƒ‡ ·˙‰Â¯ ÛÒÔÂ¯ÂÌ ÎË-
‰Â ÓÁÌ‡˜‡‚‡ ‰‡ ‰‡‚‡¯
‰Ó·˙ ÔËÏÂ. ¿Á Ò˙Ï ÔË-
ÏÂ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ÒÎÛÊËÚÂÎË Ì‡
IKEA. œÂ‰Ë ‰‡ ı‡˜‡ Ô‡Ë Á‡
ÒÂ·Â ÒË, ÏËÒÎˇ, ÏÓÊÂ ÎË ‰‡
ÒË ÔÓÁ‚ÓÎË ÚÓ‚‡ Â‰ËÌ Ó·ËÍ-
ÌÓ‚ÂÌ ÒÎÛÊËÚÂÎ Ì‡ ÏÓˇÚ‡
ÍÓÏÔ‡ÌËˇ ËÎË ÌÂ.î

ìƒÛÏ‡Ú‡ ìÌÂ ÏÓÊÂî Úˇ·-
‚‡ ‰‡ ·˙‰Â ÔÂÏ‡ıÌ‡Ú‡ Á‡-
‚ËÌ‡„Ë ÓÚ ‚‡¯Ëˇ Â˜ÌËÍ.î

ìŸ‡ÒÚËÂÚÓ ÌÂ Â ‚ ÔÓÒÚË-
„‡ÌÂÚÓ Ì‡ Â‰Ì‡ ˆÂÎ, ‡ ‚ Ô˙Úˇ
Í˙Ï ÌÂˇ, ‚ ÔÓˆÂÒ‡.î
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първото си обръщение към на-
цията за втория си президент-
ски мандат Барак Обама отбе-
ляза като основен приоритет

Създаването
на растеж и
работни места
Обама
определи като
“северната
звезда, която
ще ръководи
нашите
усилия”

ВВВВВ

В традиционното си обръщение към
нацията президентът на САЩ обеща за
една година да намали наполовина броя на
американските войници в Афганистан

на своята администрация рестартира-
нето на двигателя на икономическия
растеж - преуспяващата средна класа.
Освен това държавният глава призова
за действия срещу насилието с оръжия,
в борбата с климатичните промени и в
имиграционната реформа.

“Изчистихме пътя от руините на кри-
зата и можем да кажем с увереност, че
състоянието на нацията е стабилно”,
каза президентът в едночасовата си
реч. Според него създаването на рас-
теж и работни места ще бъде “северна-
та звезда, която ръководи нашите уси-
лия”. “Дълг на нашето поколение е да
помогнем преди всичко на средната
класа. Това е нашата недовършена за-
дача - да се гарантира, че това прави-
телство ще работи за много хора, не
само за няколко”, подчерта американ-
ският президент.

По отношение на икономиката пра-
вителството ще инвестира 1 млрд. дола-
ра за подпомагане на бизнеса, а също
така ще увеличи почасовото заплащане
от сегашните 7 долара и 25 цента на 9
долара. Обама обяви, че 50 млрд. дола-
ра ще бъдат насочени към проекти за
подобряване на инфраструктурата в
страната. Паралелно ще започне

изпълнението на програма на стойност
15 млрд. долара за създаването на ра-
ботни места в инфраструктурни проекти.
Президентът призова Конгреса да под-
крепи неговите предложения, които изи-
скват промени в данъчното и образова-
телното законодателство, които биха
привлекли и производители от чужбина
да инвестират в САЩ.

Заявявайки, че нито един от плано-
вете му не предвижда увеличение на
бюджетния дефицит, Обама подчерта,
че общата стойност на програмата му
ще бъде компенсирана чрез огранича-
ване на някои разходи и данъчна ре-
форма, което ще бъде отразено в про-
екта за федерален бюджет през след-
ващите няколко седмици. Той призова
Конгреса да предотврати нов удар по
икономиката на страната, който ще
бъде нанесен на 1 март, когато значи-
телните и автоматични съкращения на
разходите ще влязат в сила, като при-
еме пакет от промени в данъчните за-
кони и бюджетните разходи.

В обръщението си към нацията “За
състоянието на съюза” Барак Обама
изложи и приоритетните направления в
сферата на външната политика. Прези-
дентът обеща да изтегли 34 хил. от на-
миращите се в момента 66 хил. амери-
кански войници от Афганистан в рамки-
те на една година, а през 2014 г. “наша-
та война в Афганистан ще приключи”.

От речта на Обама стана ясно, че
САЩ възнамеряват да предложат на
Русия допълнително съкращаване на
стратегическите ядрени арсенали. “Ще
си сътрудничим с Русия, за да постиг-
нем по-нататъшно намаляване на на-
шите ядрени арсенали”.

Обама коментира и действията на
Пхенян, които според него ще доведат
до по-голяма изолация на Северна
Корея. САЩ ще продължат да са твърдо
до своите съюзници - Южна Корея и
Япония, ще засилят тяхната и собстве-
ната си противоракетна отбрана и ще
водят света в предприемането на твърди
мерки в отговор на тези заплахи. Пре-
зидентът на САЩ предупреди и Иран
относно тяхната ядрена програма: “Сега
е време за дипломатическо решение
на въпроса”.

САЩ ще продължават да помагат на
съюзниците си в борбата срещу “Ал
Кайда”, но без разполагането на хиля-
ди техни войници зад граница, подчер-
та президентът. Според оценката на
Вашингтон “Ал Кайда” вече е само сян-
ка на организацията, която извърши
атентатите на 11 септември.

По отношение на икономическите
отношения с Европейския съюз Оба-
ма изрази твърдото намерение да
работи за създаването на трансатлан-
тическо партньорство в областта на
търговията и инвестициите. То би по-
могнало както на страните от ЕС, така
и на САЩ да преодолеят по-лесно
последствията от световната криза.
Раздвижването в тази област би създа-
ло работни места и от двете страни на
Атлантика - през миналата година
търговският обмен ЕС-САЩ е бил с
обем 646 млрд. долара.

Нелегално настаняване в
жилища, затрупани с боклу-
ци задни дворове, деца в
училищна възраст, които не
говорят немски език, неле-
гална работа и ниски запла-
ти - това са само част от
проблемите, с които се
сблъскват германските об-
щини заради наплива на
имигранти от Югоизточна
Европа, предимно от Бълга-
рия и Румъния, пише в.
“Франкфуртер рундшау”.

Офенбах се оказва в до-
бра компания. Проблеми с
имиграцията има и в градо-
ве като Дортмунд, Дуисбург,
Мюнхен, Хановер, Берлин и
Манхайм. Предупреждава

украинската АЕЦ “Чернобил” частично са се
срутили стенни панели и леката покривна
конструкция на нефункциониращата машинна
зала на четвъртия енергоблок. Причина за
срутването е натрупан сняг.

Имиграцията заради
бедността е подценена

се, че тези проблеми може
да нарушат социалния мир
в германските градове.

Между 2007 и 2011 г.
броят на българите в Офен-
бах се е увеличил от 348
на 1876 души. Много от
българите и румънците, ко-
ито живеят в Офенбах, са
“балкански турци”. Те гово-
рят турски, но не е
задължително да са мю-
сюлмани. Има и много пра-
вославни християни.

Германски експерти по-
сочват, че имиграцията
може да бъде спряна само
ако се подобрят условията
на живот в страните, от кои-
то идват имигрантите.

B

Покрив се срути
в АЕЦ „Чернобил”

“На 12 февруари в 14,03 ч. частично се разрушиха
стенните панели и част от леката покривна конструкция
на машинна зала щ4 над необслужваеми помещения на
височина 28 метра”, се казва в съобщението на сайта
на неработещата централа. От централата поясняват, че
срутилата се конструкция не е част от т.нар. саркофаг
(обект “Укритие”), който обгражда разрушените при
аварията през 1986 г. съоръжения. След инцидента
радиационната обстановка на територията на централата
е нормална и няма пострадали хора при срутването.
По думите на Дмитро Бобро, първи заместник-директор
на Държавната агенция за управление на 30-километро-
вата забранена зона около централата, ситуацията даже
не може да бъда определена като “извънредна”. Той
поясни, че площта на срутване възлиза на около 600
квадратни метра и че на място работят спасителни
екипи, които разчистват снега и отломките от бетонните
панели.

Холандия промени позицията си сре
щу членството на България в Шенген
ското пространство. Според министъра
по имиграцията и държавен секрета
по сигурността и правосъдието Фред
Теевен страната ни вече е готова за
присъединяване в зоната за свободно
движение в рамките на Европейския
съюз. Министърът не обясни на какво се
дължи промяната в позицията на стра
ната, която досега гласеше, че Бълга
рия и Румъния все още не са положил
достатъчно усилия за провеждането на
реформи.

Холандия вече
може да пусне
България в Шенген

Снимки БГНЕС

Обама съживява
средната класа
Обама съживява
средната класа
Обама съживява
средната класа
Обама съживява
средната класа
Обама съживява
средната класа

Тибетски монах се самозапали в
знак на протест срещу

китайското господство над Тибет

Турция получи
подкрепа за ЕС

Франция обяви, че е готова
да деблокира преговорите с Тур-
ция за членство в ЕС. Това беле-
жи значително подобряване на
отношенията между двете стра-
ни след идването на власт на
Франсоа Оланд. Турция започна
преговори за присъединяване към
ЕС през 2005 година, но до момен-
та е затворена само една от
общо 35 предприсъединителни
глави. Франция наложи вето на
преговорите с Турция по пет от
тези глави. Оланд официално не
подкрепи турската кандидатура,
но заяви, че страната трябва да
бъде оценявана по политически и
икономически критерии.

Понижиха кредитния
рейтинг на Словения

Кредитната агенция “Стан-
дарт ен Пуърс” намали с една сте-
пен кредитния рейтинг на Слове-
ния - от “А” на “А минус”. Мотивите
за оценката са нестабилната по-
литическа обстановка в страната,
икономическите проблеми и риско-
вете пред правителството. Сло-
вения, както Гърция и Кипър, изпад-
на в криза поради лошото състоя-
ние на банковия сектор.

Албания и Косово
с общи учебни
програми

Албания и Косово работят по
уеднаквяването на учебните си
програми за учебната 2015-2016
година, като от началото на
следващата година учебниците
по английски език и история ще
бъдат едни и същи. В момента
обазователните министерства
на двете страни подготвят обе-
динена образователна система,
която включва уеднаквяване на
учебниците по всички учебни
предмети от I до IX клас.

Ръст на
безработицата
в Португалия

Безработицата в Португалия
се е увеличила значително през
четвъртото тримесечие на 2012
година, скачайки до 16,9% от
15,8% през предходните три
месеца. За цялата 2012 г. нивото
на безработицата е била 15,8%,
отчитайки ръст, малко над про-
гнозите на правителството и
кредиторите на Лисабон, които
очакваха безработица от 15,5%.
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Свят

епутатите в испанския парла-
мент се споразумяха да за-
почнат дебат за инициатива,
събрала 1 милион и 400 хи-
ляди подписа срещу прину-

Още една беда се прибавя към про-
блемите на Близкия изток. Обширни
сухи части на региона през последното
десетилетие губят и сладководните си
резерви. Това става тревожно бързо,
установява проучване на основата на
данни на НАСА, получени от сателити.

За седем години след 2003 година
в части от Турция, Сирия, Ирак и Иран,
които са разположени в поречията на
Тигър и Ефрат, са изчезнали 144 куби-
чески километра сладка вода. Толкова
вода, но крайно солена, има в Мъртво
море. Една пета от загубите са резул-
тат от загуби на почвена влага заради
сушата през 2007 година. Също такава
част от загубите се обяснява с изпаре-
нието на водата от повърхностните вод-
ни басейни. Но по-голямата част (60%)
се дължи на понижаване на равнището

Екатерина ДОБРИНИНА

Не крийте парите си по бур-
кани и ъгли. Нашите хора
сбъднаха съветите на героите
мошеници от филма-приказка
за Буратино. Именно защото
не искат да поощряват различ-
ните Алиси и Базилио, и про-
явяват предвидливост.

Както се разбра, руснаците
нищо не садят в “полето на
чудесата” и отдавна са преми-
нали от системата “дюшек-бан-
ка” и “чорап-фонд” към по-про-
гресивни методи на съхранява-
не и увеличаване на парите си.
До този извод стигнаха социо-
лозите от ВЦИОМ при поред-
ната анкета.

Социолозите питали русна-
ците какви методи за инвести-

Руснаците пазят парите
си в квадратни метри

ране на парите им се струват
най-сигурни, за какво харчат
хората спестяванията си и имат
ли такива финанси изобщо.

Богати или поне обезпече-
ни Буратино у нас има малко:
по-малко от една трета. Спес-
тявания имат 30% от руснаци-
те, останалите живеят от запла-
та до заплата или от “заем до
заем”. И през последните две
години тази цифра на практика
не се е променила.

По-често от другите нещо
спестено имат възрастните
хора (35%), високообразовани-
те (36%), московчани и жители
на Петербург (47%). Нямат спе-
стявания 67% от анкетираните
- най-често това са селяни
(сред земеделците без заделе-
ни пари живеят 77%).

За какво да се харчат пари-
те, ако все пак сте успели да
поспестите? Според общото
мнение най-сигурното е те да
се инвестират за купуване на
жилище (29%). Мнозина също
така спестяват пари “за всеки
случай” (24%), за “черни дни”
(24%), за лечение (23%). Мал-
ко по-малко са тези, които спе-
стяват за образование (15%),
почивка (13%), купуване на ав-
томобил (12%). Всеки десети
(11%) смята за “черен ден”
момента на загуба на работа-
та и подготвя за този случай
финансов спасителен пояс.

А с данък лукс нас не мо-
жеш ни изплаши: както се каз-
ва, “не сме живели добре и
няма и да свикваме”. Малцина
са руснаците, които спестяват

пари за купуване на скъпи
вещи (8%), земя (7%), които
искат да започнат собствен
бизнес (4%), или искат да по-
лучават от капитала си
допълнителен доход (3%).
Между другото, през послед-
ните няколко месеца се увели-
чи броят на тези, които спестя-
ват за “черни дни” (те нарас-
наха от 20 на 24%) и за лече-
ние (от 19 на 23%).

В същото време купуването
на недвижим имот, от гледна
точка на руснаците, си остава
най-сигурната инвестиция на
парите - така отговарят 55% от
анкетираните (независимо
дали те самите могат да на-
правят това или не). Докато
“злато-диаманти” сега вече не
са толкова привлекателни.

И обратното - все по-попу-
лярен начин за спестяване на
пари е откриването на сметка
в банка (броят на такива ка-
питалисти-патриоти се е уве-
личил от 25 на 29%), хората
все по-често предпочитат да
спестяват в рубли (от 11 на
15%). По-малко са тези, които
предпочитат да купуват и спе-
стяват в чужда валута, да ку-
пуват акции (7%), да инвести-
рат в пенсионни фондове
(6%), да откриват сметки в
търговски банки (5%).

И все пак да не забравяме:
над две трети от съгражданите
ни са разсъждавали за това
чисто теоретично, тъй като те
самите нямат спестявания.
Съвсем не е сигурно, че практи-
ката би потвърдила теориите.

В отговор на ядрения опит, който извърши Пхенян, южнокорейското
правителство разположи балистични ракети срещу Северна Корея. На снимката

южнокорейски войници патрулират в близост до демилитаризираната зона,
разделящо Южна от Северна Корея

Близкият изток остава
без сладка вода

на подпочвените води заради изпомп-
ването им. “Това е достатъчно количе-
ство, за да задоволим нуждите на ми-
лиони хора всяка година”, разкрива
Джей Фамилиети, хидролог в Универ-
ситета в Ървайн, Калифорния, основен
автор на изследването. “Данните от
спътниците показват тревожно намаля-
ване на общите водни запаси в басей-
ните на Тигър и Ефрат. Скоростта на
намаляването е втора в света след Ин-
дия, добавя ученият. Според него зара-
ди недостига от сладката вода на
повърхността, властите се обръщат към
естествените подземни запаси, за да
се справят с нуждите. Страните от реги-
она обаче  не съгласуват консумацията
заради различното тълкуване на меж-
дународното право и политическото на-
прежение, посочва експертът.

Дом или
смърт
Испанци скочиха срещу принудителното
извеждане на задлъжнели собственици от
имотите им

Д
дителното изваждане от имоти на
задлъжнели собственици. Темата стана
още по-чувствителна, след като семей-
ство пенсионери избра смъртта, след
като получи заповедта за изваждане.

Обединението на жертвите на изсел-
ване събра 1 402 854 подписа, като
почти утрои необходимите в Испания
500 хиляди, за да влезе темата в пар-
ламента и да започнат разисквания за
решаване на проблема с “най-драма-
тичната криза в Испания”.

Долната камара на парламента
трябваше да реши до вторник да за-
почне дебат върху този текст. Дясната
Народна партия, която има абсолютно
мнозинство, потвърди очакванията, че
ще приеме да се дискутира.

“Ние искаме да дадем политическо
признание на тази социална инициати-
ва”, заяви говорителят на Народната
партия в Конгреса, Алфонсо Алонсо.

Случаите на отнемане на собстве-
ност и изваждането от жилища на хора,
които вече не могат да се справят с
дълговете си, се увеличи в Испания от
началото на икономическата криза
през 2008 година. Банките се сдобиха с
около 350 хиляди заповеди за изгонва-
не не само от основните домове, но и
от второто жилище или притежавани
търговски площи. Около половината от
тях са приведени в изпълнение, според
съобщения в пресата.

Наскоро няколко самоубийства на
изгонени от домовете си дребни собст-
веници възбудиха общественото мне-
ние. Тези дни властите съобщиха за
двойно самоубийство на остров Майор-
ка, на Балеарските острови, където на
живота си посегна пенсионирана двой-
ка на възраст между 69 и 68 години.
Според говорител на Гражданската
гвардия, двамата са “оставили писмо”,
обяснявайки, че избират да сложат
край на живота си, защото вече не
могат да се справят с дълговете си и са
получили известието за принудително
изваждане от жилището.

Под силния социален натиск, консер-
вативното правителство на Мариано Ра-
хой обяви на 15 ноември замразяване
на принудителното изпълнение за две
години за най-уязвимите задлъжнели
собственици. Кабинетът обаче не се
присъедини към искането на асоциаци-
ите, които искат отмяната на изплаща-
нето на кредитите, защото повечето от
тях, макар и съсипани, трябва да
продължат много години да изплащат
дълговете си. За разлика от САЩ и много
други европейски страни, в Испания взе-
лите ипотечен кредит не могат просто
да предадат дома си на банката и с това
да разплатят дълговете си, а имат отго-
ворност за цялата сума на заема.

“Хората, засегнати от заповедта за
принудително изваждане не само губят
домовете си, но остават с голяма част
от дълга си, с доживотна присъда, кое-
то определено изключва всякаква фи-
нансова система”, се казва в текста на
популярната инициатива.

Снимки БГНЕС

Обединението на жертвите на изселване в Испания събра 1 402 854 подписа, като
почти утрои необходимите в страната 500 хиляди, за да влезе темата в

парламента и да започнат разисквания за решаване на проблема с “най-
драматичната криза в Испания”
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Разговор

Юрий Борисов (Ю.Б.): На
заседание на програмната
комисия на НС на БСП бе
поставен и въпросът за
възможностите на България
за ускорен икономически
растеж. Говорихме за необ-
ходимостта от темпове, по-ви-
соки от средноевропейския.
Драгомир разви тезата, че
ние нямаме фактори за такъв
растеж. Затова ви поканих на
разговор. Нека да тръгнем
оттук, преди да говорим за
социална политика и за ръст
на доходите.

Драгомир Стойнев (Д.С.):
Основните фактори за иконо-
мически растеж, най-грубо
казано, са капитал, труд и
технологии. Да започнем с
капитала. Икономическият
растеж трябва да се финан-
сира с вътрешен или външен
капитал. По време на наше-
то управление имаше иконо-
мически бум. Ние имахме го-
лемия късмет да бъдем в
една икономически добра
конюнктура. В цял свят хора-
та бяха мотивирани, вярваха
в бъдещето, имаше средства
и наистина в България се
привлече изключително ог-
ромен ресурс външен капи-
тал, приблизително около 22
млрд. евро. Ние не успяхме
обаче да насочим този фи-
нансов ресурс така, че да
получим устойчив икономи-
чески растеж. Успяхме в дру-
го. Имахме добра данъчна
политика и добра политиче-
ска стабилност. Това е изклю-
чително важно - политичес-
ката стабилност. Тя е пред-
поставка за привличането на
преки чуждестранни инвести-
ции. Ние обаче като че ли се
държахме като наблюдатели
на този огромен финансов
поток, който влезе в нашата
държава. Този поток се
съсредоточи главно в недви-
жимо имущество и във фи-
нансовата сфера. Днес гло-
балната и европейската си-
туация са различни. Трудно
можем да очакваме в обозри-
мо бъдеще такова количест-
во външни пари. Що се отна-
ся до вътрешния капитал, за
съжаление той е прекалено
малък, за да се създаде ико-
номически растеж, който да
бъде над средния за Европа.

Емилия Масларова (Е.М.):
Ако ние в момента докумен-
тираме тази част - капитала,
който трябва да влезе в Бълга-
рия, и с който ние трябва да
съживим икономиката, най-
голям резерв имаме от при-
ходите отвън. Но това значи
една стабилност, това значи
една прогнозируемост, това
значи една устойчивост, коя-
то правителството трябва да
гарантира. Тази устойчивост
трябва да бъде в областта на
цялостното административно
обслужване на всеки, който
дойде в страната, там има
доста неща, които трябва да
бъдат облекчени като проце-
дури. Тази устойчивост тряб-
ва да бъде устойчивост от за-
конодателна гледна точка. Не
всяка сутрин, обед и вечер да
се казват различни неща.
Трябва да има и преферен-
ции, някакви бонуси, които да
дадат някакъв живец, т.е.
нещо трябва да влезе в стра-

Възможен ли е ускорен
растеж в България?

Неудобната истина за фактори, без които нашата страна
ще продължи да оглавява печалните европейски класации

Разговор между
Драгомир СТОЙНЕВ,
Емилия МАСЛАРОВА,
Юрий БОРИСОВ и
Александър СИМОВ

ната, нещо трябва да стаби-
лизира базата, основата, въз
основа на която вече да за-
почнат да се задвижват вече
част от икономическите лос-
тове. Тук имаме ресурси, тук
имаме възможност. Ние сме
доказали, че сме прогнозиру-
ем партньор. Ние сме доказа-
ли, че сме устойчиви и че не
работим ден за ден. Ние сме
доказали, в рамките на 4-те
години управление, че кога-
то кажем нещо, то се случва.

Накъде вървим

Ю.Б.: Добре, но българ-
ската нация става все по-не-
грамотна. 41% от учениците,
официална статистика, имат
проблем с българския език,
имат проблем с грамотност-
та. Това е силен антифактор.
Поставяме рекорди в област-
та на здравеопазването, как-
вито се сетите. Инфаркти, ин-
султи... Застаряващо населе-
ние, един милион можещи,

работещи българи извън
страната. Все антифактори за
икономически растеж. Какво
може и трябва да се случи в
България, за да започнем
сериозно да говорим за ико-
номически растеж?

Д.С.: Действително в па-
зара на труда имаме структу-
рен проблем. Освен негра-
мотно население имаме вну-
шителна младежка безрабо-
тица и изключително голям
процент застаряващо насе-
ление. Връщам се на въпро-
са за капитала. За да дойдат
чуждестранни инвеститори,
подкрепям Емилия, ти първо
трябва да имаш прогнозиру-
емост и политическа стабил-
ност. Не всеки ден да си сме-
няш мнението, не всеки път
да даваш нови идеи, които
след това да нямат никакъв
резултат. Също така ти тряб-
ва да имаш правила, които
бизнесът да следва. А не най-
добре да работят фирмите,
които просто са приближени
до правителството. Факт, кой-
то и Стопанската камара
констатира официално. Тряб-
ва да имаш компетентна и
стабилна администрация,
трябва да имаш и електрон-
но правителство. Неслучайно
основните препоръки на ко-
мисията именно за растежа
в България е ефективност на
администрацията. Днес ние
не сме открити. Ние не зна-
ем за колко време минава

едно решение, как минава
това решение и какъв под-
куп примерно трябва да да-
деш на някого, за да си ре-
шиш проблема.

Е.М.: Има и нещо друго.
Навремето съществуваше на-
ука, която говореше за “Ба-
ланс на трудовите ресурси”.
Една изключително ценна
наука, която казваше колко
химици, колко агрономи, кол-
ко среднисти, колко строите-
ли са ни необходими и за
какъв период от време. Раз-
криваха се техникуми, раз-
криваха се нови специалнос-
ти. И тези хора, когато са под-
готвени, веднага намираха
реализация. В момента един
от най-големите проблеми
продължава да бъде липса-
та на обвръзка между по-
требностите на бизнеса и об-
разованието. Никаква връзка
няма. Ние подготвяме купи-
ща хора, без да знаем за
какво. На следващо място -
парите, които са по европей-

ските фондове, най-вече по
ОП “Човешки ресурси”, не
дават абсолютно никакъв
ефект. Вложени, предвидени
над 1 млрд. и 200 млн. евро,
а ножицата между заетост и
безработица се разтваря,
параметрите се влошават.
Пример, в еди кое си село
обучаваме шивачки, 70-80,
при положение, че ако оти-
дете да проверите тези кур-
сове, ще разберете, че там
има 2-3-ма души. Всички дру-
ги се подписват и получават
едни символични сумички и
в крайна сметка - никакъв
ефект. Ето ви един сериозен
ресурс, който не се използ-
ва. За съжаление нашият
бизнес също не може да
каже какво иска.

Д.С: Само пример какво
направи нашето правителст-
во. Две години преговаряме с
IBM. Вадим 30 млн. от фискал-
ния резерв. Трябваше да се
направи нанотехнологичен
център с IBM - големия инве-
ститор. Дойдоха ГЕРБ, отря-
заха тези 30 млн. В момента
IBM къде са? В Румъния.

Трябва ли ни повече
държава

Ю.Б.: Много добре - чуж-
ди инвестиции, но и печал-
бите отлитат от България.
Защо у нас може да има сил-
на държавна банка - ОББ, но
тя да е на гръцката държава,

а не на нашата? Ние трябва
да видим какво прави държа-
вата ни за развитието на соб-
ствения си ресурс, на собст-
вените си предприятия. Ето,
ние сме записали в нашата
партийна програма “реална
равнопоставеност между
държавна и частна собстве-
ност”. Имаме ли нагласата,
имаме ли политическата воля
да превърнем този запис в
реална политика? Според
мен държавата, особено ако
се управлява от левица,
трябва да влезе в икономи-
ката, включително и да
създава предприятия. И да се
стреми да създава такива
предприятия, за чийто износ
нашата дипломация да пома-
га. През всичките тези годи-
ни като че ли има консенсус
между политическите сили,
че държавата не трябва да
се занимава с икономика. Ако
това не се промени, не мо-
жем да направим сериозна
крачка напред към каквото и

да било икономическо раз-
витие.

Д.С.: Изключително си
прав, но според мен трябва
да мине едно поколение, за
да се промени това. В Евро-
па има силна  умора от
държавата. Това е моето мне-
ние. Ние отидохме в другата
крайност. Стигнахме до
анархия. А един от пробле-
мите на този преход е, че
ние приватизирахме абсо-
лютно печеливши предприя-
тия, при това ги продадохме
на безценица.

Е.М.: Както и да се говори
срещу участието на държа-
вата в икономиката, у нас
има пълен консенсус, че
ЕРП-тата трябва да се
одържавят. Това са посред-
ници, които смучат и държа-
вата, и гражданите. И това е
факт. В коя държава желе-
зопътният транспорт е даден
на частни фирми? Хората
виждат, че когато държавата
е на мястото си, когато
държавата не е бандитска,
има основание да защитят
държавното. Правилно е да
има равнопоставеност меж-
ду частно и държавно. В най-
проспериращите страни в
света има перфектен баланс
между държавно и частно и
никой не говори срещу едно-
то или срещу другото.

Д.С.: Подкрепям напълно
това, което казваш. Но! На-
шият проблем е в предател-

ството на националния инте-
рес в политиката. Преходът
наистина създаде много пре-
датели в тази държава. На-
времето нашите деди са
тръгвали с цървулите, с пуш-
ката, за да мрат за България.
В днешно време го няма този
национален патриотизъм. На
нас вече са ни съвсем други
ценностите. За каква държа-
ва можем да говорим, за про-
сперитет, при положение, че
ние сме в дивия капитализъм,
при който сам трябва да на-
трупаш капитал, сам трябва
да оцелееш и все още не
сме дошли на този етап, в
който ти трябва да мислиш
как живее този до теб. Това е
лошото в българската държа-
ва и българското мислене и
за политиците, които са в мо-
мента на политическата сце-
на. Затова казвам, че на нас
ще ни трябва едно ново по-
коление, което наистина да
започне да мисли за нацио-
нален и държавен приоритет.

Александър Симов (А.С.):
Искам да се намеся тук мал-
ко по тази тема, защото е
много важна. Аз съм съгла-
сен тук с Емилия Масларова,
защото хората наистина ня-
мат чак такова недоверие
към държавата в България,
точно обратното е. Хората
вярват много повече на
държавата, отколкото на ча-
стния бизнес по редица при-
чини. Проблемът в България
е друг. Има идеологически
институти, които са се
намърдали между хората и
медиите и те внушават само
една крайнодясна гледна
точка - че всичко държавно
е лошо, а всичко частно е
печелившо и добро. Това е
опростенческа идеологичес-
ка, дори не е икономическа,
схема, но, общо взето, се
чува само нея. Така хората
дори и да искат да потърсят
друга гледна точка, просто
няма откъде да я чуят.

Д.С.: Които са добре пла-
тени от чужбина и които
формират обществено мне-
ние, което е факт. Но ролята
на държавата е изключител-
но важна, особено в сфери
като образование и здраве-
опазване. Аз съм съгласен,
че икономически е важно
държавата в определени об-
ласти да бъде водеща и това
е така. Защото наистина
няма нищо по-лошо от част-
ния монопол. И аз не разби-
рам примерно защо ние
трябваше да си продадем,
ставаше въпрос за електро-
разпределителните друже-
ства, при положение, че ЧЕЗ
в Чехия нямат никакъв про-
блем, нито Брюксел ги зака-
ча, нито някой ги закача.
Проблем е, когато ние
тръгнем да национализира-
ме тези дружества, дали ще
можем да се справим с не-
гативните атаки от страна на
Брюксел към България. Аз
лично се съмнявам, че ще
можем да се справим. Каз-
вам го откровено.

Ю.Б.: Да кажем, че има-
ме проблем с  национализи-
ране, т.е. с купуване, на го-
леми предприятия, които
имат силно лоби в Брюксел.
Но какво пречи държавата
да създава предприятия?
Сама или чрез публично-ча-
стно партньорство? Да про-
извежда агнета, да произ-

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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икономически

вежда пилета. На моя среща
с Тодор Живков през 1995 г.
той ми зададе въпрос, който
няма да забравя до края на
живота си. “Ти колко време
си член на Изпълнителното
бюро?”. “Три”. “Колко пъти
обсъдихте млеконадоя в
България?”. Аз го гледам зяп-
нал. “Какъв млеконадой?”.

Д.С.: Добре, правим
държавно предприятие. Пър-
во, ние имаме ли необходи-
мия мениджмънт и необходи-
мите кадри, които да постъ-
пят в това държавно предпри-
ятие? И доколко, познавайки
психиката на българските
политици, това държавно
предприятие ще работи, за
да има просперитет и да вна-
ся определени вноски в бюд-
жета? Или ще вървим към из-
точване, а след това към при-
ватизация на нещо, което е
хубаво? Ти гаранция можеш

върнем доброто средно ниво,
което го имаше преди, а сега
е загубено. Ние преди бяхме
изключително добри в сред-
ното образование.

Е.М.: Средното образова-
ние и бизнесът трябва да са
взаимно свързани. Аз като
шеф на фирма Х трябва да
наблюдавам определен кон-
тингент от млади хора, които
са в средното образование,
да ги пускам в моята фирма,
да работя с тях, да им показ-
вам позитивите на професия-
та, която ще им предложим
след време, т.е. трябва да
има симбиоза. И тези млади
хора да усетят, че техните
знания са необходими, след
като завършат. Не просто да
завършиш, да си купиш една
диплома, с която да отидеш
някъде, а просто ти да си
заинтересован.

А.С.: А лесно ли е това да

сира. Ти ли ще ми донесеш
пари за университета, бе?”

Е.М.: Образованието и
здравето не могат да бъдат
търговска дейност. И да се
търси печалба. Инвестиция-
та в знанието е най-ценната
инвестиция, която правиш, и
затова трябва да я правиш
отговорно. И трябва да я пра-
виш консолидирано с бизне-
са и с погледа за развитието
на държавата ти през след-
ващите години. Аз не съм
убедена, че най-големият
проблем ни е висшето обра-
зование. Аз мисля, че на нас
най-големият проблем е
средното образование. Сред-
ната класа е стабилна, кога-
то има компетентност, знания
и умения в специфични об-
ласти, които са елемент на
средно специалната подго-
товка. Висшето образование
е надграждането. Но, разби-

Ю.Б.: Къде са тогава па-
рите?

Е.М.: Ето ви единият от
големите въпроси: Къде са
парите?

Д.С.: В сивата икономика.
Е.М.: 40% от нашата ико-

номика е сива.
Д.С.: 40% от БВП се про-

извежда на сиво. Според мен
голяма част от доходите се
крият в сивата икономика.
Няма предприемач, който да
не дава пари под масата.
Работникът е заинтересован
да получи повече пари, за-
щото той е смазан от насто-
ящето и малко мисли каква
пенсия ще получава. Държа-
вата обаче може да окаже
натиск върху бизнеса, увели-
чавайки минималната работ-
на заплата и социалните
плащания.

Е.М.: При всички случаи
по-високите доходи дават
шанс за по-високо потребле-
ние. По-високото потребле-
ние е стимул за развитие на
икономиката. Това е азбучна
истина. Не може непрекъсна-
то да свиваш потреблението
и да искаш да ти живне ико-
номиката.

Ю.Б.: Нека се ориентира-
ме към финал. Ускорен ико-
номически растеж. Възможен
ли е, Драгомире?

Д.С.: Не. Няма как.
Е.М.: Аз мисля, че посте-

пенно ускоряване на иконо-
мическия растеж е възможно.

Д.С.: Планиран, подчер-
тавам думата “планиран”. В
тази дума няма нищо срам-
но, а дори в нашата партия
се срамуваме от нея. Ние
трябва да си изясним след-
ващите 15-20 години какво
искаме да направим, как да
го направим и с кого да го
направим.

Е.М.: И пред хората да го
кажем ясно.

Д.С.: И държавата трябва
да каже какви ангажименти
поема към хората. За обра-
зование, за здравеопазване,
за гарантиране на работа.
Това е много важно. Не може
във финансовия сектор БНБ
да бъде кредитор от послед-
на инстанция, да казва - “Да,
когато някоя банка закъса,
ние можем да се намесим”.
Всички да приемем това за
нещо съвсем нормално, а
когато има криза на пазара
на труда, държавата да не
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към хората и особено към
младото поколение.

А.С.: Дотук само в рамки-
те на 46 минути бяха казани
доста неудобни истини. Ще
загуби ли БСП, ако наистина
ги признае, някъде да ги
оформи, да ги каже открове-
но и да започне едва след
това да говори?

Е.М.: Аз мисля, че БСП
само ще спечели, ако каже
каква е ситуацията и какво
ще направи. Първата година
ще направим това. В края на
мандата ще постигнем това.
БСП преди 8 години, 2005-а,
спечели, защото каза ясни
неща какво ще направи. И ги
направи. В 90 на сто БСП си
изпълни ангажиментите. Хай-
де, нека да са 80 на сто. Аз
имам предвид в социалната
сфера.

Д.С.: Аз мисля, че ако ние
откровено заявим, че иконо-
мически растеж следващите
години не може да се очак-
ва, или той може да се очак-
ва въпреки нас, евентуално
ако дойде огромно финанси-
ране от чужбина, но ако ние
ясно заявим, че основният ни
приоритет ще бъде инвести-
ция в човешкия капитал, то
тогава може да се очаква
ускорен икономически рас-
теж едва след 7-8 години. Но
да смятаме, че от следваща-
та година можем изведнъж
да тръгнем с 5-6% да растем
е илюзия.

Ю.Б.: Волен Сидеров
каза, че знае как минимал-
ната работна заплата да ста-
не 1000 лв.

Е.М.: Знае, ама не го каз-
ва. Ние говорим това, което
знаем и което сме изчисли-
ли. Знаем как да създадем
250 хил. работни места, зна-

ли да дадеш за това, че това
предприятие става, работи
цветущо в продължение на
5-6-7 години и след това
няма да дойде някой, който
да го съсипе, за да го прода-
де за жълти стотинки?

Ю.Б.: Не може една по-
литическа сила да претенди-
ра, че може да управлява ка-
чествено цялата страна, а да
каже, че не може да управ-
лява предприятие.

Д.С.: В това отношение
вярвам само на собствената
си политическа сила. Но
нека отидем към човешкия
фактор, който е другата ос-
новна единица за икономи-
ческия растеж. Започваме с
образованието и здравеопаз-
ването. Трябва да променим
моделите. Образованието и
здравеопазването не трябва
да бъдат подчинени на паза-
ра. Те трябва да станат изця-
ло функция на държавата.

Потъва ли
образованието

Ю.Б.: Добре, значи ста-
билно и прогнозируемо уп-
равление, с ясни правила;
промяна и то качествена
промяна в образователната
система, подчинена на пла-
ниране. Друго?

Д.С: Момент, защото об-
разованието е много важно.
Ние сега говорим за начал-
но образование. Отиваме в
средното образование.

Е.М.: Ще имаме ли сред-
но специално някога?

Д.С.: Ние трябва да си

стане, след като се оказва,
че едно поколение вече е из-
пуснато?

Е.М.: Ако имаме волята да
го кажем ясно и категорично
на висок глас, ако бизнесът
не се страхува или не сер-
вилничи пред всякакъв вид
управление само и само
данъчно да не го удушат, то
тогава бихме могли да го
направим.

Д.С.: Много добър въпрос.
Значи ние трябва, БСП тряб-
ва да покаже, че в тази теж-
ка ситуация, която вече то-
тално е изпусната, ние ще
работим не за следващия
мандат, а ще работим за
следващото поколение. Ние
трябва да излезем именно с
такава програма.

Е.М.: И трябва да е про-
грама поне за 20 години на-
пред.

Д.С.: Да отидем към друг
голям проблем - висшето ни
образование. Как е в Бълга-
рия? В България всеки
може да запише висше об-
разование.

Ю.Б.: И да завърши, не
само да запише.

Д.С.: Ама защо го за-
вършва? БСП трябва да въве-
де нов начин на финансира-
не на висшето образование.
Парите следват учещия е
изключително погрешно. Къ-
сам студент, защото не знае.
Вечерта ректорът ми се
обажда и казва: “Какво си
направил?”. “Ами скъсах
Хикс”. “Как ще го късаш, бе?”.
“Ами, той не знаеше”. “Какво
като не знае, той ме финан-

ра се, не го подценявам. Но
какво от това, че имаме мно-
го висшисти. Имаме ли про-
изводителност на труда?
Имаме ли по-висока доход-
ност? Имаме ли развитие на
високи технологии? Или гот-
вим висшисти, които масово
напускат страната?

Д.С.: Изключително важ-
но е какво има зад диплома-
та. Не е казано, че всеки
трябва да завърши. Напротив.
Когато аз следвах във Фран-
ция, първата година бяхме
350 човека в потока. Накрая
завършихме 30. Излизат ка-
чествени специалисти.

Кога ще има
по-високи доходи

Ю.Б.: Нека поговорим и за
доходите. Има ли ресурс в
България за повишаване на
доходите? Прави ми впечат-
ление, че в Босна и Херцего-
вина, в Черна гора имат по-
висока средна работна запла-
та, а произвеждат по-малък
БВП. Не са ли подценени
доходите в България?

Е.М.: След като нашата
производителност на труда
през последните години е
станала някъде към 44% от
производителността на труда
в страните-членки на ЕС, а
всъщност доходите са ни
между 23 и 25% от доходите,
говоря за средните, не гово-
ря за най-високите от Люксем-
бург, Германия и т.н., значи
нашите доходи изостават в
сравнение с производител-
ността на труда, която имаме.
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бъде гарант за работа от по-
следна инстанция. Трябва да
мислим как да активизираме
човешкия капитал. Ние в мо-
мента имаме един човешки
капитал, който ей така седи,
никой не мисли за него и
единствената му възможност
да оцелее, е да отиде в
престъпния свят. БСП трябва
да поеме твърд ангажимент

ем как да дадем на майките
майчинство, което да им оси-
гурява поне минимална ра-
ботна заплата. Направили
сме разчет до 2017 г. - колко
пари ежегодно са нужни и
откъде ще дойдат. За съжа-
ление няма чуваемост. За
това пък чуваемостта е сил-
на, когато някой трябва да
бъде омаскарен.

‘‘‘‘‘

‘‘‘‘‘
Èìà
èäåîëîãè÷åñêè
èíñòèòóòè,
êîèòî
âíóøàâàò
ñàìî åäíà
êðàéíî äÿñíà
ãëåäíà
òî÷êà -
÷å âñè÷êî
äúðæàâíî
å ëîøî,
à âñè÷êî
÷àñòíî å
ïå÷åëèâøî
è äîáðî

Àëåêñàíäúð
Ñèìîâ
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Общество

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

„Насосване”

Твърди принципи

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

14
Датата

Битката
за борбата

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

ТРИФОН ЗАРЕЗАН - ДЕН НА ЛОЗАРЯ. По-
светен е на труда и
любовта на българите
към лозата, гроздето и
виното. За пръв път се
чества официално през
1962 г. на деня на св.
мчк Трифон. С въвеж-
дането през 1968 г. на
Григорианския календар от БПЦ църковният
празник се отбелязва на 1 февруари, а Денят на
лозаря - на 14 февруари. Според обичая стопа-
ните излизат на полето и зарязват няколко
пръчки, поливат корените на лозата с вино. Ден
на Ивайловград, Сунгурларе и Сухиндол.

ДЕН НА АРХЕОЛОГА. От-
белязва се от 1971 г. по ини-
циатива на Археологическия
институт с музей при БАН.
Археологията е хуманитарна
наука, изучаваща развитие-
то на човешките култури
чрез издирване, анализ и документиране на
материални останки (архитектурни и артефакти).

869 - УМИРА КОНСТАНТИН-
КИРИЛ ФИЛОСОФ, ЕДИН ОТ
СЪЗДАТЕЛИТЕ НА СЛАВЯН-
СКАТА АЗБУКА (Р. ОК. 827
Г.). Основоположник на

славянската писменост и
книжнина, апостол и първоучи-
тел, организатор на славян-
ската просвета и църква заед-
но с брат си Методий. Делото
на двамата се почита като
официален празник на 24 май.

1719 - РАЖДА СЕ КРИСТОФЪР ШОУЛС,
АМЕРИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1890
Г.). Има съществен принос за раз-

витието на пишещата машина. Патен-
тованият от него, Самюъл Соул и Кар-
лос Глидън през 1868-а модел е първи-
ят, при който скоростта на писане с
машина надхвърля тази на писане
на ръка. Сред нововъведенията на Шоулс е и
клавиатурната подредба QWERTY, която се из-
ползва и днес при компютърните клавиатури.

1779 - УМИРА ДЖЕЙМС
КУК, БРИТАНСКИ МОРЕ-
ПЛАВАТЕЛ И КАРТОГРАФ
(Р. 1728 Г.). Прави три око-

лосветски експедиции. Откри-
ва Нова Зеландия, източното
крайбрежие на Австралия,
Нова Каледония, Хавайските
острови. Изследва Океания и
Тихия океан. Убит е на Хавай-
ските острови след стълкновения между него-
вите моряци и туземците.

1911 - РАЖДА СЕ АСЕН ДА-
ЦЕВ, ФИЗИК, АКАДЕМИК
(УМИРА 1994 Г.). Работи в об-

ластта на обосновката на кванто-
вата механика и класическата топ-
лопроводност. Специализира при
Луи дьо Бройл в Сорбоната в Па-
риж, където защитава докторат.
Преподава във Физико-математическия факул-
тет на СУ в продължение на около 40 г.

1916 - УМИРА ПЕТКО ТОДО-
РОВ, ПИСАТЕЛ (Р. 1879 Г.). Из-

вестен автор на идилии и драми,
пише и поезия. Сред най-известни-
те му творби са драмите “Зидари”,
“Първите” и “Змейова сватба”. Ран-
ното му творчество е повлияно от
идеите на социалдемокрацията - публикува со-
циални разкази в социалистическите издания
“Ново време”, “Работнически вестник” и др.

1994 - БЪЛГАРИЯ СЕ ПРИСЪЕ-
ДИНЯВА КЪМ „ПАРТНЬОРСТВО
ЗА МИР”. На тази дата прези-

дентът Желю Желев подписва в
Брюксел договора за участие в про-
грамата на НАТО. Целта на проекта е
да повиши оперативната съвместимост между
пакта и държавите-кандидатки за членство в
него. Членството на България в инициативата
“Партньорство за мир” приключва на 29 март
2004 г., когато България става член на НАТО.

2003 - УМИРА ОВЦАТА
ДОЛИ, ПЪРВИЯТ КЛОНИ-
РАН БОЗАЙНИК. Клонира-

нето е извършено в института
“Розлин” в Мидлоудиън, Шот-
ландия, като раждането е обя-
вено публично на 22 февруари 1997 г. Първо-
начално овцата е наречена “6LL3”. Името Доли
получава по предложение на един от живот-
новъдите, помагали при раждането й, в чест на
Доли Партън, тъй като овцата е клонирана от
клетки от млечната жлеза.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Много твърда жена е
столичният кмет Йордан-
ка Фандъкова. Понася
като мъж трудностите. Не
се поддава на ничий на-
тиск и на крехките си
рамене пренася цялата
тежест на опозиционни
критики, обществено не-
доволство, ропот на
граждански сдружения.
Тя не примигва дори при

протестите срещу Синя-
та зона, негодуванието
заради изядените от ку-
чета хора, възмущенията
от гафовете за 3 млн. лв.,
разочарованията на из-
биратели...

Не се огъна и пред
настояването на органи-
зацията на евреите “Ша-
лом”, която преди седми-
ци изпрати декларация с
молба да не разрешава
Луков марш в столицата
тази събота. Остана
несъкрушимо принципна
и към молбата на Българ-
ския хелзинкски комитет
да забрани парада. Как-
во по-меко отношение
тогава може да се очак-
ва към вчерашното пис-
мо на Секретариата на
Европейската мрежа

срещу расизма (ЕНАР) в
Брюксел, в което отново
се призовава за забрана
на проявата? Отговорът
е - никакво!

Вместо да се размек-
ва пред родни и чужди
жалби и молби, кметът
тайно и набързо подписа
разрешение за спорната
проява, като на практика
разреши омразата и фа-
шизмът да шестват нео-
безпокоявани в центъра
на столицата. Тази непо-
колебимост на Фандъко-
ва обаче не бива да е
самоцелна и еднопосоч-
на. Не е лошо да започ-
не да се задълбочава в
това какво разрешава и
какво отказва. А не апри-
ори да се знае отговорът
на всяко писмо или мол-

ба и това с времето да
прави всяка кауза на
граждани и организации
безсмислена и обречена.

Не е логично твърди-
ят водач на София да
оставя нечути исканията
на едни, а да вижда ре-
зон в настояванията на
други. Миналата година
организаторите на Луков
марш заплашиха, че ще
направят протест, ако не
се позволи проявата им.
Тази година Фандъкова
явно се страхува от по-
добна заплаха и не може
да я понесе. И другата
страна ли тогава трябва
да излезе на протести,
за да защити национал-
ни ценности? А може би
кметът ни симпатизира
на ген. Луков?

Ако някой си направи
труда да проследи минис-
терската кариера на Веж-
ди Рашидов, ще установи,
че тя се върти много пове-
че около гафовете му, от-
колкото около нещо реал-
но постигнато. Това е на-
право нов жанр - полити-
чески риалити сериал с ви-
сокоградусово управлен-
ско напрежение.

Все пак говорим за ми-
нистъра, който в началото
на мандата меланхолично
описа как навремето се е
насосвал, заедно с журна-
листите, в средата на уп-
равлението, героично
обяви, че мазниците про-
сперират при ГЕРБ, а към
края философски заяви,
че “човекът и конят вина-

ги са съпътствали живота
на хората”.

Тези дни Рашидов се
превърна в аматьорска
видеозвезда. Запис пока-
за как културният ми-

нистър лично участва в
разбиването на врата на
заведение, което се на-
мира на гърба на Худо-
жествената галерия, бив-
шия дворец. Говорим за

сграда, която е културен
паметник, една от ембле-
мите на София, но това
не пречи на господаря на
насосването лично да
подава чук на майстори-

те, за да избиват вратата.
Когато министър на

културата е лишен от усет
за историчност, това е по-
литическа трагедия. Не е
ясно изобщо каква е при-
чината Рашидов да
присъства на това съби-
тие. Абсолютно нищо не
го налага. Но министърът
е там, в 10 часа сутринта,
с поглед, който издава
бурна нощ, а трошенето
на врати само допълни-
телно нагнетява напреже-
нието в телевизионното
риалити.

Има нещо много мета-
форично във факта, че кул-
турният министър, който
трябва да е сила на съзи-
дание, проявава себе си
абсолютно в екшън на
разрушението. Клипът с
участието на Рашидов
стана толкова популярен,
защото той е метафора за
цялата власт на ГЕРБ. Те
са себе си само когато
трябва да рушат. Те са яв-
ление, което размахва чу-
кове, за да нахлуят като
варвари в територии, кои-
то не са техни.

Те са управление на
безкрайното насосване,

последиците от които са
като метафорично главо-
болие и зловещ махмур-
лук.

Телевизионното риали-
ти продължава...

Бащата на съвремен-
ните олимпиади барон
Пиер дьо Кубертен би се
обърнал в гроба от бе-
зумното намерение на
наследниците му в МОК
да извадят борбата от
олимпийското семейство
през 2020 г. Кощунство е
да бъде зачеркнат спорт,
който е в основата на
древните олимпиади, но
и на съвременните игри,

възродени от френския
барон през 1896 г. Фор-
малният повод е ниската
атрактивност на този
спорт. Представените м.г.
в Лондон 26 спорта били
оценявани по 30 крите-
рия и борбата заела по-
следно място, но само по
гледаемост.

От години в МОК се
държат като богове от
Олимп. Изгониха некол-
цина заради корупция,
но широко са отворили
джобове и каси за комер-
сиализацията на игрите.
И уж заради битката с
глобализацията на най-
големия форум измисли-
ха квоти за участие в
основните спортове, на-
маляват едни дисципли-
ни, но за сметка на дру-
ги. Заради еманципация-
та допуснаха женски

щанги, борба и бокс - все
спортове, несъвместими
с физиката на нежния
пол. За да се появи жен-
ска борба например,
мъжките категории от 20
бяха редуцирани до 14.

Не звучи убедително
аргументът “ниска гледа-
емост на борбата”. В Ан-
глия е естествено да
предпочетат тениса,
бейзбола и хокея на тре-
ва пред борбата, където
нямат традиции. С реше-
нието си пожизнените
перове на олимпизма
обаче принизяват борба-
та до борещи се за място
под слънцето “допълни-
телни спортове” като
бейзбол/софтбол, карате,
ролкови кънки, спортно
катерене, скуош, уейк-
борд, ушу. Допълнител-
ният спорт се избира и с

оглед на страната дома-
кин. За 2020 г. кандидат-
стват Турция (Истанбул),
Япония (Токио) и Испа-
ния (Мадрид). Шансът
борбата да остане в
олимпийските игри е 2:1,
защото и в Турция, и в
Япония тя е народен
спорт. В Страната на из-
гряващото слънце биха
се отказали от нея в име-
то на сумото, но въпросът
не е на дневен ред.

Най-успешният бъл-
гарски спорт вероятно
ще остане олимпийски.
Освен ако от МОК, под
предлог за неатрактив-
ност, не разчистват лич-
ни сметки. По тази логи-
ка обаче и цар “Футбол”
може да изпадне от
олимпиадите, защото
претекст винаги ще се
намери.
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ТОКЪТ И ПАРНОТО -
модерното
крепостничество
Енергийните монополи държат потребителите си на къса верижка

Ч

Светла
ВАСИЛЕВА

овек се ражда свобо-
ден, но където и да
погледне около себе
си, няма как да не
види окови. Общест-

вено мнение, правила, регла-
менти, закони, канони. Без зна-
чение как са наричани от живе-
лите преди нас и как ги назова-
ваме ние сега. Модерното “кре-
постничество” на социализма се
наричаше жителство и работа по
разпределение, но то беше в
първия случай - преодолимо, а
във втория - лимитирано. Демо-
крацията прати в историята тези
форми на зависимост и създаде
свои. Нови. По-устойчиви. Срещу
които сякаш няма ефективна
рецепта. Поне до момента.

Енергийните монополи - до-
ставчици на електрическа и топ-
линна енергия, държат потреби-
телите си на къса верижка,
превръщайки ги в модерни кре-
постни. Масовите протести, заля-
ли страната срещу завишените в
пъти декемврийски сметки за
парно (над 46% от абонатите на
“Топлофикация” - София, получи-
ха между 21 и 200% по-високи
сметки за декември 2012 г. в
сравнение със същия месец на
2011 г.) и ток (само за първите
десет дни на февруари жалбите
от потребители на ЧЕЗ достигат
1660) са сигнал, че

границата на
общественото

търпение е премината

и крехкото равновесие, удържа-
но до момента, вече е история...
На изгорените фактури на моно-
полистите, залповете от снежни
топки, яйца и домати, отказите
за плащане, призивите за граж-
данско неподчинение и искани-
ята за прозрачност и контрол,
изкрещяни многократно от про-
тестиращите на площадите,
представителите на управлява-
щите реагираха, както обикно-
вено - назначиха проверки в дру-
жествата, които приключиха със
смехотворни резултати. Сгреше-
ните сметки в “Топлофикация” -
София, се оказаха едва 113, а
виновните служители - двама, и
то по немарливост и към тях за
“цвят” един топлинен счетоводи-
тел. За огромните суми във фак-
турите и на трите енергоразпре-
делителни дружества виновни
бяха ...инкасаторите, които някак
едновременно ползвали отпуски
по Нова година. Също - многото
почивни дни и не на последно
място ниските зимни температу-
ри. Които иначе не са ниски.
Фамозното обяснение с ниското
напрежение, което увеличавало
разхода за ток и вдигало смет-
ките, дадено от министъра на
енергетиката Д.Добрев, позова-
ващ се на експерти от икономи-
ческото министерство (МИЕТ) и
преповторено от и.д. председа-
теля на ДКЕВР Андон Роков,
освен че е

обида към
интелигентността
на потребителите

и заявка за връщане в гимнази-
алните часове по физика, къде-
то все още се учи законът на Ом,
е поредното доказателство за
чутовната “експертиза” на вис-
шия управленски ешелон на
ГЕРБ. Нито дума не чуха граж-
даните за занижения или отсъ-
стващ контрол от страна на
ДКЕВР, нито дума за несправя-
не с вменени контролни функции
на инспектората на МИЕТ, нито
дума за сгрешена политика, до-
вела до произвол и непрозрач-
ни, феодални практики, нито
дума за контрол върху регулато-
ра, в лицето на комисията за
наблюдение на дейността му,
създадена специално към На-
родното събрание уж за да сле-
ди дейността му. И.д. председа-
телят на ДКЕВР се закани да
преразгледа общите условия на
електроразпределителните дру-
жества, министърът на енергети-
ката се самопонижи до контро-
льор, участвайки в ритуална про-
верка на електромер, сякаш за
това е сложен на върха на пира-
мидата в енергетиката, а ми-

нистърът на финансите дори обе-
ща 2000 електромера да бъдат
подложени на метрологичен тест
за сметка на бюджета. Частните
електроразпределителни компа-
нии “великодушно” обещаха да
предоставят възможност за раз-
срочено плащане на задълже-

нията. Отсъствието на премиера
от дебата, който иначе е слово-
охотлив и експерт почти по всич-
ки въпроси в държавата, е изне-
нада единствено за незапозна-
тите с маниера му в критични
моменти да изчезва от публич-
ното пространство, хвърляйки
подчинените си на тълпата.

 Ако трябва да сравняваме
тока и парното по отношение на
това кой генерира по-голяма
зависимост за потребителя, то
безспорният фаворит е централ-
ното топлоснабдяване. Докато
отказът от електричество няма
никакви последствия за абона-
тите, освен дискомфорт, то “раз-
водът” с парното е практически
невъзможен.

Дебатът около вариантите за
либерализация на пазара на
топлина енергия, който върви
през последните месеци, достиг-
на парадоксални висоти. На ис-
канията на абонатите  за предо-
ставяне на възможност за отказ
от услугата с едномесечно пре-
дизвестие столичното топлофи-
кационно дружество отговори, че
не възразява клиентите му във
всеки един момент да могат да
сменят топлинния счетоводител?!
На варианта, при който ако 2/3
от собствениците в сградата се
откажат да ползват централно

топлоснабдяване, то тя престава
да бъде абонат на енергийното
дружество, още лятото възрази-
ха част от топлофикациите, на-
стоявайки за промени в закона
за енергетиката, в който да бъде
записано, че притежателите на
имоти в топлофицирани сгради,

не могат да се
откажат от парно

Което е par excellence модер-
на форма на крепостничество.
Също като абонаментното об-
служване от топлинен счетово-
дител, чиито дялови разпреде-
лители са монтирани на отопли-
телните тела в апартаментите.

Присъствието им в имота “цимен-
тира” връзката клиент - фирма
за дялово разпределение годи-
ни наред поради факта, че пока-
занията на уредите са непрено-
сими (както е с номерата на мо-
билните телефони), понеже соф-
туерът, който прави изчисления-
та, бил уникален и фирмите не
желаят да го споделят с конку-
ренти.

 Идеята за ежемесечно отчи-
тане на потребената топлинна
енергия се оказа несъстоятелна,
понеже някой, така или иначе,
трябва да плаща допълнителна-
та услуга. Вариантът с монтаж на
уреди с дистанционно отчитане
пък опира до възможността на
абонатите за нови инвестиции.
Напоследък се лансира предло-
жение за сключване на индиви-
дуални договори с топлофикаци-
онното дружество. Всички тези
екзотики за пореден път доказ-
ват, че механичното пренасяне
на работещи чужди модели на
българска почва не винаги е
удачен избор. Например дялово-
то разпределение работи в мно-
го европейски държави, но у нас
то се натъкна на непреодолими
препятствия, породени от недо-
верието между съседите и не-
прозрачния начин за изчислява-
не на сметките. Съществен мо-

мент е, че в старите демокрации
абонат на централното топло-
снабдяване е цялата сграда,
представлявана от асоциация на
собствениците, която разплаща
комуналните разходи чрез про-
фесионален домоуправител. У
нас

миксерът на
сбъркания ни преход

събра под един покрив пенсио-
нери, оцеляващи с мизерна пен-
сия, младежи, притежаващи лук-
созни возила, по-скъпи от апар-
тамента, който обитават, и хора,
за които месечните сметки за
парно са смешна сума, друг е

въпросът, дали са готови да се
разделят с нея. Тази пъстрота от
интереси и възможности няма
как да намери обща пресечна
точка. Нито в контекста за споде-
лените разходи (каквато е изна-
чалната идея на централното
топлоснабдяване), още по-мал-
ко по отношение на енергийна-
та ефективност, провидяна от
президента като панацея за на-
маляване зависимостта от висо-
ките сметки за енергия. От друга
страна, и до ден днешен в иде-
алния център на столицата има
кооперации (на бул. “Патриарх
Евтимий”, в отсечката между бул.
“Витоша” и Петте кьошета напри-
мер), които нямат централно пар-
но и част от живеещите в тях се
отопляват с дърва и въглища.

Според изследване на френ-
ската компания “Далкия”, която
притежава топлофикацията във
Варна, парното в България изли-
за най-солено в сравнение с цяла
Европа и достига 20% от месеч-
ния доход на българите (заклю-
чението е на база изчисления,
правени през пролетта на 2012
г.). Това е и най-високото съотно-
шение в Източна Европа между
заплата и сметка за парно. За
сравнение в Унгария и Естония
отоплението поглъща едва 13%
от семейния бюджет, а в съсед-

на Румъния - 12 на сто. Руснаци
и чехи пък минават само с 6 на
сто. Най-малко пари от заплата-
та си за сметки дават абонатите
на топлофикациите в Германия и
Полша. Последната държава е
известна и като най-топлофици-
раната в Европа, като “Далкия”
оперира три от топлофикациите,
включително тази във Варшава.
Там около 70% от домакинства-
та ползват централно топлоснаб-
дяване, колкото и в Дания, Гер-
мания и Латвия. В Чехия пък те
са 50-60%. В България топлофи-
цираните домове са около 20%,
или 570 000 жилища.

В края на декември 2012 г.
МИЕТ качи на страницата си

Национална програма

за стабилизиране и развитие на
топлофикационния сектор на Ре-
публика България до 2020 г. За
разработването на същата ми-
нистерството обяви обществена
поръчка на 14.10.2011 г., която
бе спечелена от сдружение
“Черноморски изследователски
енергиен център” и изпълнена
срещу сумата от 54 060 лв. с ДДС.
Сред посочените пречки за уве-
личаване на потреблението на
топлинна енергия са изброени
липсата на заинтересованост от
доброволно сдружаване за до-
ставка на топлинна енергия, срив
на доверието в дяловото разпре-
деление, амортизирани и оста-
рели вътрешни отоплителни ин-
сталации и ниска цена на елек-
тричеството за домакинствата,
действаща насърчаващо в полз-
ването й за отопление.

Сред причините, спиращи
развитието на централизирано-
то топлоснабдяване, са посоче-
ни и неефективните мощности,
несвоевременно и непълно от-
разяване на повишените цени на
природния газ в цените на топ-
линната енергия и регулациите,
които не стимулират привлича-
не на инвестиции, както и липса-
та на достъп до европейски сред-
ства. Активният сценарий за ста-
билизиране и развитие на топ-
лофикационния сектор е изгра-
ден върху три основни меропри-
ятия: намаляване на технологич-
ните загуби при преноса на топ-
линната енергия; подкрепа на
високоефективно комбинирано
производство на топлинна и еле-
ктрическа енергия - когенера-
ция; използване на възобновяе-
ми източници, индустриални,
битови и селскостопански от-
падъци като ресурс за производ-
ство на енергия. Програмата за-
лага нетни инвестиции за 600
MW когенерационни мощности в
размер на около 480 млн.евро
общо до 2020 г. Техен източник
би трябвало да бъдат собствени-
те приходи на топлофикациите
от продажба на електрическа
енергия. Което от своя страна оз-
начава, че цената на тока ще
продължава стремглаво нагоре.
Замразените доходи на бълга-
рите, довели до нищета и мизе-
рия в нечувани по нашите земи
размери в най-новата ни исто-
рия, и рекордната загуба на ра-
ботни места хвърли потребите-
лите на комунални услуги в же-
лязната крепостническа пре-
гръдка на монополите, действа-
щи под безразличния поглед на
властващата управленска немощ
и липсата на политическа воля
за справяне с предизвикателст-
вата. Никое крепостничество
обаче не е вечно. Дори и модер-
ното енергийно - също.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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и все са разединени.
Нима могат да се обеди-
няват хора, които на сми-
рени мълчаливи протест-
ни митинги пред Народ-
ното събрание се проти-
вопоставят едни на дру-
ги, стигайки до юмручни
схватки. Понастоящем
пенсионерските органи-
зации са към 20. На на-
ционално, регионално

Âðåìå å
çà Çàêîí çà
âúçðàñòíèòå
õîðà
Българските пенсионери са значителна
част от обществото и имат нужда
от платформа за обединение

областно и общинско
равнище. Българските
пенсионери, като значи-
телна част от общество-
то, са разслоени и разе-
динени класово, социал-
но, политически, духовно,
идеологически и нравст-
вено. Поради което и
членуват в най-различни
политически партии, съю-
зи, обединения и др. по-
добни. Изповядват от
крайнодесни до крайно-
леви възгледи и убежде-
ния. Тези обстоятелства
правят пенсионерските
организации несъвмести-
ми за съжителство, обе-

динение и съвместни
ефективни мероприятия и
действия. Нямат никаква
физическа и политическа
възможност да блокират
кръстовища, магистрали,
булеварди и улици, да
застрашават от срутване
държавните устои. Отри-
цателният ефект се сто-
варва върху гърба на пен-
сионерското съсловие и
от централните им орга-
низационни ръководства.
Крайно време е да се
сложи край на задкулис-
ни ежби, основани на
принципа: “Кой да води
бащина дружина”.

Обединението на
пенсионерите може и
трябва да се извърши
чрез и по инициативата
на съответните централ-
ни държавни институции:
Министерството на труда
и социалната политика,
Министерския съвет и
Народното събрание.
Чрез закон за възрастни-
те хора задължително
пенсионерските органи-
зации могат да се обеди-
нят в единна организаци-
онна единица с подходя-
що име, например: “Обе-
динен съюз на български-
те пенсионери”. Такъв за-
кон съществува в някои
страни на ЕС. Фактичес-
ки той ще представлява
своеобразен кодекс за
правата на българския

пенсионер - социални,
политически, здравни,
битови, културни и др.
Евентуалният закон тряб-
ва да бъде кодифициран
в духа на основните
принципи на Декларация
на правата на човека на
ООН, Европейската хар-
та за правата на човека,
международните форуми,
посветени на проблеми-
те на възрастните хора,
Конституцията на репуб-
лика България и българ-
ските национални тради-
ции и особености.

Законът следва да
регламентира устройст-
вото и дейността на обе-
динения съюз, като се
предложи на обедини-
телния конгрес примерен
устав и програма. Към

централното ръководство
да се формира съвещате-
лен, консултативен орган
- Съвет на старейшините
със съответен статут.

На пенсионерския
съюз да се делегира про-
ектозаконодателна ини-
циатива и правото да
участва със свои щатни и
извънщатни сътрудници
във всички заинтересова-
ни ведомства с право на
медийна изява: предава-
не, посветено на пенсио-
нерите по електронна
медия и издаване на свой
национален, ежедневен
вестник.

Законът за възрастни-
те хора тревожно, насто-
ятелно чука на вратата
на тези, от които зависи
да бъде приет.

Иван СТОИМЕНОВ,
София

В
продължение на
две десетилетия
нашите пенсионе-
ри се обединяват

Референдумът отшумя, но коментарите
продължават. Чухме много мнения: “всички са по-
бедители”, “всички загубиха”.

Лично аз понесох всичко търпеливо и с вяра,
че ще спечеля нещо, а премиерът ще загуби.
Язък, че толкова хъс и енергия вложи, като че се
бори с Крали Марко, а накрая, уверен в “победа-
та”, като че му е бащиния, с всички българи се
държа неприлично и надменно, напълно в негов
стил, като някой нехранимайко, тръгнал с Дянков
да коледува за един кравай. Така беше накрая, а
в началото събрах моята група и се запътихме
към урните. Мирно и тихо си пуснахме бюлетини-
те и си тръгнахме. В коридора срещнахме други
познати, които ги знаехме какви са и изгасих
лампите. “Хей, запалете ги, бе!” - извика един от
тях. “Вие на тъмно не можете ли да ходите, госпо-
да?” и щракнах ключа, та ни заля електрическата
светлина. Отминахме, а отвън ги чакахме, тъй като
сме познати в квартала и се заговорихме, а еди-
ният от тях каза: “Точно този номер с ключа за
лампите ни върна към реалността. Добре го на-
прави и ние подкрепихме каузата.”

Отивайки си към дома, си мислех, че тази
демокрация досега нищо хубаво не ни е донесла,
освен че може всеки да те наругае, оплюе и да
те омаскари.

Аз съм пенсионер с трудов стаж в система-
та на финансите над 30 години. Не мога да
приема за нормално някои неща, които стана-
ха напоследък в държавата.

Заради икономическата криза С. Дянков не
един път по радио, телевизия и преса заявява,
че не могат да бъдат изпълнени някои поети
от правителството разходи, включително и обе-
щаните коледни надбавки на пенсионерите.
Освен това той предупреди, че не трябва да се раздават бонуси.

Какво се получи на практика обаче? Не се изпълни нареж-
дането, а се раздадоха 5,5 млн. лева:

- В регионалното министерство на Лиляна Павлова - 630 хил. лв.
- Спортното министерство - 142 хил. лв.
- Образователното министерство - 55 хил. лв.
- Военното министерство - 124 хил. лв.
- Министерството на културата - 344 хил. лв.
- Двете дирекции на околната среда и водите - 810 хил. лв.
- Министерството на транспорта - 800 хил. лв.
- Външното министерство - 800 хил. лв.
- Агенция “Пътна инфраструктура” - 900 хил. лв. и др.
Що за решение на ръководителите на министерства, дирек-

ции и пр. при тази икономическа криза да раздават бонуси?
Не допускам, че всичко това е станало със знанието на Бойко

Борисов.
Обещаните коледни надбавки така и не се получиха, въпреки

че след приключването на бюджета е имало средства. Нищо не
пречи сега да се намерят средства и платят коледните надбавки.
Нека името бъде “пролетни надбавки”.

Мийко МИЙКОВ, Велико Търново

По международните инфор-
мационни агенции и нашите та-
кива се провежда една нечест-
на и невярна информационна
кампания за положението в Си-
рийската арабска република.
Американското и израелското
разузнавания и техните слуги в
арабския свят не могат да се
съгласят със сирийския народ,
който иска да изгражда своята
икономика и живот по свои виж-
дания и образец, в интерес на
всички сирийски граждани, но
не и на чуждата агентура.

Познавах много добре баща-
та на сегашния президент - ге-
нерал Хафез Асад от щаба на
ВВС на Сирия. Той, с помощта
на неговата партия БААС, през
1970 г. взе властта в Сирия. Ос-
новна задача на ръководството
на партията бе да се спре чуж-
дата намеса в живота и изграж-
дането на страната в интерес на
сирийския народ. Сирия бързо

Предложение

Пенсионерите заслужават
пролетни надбавки

След Референдума

Вървя аз и си мисля, че с моето “да” ще спечеля,
а всички, които са като мен, ставаме сила. Това сме
ние - непокорните, които не слушат и не изпълняват
антинародни заповеди. То каквото си помисля, това
и става. Така подкрепихме инициативата на 550
хиляди души и тяхната подписка за АЕЦ. Това е
истинският глас на народа, защото е даден от всич-
ки парламентарни групи - управляващи и опозиция.
Когато човек мисли трезво, слуша само сърцето си,
а не заповедите на премиера. Така ще бъде и на
новите парламентарни избори през юни 2013 г. Така
мисля аз - Алекс, а каквото съм си помислил досега,
все се е сбъдвало. А на ДУМА - успех!

Александър ВЕСЕЛИНОВ, Хасково

ДОЛУ РЪЦЕТЕ ОТ ЖИВОТА И
НЕЗАВИСИМОСТТА НА СИРИЙСКИЯ НАРОД

се преустрои и стана проспери-
раща арабска държава. След
смъртта на генерала-президент
го замести неговият син. Оттога-
ва досега минаха много години.
Навярно се допускат грешки в
изграждането на сирийската
държава. Някои от членовете на
БААС, използвайки безмитен
внос на стоки през Ливан и дру-
ги привилегии, забогатяха, но
това не измени основната насо-
ка в развитието на страната.
Сега могат да се предявят пре-
тенции и искания към ръковод-
ството на партията и държавата,
но не и да се даде властта в
ръцете на мюсюлманските бра-
тя - арабска фашистка органи-
зация и на лакеите на амери-
канския капитал.

Учудва ме позицията на ми-
нистъра на външните работи на
нашата страна г-н Младенов.
Баща му работи в Сирия като
радист на посолството, забра-

вих под какво “прикритие” той
учи там.

Още по-учудващо прозвуча
по телевизията изказването на
ръководителя на международна
мироопазваща организация
Кристалина Георгиева. Тя е
тръгнала по света да търси и
оказва помощ не на потърпев-
шото законно сирийско прави-
телство, а на проамериканските
окупационни бандитски войско-
ви части.

Надявам се, че Русия, Китай,
Индия и други свободолюбиви
държави ще спрат американска-
та окупация на този район на
света и изпълнението на турски-
те териториални претенции към
Сирия.

Йордан ИВАНОВ-ДАНКИН,
бивш военен, военновъздушен

и военноморски аташе
на България в Италия,

Сирия, Ирак и САЩ

В превод от гръцки (ста-
рогръцки) демокрация значи
народовластие. Още тук става
голямото разминаване - едно
е народ, друго е населението
на една държава. Как е било в
люлката на демокрацията
(древна Елада) или в детската
градина (добрата стара Анг-
лия)? Нека кажат историците,
политолозите.

И тъй, ако комунизмът е
утопия, религията - заблуда,
то демокрацията пък е илю-
зия. Да управлява народът?
Да е видял някой кормилото
на колата да държат много

хора, много ръце?! Кормило-
то е в ръцете на един - на
силния, в ръцете на безлич-
ния - големия капитал!

Изводът е, че вотът, с който
уж избирателите са съприча-
стни на властта, в управление-
то на държавата е само прах в
очите на наивниците. Къде е
народът? Кой е народът?

От имащите право на глас
50% обикновено не гласуват,
а от гласувалите някакви ане-
мични 20-30% са в подкрепа
на спечелилото изборите мно-
зинство.

Хамун БАРУМ

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимки Мариета ТОМОВА

Истината за демокрациятаИстината за демокрациятаИстината за демокрациятаИстината за демокрациятаИстината за демокрацията
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Позиция Мисия Брюксел

разследване за пиар далаве-
рите, които се извършват в
обкръжението на министър
Мирослав Найденов. През
изтеклата година ОЛАФ са
започнали разследване във
връзка с програмата за попу-
ляризиране на Програмата
за развитие на селските рай-
они (ПРСР). Разследването
тече, още е рано за коментар, казаха от службата.

За ОЛАФ може да е рано, но аз съм винаги
готов да коментирам.

През 2011 г. министерството обяви обществена
поръчки за създаване на фейсбук страница и ту-
итър акаунт на ПРСР на стойност близо 50 000 лв.
Вестник “Сега” първи разкри далаверата през ав-
густ м.г. Поръчката беше спечелена при съмните-
лен конкурс от бивши пиарки на земеделското ве-
домство. Завчера стана ясно, че скандалната
поръчка се повтаря. Дават се нови 50 000 лв. евро-
средства, при това с условия, които гарантират
същите изпълнителки да ги спечелят.

Хвърлете едно око какво представляват въпрос-
ната фейсбук страница http://www.facebook.com/
PRSRBG и туитър акаунт https://twitter.com/PRSRBG.
Тъжна работа. Осемгодишно дете ще направи по-
хубава фейсбук страница и туитър акаунт безплат-
но. Впрочем последователите на туитър акаунта
са общо 68, направо да се разплачеш. А във фейс-
бук дори се роди инициатива “Как не се прави FB
страница на Програмата за развитие на селските
райони, или “Лесни големи пари” http://
www.facebook.com/lesnigolemipari.

За този, който не се е занимавал с такива неща,
става въпрос на качване във фейсбук на прессъоб-
щения на земеделското министерство и след като
бъдат качени, за разпространението им чрез ту-
итър. Тоест трябва да се кликне по веднъж. Никаква
хитрост, никаква оригиналност. Не че министерст-
вото не може да го направи - може, разбира се.
Обаче тогава няма да има далавера.

Разказах за всичко това на моите брюкселски
колеги, които са от различни страни и континенти,
и както се е случвало и по-рано, не повярваха на
ушите си. “Петдесет хиляди евро за фейсбук стра-
ница и туитър акаунт, добре си живеете в Бълга-
рия”, коментира колега американец. Добре си жи-
веят някои в България, опитах се да обясня. Защото
никой не си представя, че парите ги получава оно-
ва младо момиче или момче, което поддържа
въпросните фейсбук страница и туитър акаунт. Па-
рите се разпределят на по-високо равнище.

Бях планирал да разкажа за бюджета на ЕС,
който бе приет от държавните и правителствените
ръководители миналия петък. За съжаление българ-
ското правителство непрекъснато демонстрира, че
гледа на този бюджет като на “лесни големи пари”.
Мога само да гадая в какви размери се краде,
защото не всички сфери на дейност са ми толкова
добре познати като правенето на една фейсбук
страница и откриването на един туитър акаунт.

От бюджета на ЕС България взема най-много,
похвали се премиерът. Имам чувството, че Борисов
се хвали, че под негово покровителство най-много
се краде. Във всеки случай Борисов са научи много
добре да използва еврофондовете за укрепване на
личната си власт.

България не получава най-много нито на глава
от населението, нито по някакъв друг показател,
въпреки че сме най-бедната страна в ЕС. Но сред-
ствата за България са много в сравнение с мизер-
ния ни държавен бюджет. Грубо казано, бюджетът
на ЕС възлиза на 1% от брутния национален доход
средно за страните-членки. Но защото сме бедни,
при нас европейското финансиране възлиза на
повече от 6% от парите, на които разчита държа-
вата.

Заради кризата навсякъде в ЕС липсват средст-
ва за инвестиции. За по-големи проекти, насочени
към бъдещето, вече всички страни-членки разчитат
на бюджета на ЕС. И въпреки това общият бюджет
бе орязан, като за първи път новият седемгодишен
бюджет на съюза ще бъде по-малък от предишния.

Средствата за България обаче са повече. Това
не е заради някакво особено геройство на Бойко
Борисов, а защото регионите на страната ни оста-
ват сред най-бедните, и защото помощите за сел-
ското стопанство се увеличават, както е записано в
договора ни за присъединяване, подписан от не-
прекъснато омаскаряваното правителство на трой-
ната коалиция.

Европейската комисия полага чутовни усилия да
защити пред евроскептиците смисъла на европей-
ското финансиране. Правителството на Бойко Бо-
рисов прави тези усилия на пух и прах. Но Брюксел
едва ли ще допусне България да превърне в кари-
катура изразходването на евросредствата. Още
един-два случая като туитката на Найденов и бед-
на ни е фантазията колко жестоко ще ни отрежат.

Георги ГОТЕВ

Е
вропейската служба за
борба с измамите
(ОЛАФ) завчера ми
потвърди, че провежда

Инж. Александър ТОМОВ

Още след референдума върхушката на ГЕРБ
показа, че математиката и логиката не са им силна
страна. Но за един министър на вътрешните работи,
който говори за вероятни сценарии на тежко
престъпление, груби математико-логически грешки
са абсолютно недопустими. А Цветан Цветанов, във
връзка с цикъла приказки за наивни деца “Обосно-
вано предположение от 1001 нощи”, съвсем се
оплете. Пред български журналисти Цветанов каз-
ва: “От експертизата периметърът на задействие на
това устройство от съответните радиостанции, кои-
то бяха в камикадзето, ако можем така да се изра-
зим, може да покрие около 10 км равнинна мест-
ност. Можем да направим предположението, че
Филип (фалшивата самоличност на атентатора е
била Филип Рико) реално не може да бъде възпри-
еман като камикадзе, а това е човек, който е тряб-
вало да сложи съответната раница с взрива в ба-
гажното отделение на автобуса, след което да може
дистанционно да го взриви. Тогава пораженията
щяха да бъдат много по-тежки, а Филип с тази
чужда самоличност щеше вече да е напуснал стра-
ната с реалната си самоличност и да може да за-
трудни още повече разследването.” В интервю за в.
“Джерусалем пост”, цитирано от агенция “Фокус”,
Цветанов твърди, че автобусът най-вероятно е щял
да бъде взривен на 5-6 км от летището.

Няма да издребняваме и ще простим словесната
логическа грешка на министъра, според която
въпросният Филип, след като вече е напуснал стра-
ната, е щял да взриви дистанционно по радиото
автобуса. Ще предположим, че е имал предвид, че
копчето са щели да натиснат предполагаемите му
съучастници, за чийто брой Цветанов и Борисов все
още не могат да се разберат. Но нека мислено
пуснем хронометъра в момента, в който терористът
поставя раницата с взрива в багажното отделение.
Автобусът е бил практически готов да потегли в
рамките на няколко минути, голяма част от туристи-
те са били в него. Т.е. от поставяне на раницата в
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своята петнадесета годишнина не
с помпозна класация на “най-до-
брото”, а с мъдростта на опита, с
непреходността и силата на ле-
вите идеи. Списанието за теория,
политика и култура с главен ре-
дактор Александър Лилов за-
върши 2012 и посрещна 2013 г. с
антология под мотото “Бъдещето
на социализма е социализмът на
бъдещето”.

“Антологията, която е пред вас,
съдържа подбрани статии, посве-
тени на развитието на левите
идеи”, уточнява още в уводната
бележка зам.-главният редактор
на “Понеделник” Димитър Генчев.
И обяснява: “Направихме я, защо-
то вярваме, че българският соци-
ализъм ще има бъдеще, само ако
отговаря на предизвикателствата
на информационната епоха...
Вече петнадесет години списа-
ние “Понеделник” продължава да

Антология
на левите идеи

Бъдещето на социализма е социализмът
на бъдещето - покана за дискусия
от страниците на сп. „Понеделник”
инициира дискусии с увереност-
та, че БСП ще защити историче-
ската си роля, надеждите и очак-
ванията на милиони българи
като модерна лява партия на де-
мократичния социализъм в ХХI
век. Че българският социализъм
ще има бъдеще, ако осъзнае, че
бъдещето на социализма е со-
циализмът на бъдещето.”

Проф. Александър Лилов
дава отговор още с първата ста-
тия в книжката: “Това не е игра
на думи. Ние се нуждаем от ново
разбиране за бъдещето на со-
циализма. Социализмът не е за-
кономерна историческа необхо-
димост, както смятахме по-рано
(т.е. каквото и да става, по-рано
или по-късно, но неизбежно ис-
торията ще роди социализма
като следваща и по-висша от
капитализма обществена фор-

мация)... Социализмът не е случай-
но явление в историята...”

Освен Александър Лилов мост
към дискусията за бъдещето и
непреходността на левите идеи
хвърлят още Добрин Спасов, Ва-
сил Сгурев, Васил Проданов, Яна-
ки Стоилов, Михаил Мирчев, Чав-
дар Николов, Юрий Борисов, Ди-
митър Генчев, Павел Писарев,
Искра Баева, Евгений Кандила-
ров, Николай Петев, Георги Гри-
горов, Александър Смочевски.

“В нашата партия, в БСП, е
имало, и навярно ще има всякакви:
и тесни, и широки, и мъченици, и
герои, и предатели, и провокато-
ри, май че и пожарникари. Но най-
вече е имало социалисти и кому-
нисти, и пак социалисти. В нашата
партия винаги е имало борба на
мнения, стигащи до крайности, но
тази борба на мнения е животвор-
на, дори да е безкомпромисна. Тя
е гаранция за жив организъм. Ог-
ледайте се дали ще забележите
това явление в друга днешна пар-
тия?”, с основание отправя въпрос

Георги Григоров в непроизнесено-
то си слово на 47-ия конгрес на
БСП, отпечатано през 2009 г. в сп.
“Понеделник”.

И ако погледите към миналото
са изпълнени с мъдрост и опит, то
взорът към бушуващата повече от
пет години финансова и икономи-
ческа криза, орязала доходите на
обикновените хора и увеличила
богатството на най-богатите, е
повод за нова дискусия за лявата
идея и нейното място. “Първата
глобална крачка по новия ляв път
днес е истината за правилата,
които управляват света, да стигне
до колкото може повече хора”,
отбелязва в статията си “Голямата
лакомия и нейните поданици”
Юрий Борисов, и.д. главен редак-
тор на ДУМА, главен редактор на
сп. “Ново време” и на българското
издание на “Монд дипломатик”.
“Истината за алчността на малци-
ната, които ограбват труда на
мнозинството, да стане факт на об-
щественото съзнание”, подчерта-
ва една от важните стъпки по
новия ляв, социален път днес Бо-
рисов. И още: “Само нови финан-
сови регулации могат да реаби-
литират държавата, политиката и
демокрацията в борбата за един
по-справедлив свят”, а не затяга-
нето на коланите, каквито драма-
тични повици чуваме.

Затова и екипът на сп. “Поне-
делник подхожда към последна-
та 11-12 книжка за м.г. с мисъл за
бъдещето. “Тази антология не е
юбилейна класация, тя няма за
цел да изтъкне най-доброто от
публикациите на многобройните
ни автори. Потърсили сме гледни
точки, които да дадат възможност
за нов подтик към дискусия в
преследване на основната мисия
на списание “Понеделник” - раз-
витието на левите идеи и модер-
низацията на социализма”, уточ-
нява Димитър Генчев.

Ина МИХАЙЛОВАС писание. “Поне-
делник” отбеляза

Всевиждащото око
него до отдалечаването му на въпросните 5-6, хай-
де нека са максималните 10 км от летището, са
щели да изминат десетина минути. А сега нека
помислим как за тези десетина минути терористът,
според версията на Цветанов, е щял да напусне
страната? Дори и да приемем за формално напус-
кане на страната преминаването през граничния
контрол на летище Бургас, то това пак е напълно
невъзможно, защото преди това трябва да се пре-
мине през т.нар. процедура “чек-ин”. В претоваре-
ното от полети и пътници летище в разгара на се-
зона това няма как да се случи за толкова кратко
време. В конкретната ситуация да се напусне стра-
ната не може и за половин час, което е максимал-
ното време на пристигане на автобуса до хотела в

Слънчев бряг. Освен ако на пар-
кинга, непосредствено до автобу-
са, е имало вертолет с голям над-
пис “Хизбула ЕР” на него,  готов
веднага да отлети с терористите
на борда. Но никой, освен всевиж-
дащото око на Цветанов, не го е
забелязал.
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На фокус

Ако не можеш да
плащаш, умирашумирашумирашумирашумираш
Системата на здравеопазването се очертава като основно звено в сивата икономика

Доц. Йордан СЪЕВ,
д-р по икономика и история

ри сегашното състо-
яние на здравеопаз-
ването, ако не мо-
жеш да плащаш -
умираш. Системата
на здравното осигу-

че процедурата по регистраци-
ята продължава 40-45 дни. През
това време може да получава
нужните лекарства с 20% на-
маление чрез рецептурна
книжка. А в случая не става
въпрос за аспирин и аналгин.
Един месечен комплект струва
680 лв. и като ползва намале-
ние от 20%, за него трябва да
заплати 544 лв.

Това не е частен
случай

Особено сложно е положе-
нието с издаването на направ-
ления. За преглед при специа-
лист те, общо взето, се дават
безпроблемно в началото на

всеки месец, малко по-трудно в
средата, а след 20-о число всич-
ки са почти изчерпани. Защото
има лимит. Едно направление се
отпуска от НЗОК за 50-60 паци-
енти. Така че, ако един личен
лекар има контингент от 1000
обслужвани от него, той получа-
ва средно по 20 направления
месечно. Просто учудващо е как
може да има лимит, след като
никой не знае колко ще се ока-
жат нуждаещите се да получат
направления. Големият проблем
обаче е при издаването на до-
кументи (талони) за изследва-
ния. По отношение на тях съще-
ствува пълна мистерия. За
кръвна картина, тест за бреме-
ност и други от този род лични-
те лекари имат някакъв лимит и
обикновено задоволяват потреб-
ностите. Поради това пациенти-
те получават талони за безплат-
ни такива изследвания, като за-
плащат само 2,40 лв. за обра-
ботка на кръвна проба и урина.
Но ако на някого се наложи из-
следване с ядрено-магнитен ре-
зонанс, сцинтиграфия, PSN, SNO,
FXC и още други завоалирани с
латински букви изследвания,
настъпва пълно объркване за
пациента. Специалистът онко-
лог, уролог или в друго направ-
ление смята, че те са необходи-
ми за точното определяне на
диагнозата и изпраща пациен-
та да си вземе направление от
личния лекар. Последният оба-
че недоумява, защото според
съществуващия регламент таки-

ва направления или талони се
издават от специалистите. Така
двете страни си прехвърлят топ-
ката, като препращат пациента
от един към друг, а накрая го
пращат на майната си. Тази
майна обаче за него означава,
че трябва да плати изследвани-
ята от собствения си джоб, след
като дълго време е разкарван и
е губил време и нерви, а накрая
се оказва, че и трябва да пла-
ща, и то солидни суми. Този про-
блем може да се разреши чрез
разпоредби в закона, в правил-
ника за неговото приложение
или с друга нормативна уредба.
Това трябва да бъде включено в
сайта на Министерството на
здравеопазването и на НЗОК.

На пациента, на който му пред-
стоят такива изследвания, тряб-
ва да му е безпределно ясно
към кого да се обърне за изда-
ването на направления или та-
лони. Иначе отвсякъде ще го
изпращат на майната си, като

крайната цел е да му
бръкнат в джоба

При това не е известно къде
отиват парите, които е платил
за изследванията. В софийските
болници, в които се прави сцин-
тиграфия, месечно преминават
за изследване по 320 души, от
които 260 не са успели да си
вземат направления и плащат
по установената тарифа 240 лв.
По тази линия само за един
месец в касите на болниците
постъпват 88 400 лв. В същото
време те имат дългове към до-
ставчици в размер на 26 млн. лв.
А само с тези приходи те могат
да ги  изплатят за по-малко от 2
г. Освен това, понеже се водят
държавни, получават бюджетни
субсидии и дейността по здрав-
ните пътеки се изплаща от
НЗОК. Там тоалетните за бол-
ните са с чугунени клекала и
водата се пуска със синджир и
дървена дръжка. Но в админис-
тративния блок всичко е с ита-
лиански фаянс. Успях да се
срещна с директор на такава
болница в неговия кабинет, кой-
то е обзаведен много по-луксоз-
но и от министерски, а пред
него има стая с две асистентки.

При това узнах, че и той работи
на свободен прием един път в
седмицата по 4 ч., е, не в дирек-
торския кабинет.

Мнението за ниското запла-
щане на медицинския персонал
у нас подлежи на сериозна пре-
оценка. Вярно, че има и такива
лекари, които получават запла-
ти по 650-700 лв., което е край-
но недостатъчно според тяхна-
та квалификация. Но в същото
време съществува прослойка,
която си докарва фантастични
доходи, които не могат да се
получат дори в Западна Евро-
па, САЩ и други страни. Мои
познати, които се преселиха в
Канада през 1993 г., ми казват,
че там най-големите медицин-

ски светила имат доход от 9-10
хил. дол. месечно, но от тях им
се удържат 65% данъци. Чрез
тях и формите за държавно оси-
гуряване здравеопазването е
почти безплатно за хората, кои-
то плащат здравни вноски. А за
тези, които не са здравноосигу-
рени, при необходимост се гри-
жат благотворителни дружества
и религиозни организации. През
студените зими, когато темпера-
турата пада под минус 17 граду-
са, с коли прибират клошарите
и ги настаняват в приюти. Там
им правят изследвания на здра-
вословното състояние и опреде-
лените като болни ги настаня-
ват за лечение. Така за тях
средната продължителност на
живота е 69 г., а общо за стра-
ната е 79 г. От тези данни след-
ва, че ние сме

на равнището на
канадските клошари

по продължителност на живота,
а българите заслужават по-доб-
ро битие. Понеже няма кой да
им го даде, трябва сами да си го
извоюват. Необходимо е здрав-
ноосигурителната система да се
превърне в обществено инсти-
туциализирана, което означава
засилен пациентски контрол
върху нея, както и върху израз-
ходването на средствата за ле-
чение.

Дотук с описанията. А какви
са изводите? Държавното и об-
щинското здравеопазване е

пълна ала-бала работа. То
съществува повече на книга, а
на практика хич го няма. Затова
съществено трябва да се про-
мени. Всеки здравноосигурен
със здравната си книжка трябва
да има достъп до безплатни
прегледи и консултации при
избран от него специалист. Ако
все пак му се наложи свободен
прием, заплатената такса тряб-
ва да се възстановява от здрав-
ната каса. При това положение
пациентът винаги ще изисква
издаването на касов фиш, пора-
ди което от хонорара на специ-
алистите ще постъпват данъци.
Същото се отнася и за здравно-
неосигурените. В случая не ста-
ва въпрос за малки суми. За 4-
часов свободен прием специа-
листът обслужва средно по 12
пациенти, от които получава 720
лв., на месец - по 2880 лв, а за
годината - 14 560 лв. При това
положение той дължи подохо-
ден данък в размер на 1456 лв.,
който сега не плаща. В Бълга-
рия, според приблизителни дан-
ни, има към 600 такива високо-
заплатени специалисти. Не е
оправдано продавачите на ба-
нички да са свързани със систе-
мата на НАП, за да се събират
от тях стотинки, а финансов ре-
сурс от поне 873 600 лв. (1456 х
600) да се пропуска. А като про-
учих въпроса, се оказа, че пове-
чето от медицинските светила

не плащат наеми
и консумативи

за ползваните кабинети. Освен
това те са на работа към някое
здравно заведение и получават
заплата. Как се урежда подоб-
но съвместителство не е ясно.
Медицинската сестра, която им
асистира, също е на заплата към
болницата, но лекарят-специа-
лист й дава част от своето
възнаграждение, което също не
се облага с данъци.

Ако към всичко това се до-
бавят далаверите с дистрибуци-
ята на лекарства, медицинско
оборудване, доставката на раз-
личен вид материали, ремонти,
разходи за битови консумати-
ви, течни горива и какво ли още
не, се оказва, че системата на
здравеопазването е основно
звено в сивата икономика. Тя е
корумпирана от върховете до
низините. Когато настаних моя
роднина за лечение в болни-
цата, санитарят, който го прие,
ми каза, че тарифата му, за да
го обслужва, е 15 лв. на ден,
иначе ще го оставя насран и
напикан в леглото му. Минис-
терството на здравеопазването
и Националната здравноосигу-
рителна каса не изпълняват
своите функции. Затова те
трябва да се реорганизират
като обществени органи с ши-
рокото участие на пациентски-
те организации. Те не работят
за пари, а безвъзмездно се
грижат за здравето на болните
и защитават техните права. По
този начин изпълняват функ-
ции, от които държавата се е
абстрахирала. Следващият мо-
мент е доходите от сивия сек-
тор в здравното лечение да се
изведат на светло и средства-
та от него да бъдат използва-
ни за лечение на болните, ко-
ито стават все повече. Трудът
на лекарите също трябва да
бъде достойно заплатен, но не
чрез изнудване на пациентите.
Иначе най-вероятно ще
продължи порочната сегашна
практика, при която лекарят, по
подобие на разбойника, казва:
“Парите или живота!” Т.е. или
плащаш, или умираш.

П
ряване предвижда само елемен-
тарно лечение на леки заболя-
вания. Ако някой обаче бъде по-
разен от тежка болест, може да
разчита на благоприятен изход
само ако е високоплатежоспо-
собен. Като първостепенно ус-
ловие в случая е необходимо да
се попадне на специалист от
суперкласа. При него обаче
(както и при колегите му от този
ранг) направленията от личния
лекар не важат. Те работят само
на свободен прием и тарифата
им е от 50 до 80 лв. за преглед
и консултация.

На мен ми се наложи да
придружа роднина от провинци-
ята при такъв специалист. Чо-
векът си беше направил куп
изследвания и му даде папка с
резултатите. Прегледа ги отго-
ре, отгоре и каза, че липсва
ядрено-магнитен резонас и
сцинтиграфия, за което му напи-
са предписание. Оказа се, че
тази 10-минутна среща струва
60 лв., които медицинската сес-
тра прибра, без да издава касов
фиш, т.е.

чист доход, който
няма да се облага

с данъци. Моят роднина се върна
в Троян, за да си вземе направ-
ления. Но там не се правят яд-
рено-магнитен резонанас и
сцинтиграфия, затова отново
дойде в София. Заведох го в
болница, където се правят таки-
ва изследвания. Определиха му
дата за сцинтиграфия след 45
дни, а за ядрено-магнитния ре-
зонас - след 2 и половина месе-
ца. Ама специалистът беше ка-
зал, че резултатите са му необ-
ходими в най-скоро време, за
да предпише лечение. Стана
ясно, че изследванията може да
се направят и в по-кратък срок,
ако обаче се таксуват като сво-
боден прием в същата болница.
Без значение дали това се на-
рича тарифа или такса, цената
е 480 лв. за ядрено-магнитен ре-
зонас и 315 лв. за сцинтиграфия.
По този начин изследванията
ще се направят до 5 дни, а ре-
зултатите ще бъдат готови 2-3
дни след това.

Докато се чакат резултати-
те от изследванията и се започ-
не лечение с лекарства, специ-
алистът му предписа инжекции,
които трябва да се бият през 3
дни. Всяка една от тях струва
28 лв., а за поставянето се за-
плаща по 8 лв. Как моят родни-
на намери парите не знам, за-
щото е пенсионер с 267 лв.
пенсия. Отидохме отново при
специалиста с резултатите. Той
определи диагнозата, която
иначе беше известна предва-
рително, оформи му разни до-
кументи и каза, че трябва да се
регистрира в районния онкоди-
спансер, откъдето ще му отпус-
кат безплатни лекарства. В този
диспансер обаче му съобщават,
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Култура
очаквайте

Късометражният филм
“Скок” на режисьорите Петър
Вълчанов и Кристина Грозева

Изложба на Петър
Попов-Попето във
Военноморския музей

Изложбата “Дунав - брегове и
пристанища” на известния ру-
сенски художник Петър Попов-
Попето ще бъде открита на
15 февруари в 11 ч. във Военно-
морския музей във Варна. В зала-
та за временни изложби ще
бъдат подредени 24 творби,
подбрани от фонда на Художе-
ствената галерия в Русе, изоб-
разяващи лимани, изгледи от
русенското пристанище и бре-
говете на река Дунав. Изложба-
та, която беше представена на
Панаира на музейните изложби -
2012, гостува във Варна по по-
кана на Военноморския музей до
края на април. Петър Попов е
един от най-известните русен-
ски художници, обичан и ценен
от поколения русенски творци.
Роден е през 1925 г. През 1949
г. завършва Художествената
академия в София при професо-
рите Илия Петров и Дечко Узу-
нов. След като се установява в
Русе, Петър Попов се изявява и
като живописец, с редица учас-
тия в национални и регионални
изложби, и като проектант-ху-
дожник на Русенската опера в
продължение на близо 30 години.
Негови творби са притежание
на национални и общински гале-
рии, на частни колекции в стра-
ната и чужбина, научи ДУМА от
Силвия Ламбова.

„Арт рентал”
посреща „гости
от миналото”

Поредната
изложба от про-
екта “Събудете
стените си”,
открита снощи,
ще пренесе гос-
тите в епоха-
та на рицари и
воини, принцове
и принцеси. Ис-
тински рицар-
ски доспехи са
експонирани в
и з л о ж б е н о т о
пространство
на новата “To-
wers Gallery” в
Софарма бизнес
център. Инте-
ресна палитра от имена се офор-
ми за второто издание на “Събу-
дете стените си!” - Ивайло Енев
ще изненада публиката с ръчно
изработени костюми от метал,
дърво и кожа. Освен, че могат да
бъдат експонирани върху дърве-
на стойка - манекен, костюми-
те може и да бъдат обличани.
Ще прескочим от XV в. с доспе-
хите на немски рицар, през IX в.
- с тези на прабългарски воин,
та чак до I в. - с бронята на
римски легионер. Освен това
имаме силен преподавателски
колектив, начело с д-р Кирил
Божков, Емил Николов и Мария
Златанова. Още интересни
творци като Симеон Халачев-
внук, Стоян Павлов, Иван Ру-
сев и Симеон Кръстев. Не на
последно място артпростран-
ството на “Towers Gallery” при-
ветства авторите Божидар
Димитров, Евтим Стоичков,
Цветомир Илиев, Григор Велев,
Веселин Вакрилов, Илиана Ива-
нова, Николай Енчев, подчерта-
ват организаторите.

Български майстори на танца
покоряват Южна Америка
Български майстори на танца
покоряват Южна Америка
Български майстори на танца
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покоряват Южна Америка

Пореден успех за двама
талантливи кинотворци
„Скок” на Петър Вълчанов и Кристина Грозева
е с номинация за Европейските филмови награди

“Скок” - реж. Петър Вълчанов и Кристина Грозева

Пенка КАЛИНКОВА
е отличен на престижния Меж-
дународен фестивал на късо-
метражния филм в Клермон
Феран, Франция. Всъщност,
това означава номинация за

Европейските филмови награ-
ди. Филмът бе показан на по-
следния кинофестивал “Злат-
ната роза” във Варна.
Съдържанието най-общо е
следното: депресираният стар
ерген Гошо получава предло-
жение от своя богат братов-
чед Жоро да живее в неговия
луксозен мезонет, докато сто-
панинът е в чужбина. За бед-
ния роднина, който все още
живее с майка си и дядо си,
това е шанс да има мир и спо-
койствие в лукс и богатство. Но
дали наистина е така? Още на
втория ден пристига инкаса-
торката, която трябва да отче-
те водата. Оказва се, че това
не е просто отчитане на вода,
а най-измамната, най-страст-
ната, най-смешната и най-
тъжната любов на света. Сце-
нарият е на двамата режи-
сьори, които са тандем и в жи-
вота. В ролите ще видим Сте-
фан Денолюбов, Ани Вълча-
нова, Тодор Танчев. Оператор

е Михаил Боевски, музиката
за 30-минутния филм е на
Христо Намлиев.

Новият проект на Кристи-
на Грозева и Петър Вълча-
нов Петров бе номиниран за
наградата на VFF (German
collecting society for film and
TV producers), а освен това
току-що спечели наградата
на ARTE за най-добър про-
ект на Talent Project Market
на Международния филмов
фестивал в Берлин.

Петър Вълчанов, който е
син на големия български ху-
дожник Вълчан Петров, е
завършил кинорежисура в
класа на Людмил Стайков.
Кристина Грозева е ученич-
ка на Георги Дюлгеров.
Петър Вълчанов е автор на
филма “Семейна терапия” -
(наградата “Джеймисън”,
2008 г.), а двамата са съав-
тори на “Аварийно кацане”
(2009). До неотдавна те бяха
в режисьорския екип на се-
риала “Къде е Маги?”. Петър
Вълчанов е режисьор и на
някои от сериите на “Стъклен
дом” и “Домашен арест”.

Посолството на Ис-
пания и Съюзът на
българските писатели
организират честване
на писателя със сефа-
радски корени Анжел
Вагенщайн - на 28 фев-
руари от 18 ч. в зала 7
на Националния дворец
на културата. Проявата
е израз на дълбокото
признание към жизне-
ната траектория на Ан-
жел Вагенщайн - сце-
нарист, писател, но пре-
ди всичко неподкупно
свободен човек, символ
на поколението - глав-
но действащо лице в
ключови събития през
ХХ век, се казва в съоб-
щението от посолство-
то на Испания и Инсти-
тут Сервантес.

Анжел Вагенщайн е

Честване на Анжел Вагенщайн организират
посолството на Испания и СБП

автор на романи, изда-
дени на повечето евро-
пейски езици, отвъд
Океана и до далечен
Китай, а книгата му “Да-
леч от Толедо” e допри-
несла за разпростране-
нието на културата на
българските сефарад-

ски евреи, както и за
сближаването между
Испания и България.

Честването ще про-
тече под формата на
диалог между писателя
и испанската литера-
турна критичка Мерсе-
дес Монмани. Модера-

тор на разговора ще
бъде Хуан Антонио
Берниер, поет, прево-
дач и преди години
лектор в Софийския
университет. Мерседес
Монмани е един от най-
изтъкнатите познавачи
на литературата на Хо-

локоста и еврейска ли-
тература въобще, и
води рубриката за ли-
тературна критика в
испанския вестник
“АВС”. По желание на
писателя, специално
поканени на тържество-
то са Лиляна Табакова
и Венцислав Николов,
превели негови романи
на испански език, както
и поетът-испанист Ни-
кола Инджов.

Честването се орга-
низира със съдействи-
ето на Организацията
на евреите в България
“Шалом”, испанския
център “Сефарад-Изра-
ел”, издателство “Коли-
бри”, Институт Серван-
тес в София и Софий-
ския университет “Св.
Климент Охридски”.

алантлива и амбициозна млада трупа репети-
ра в новия спектакъл “Приятели” от Алън
Ейкбърн на ДТ “Невена Коканова”. Ямболският
театър събира за този проект петима от
завършилите последния випуск на НАТФИЗ
“Кр. Сарафов” - Мариана Бонева, Петя Бойче-
ва, Деян Цвятков, Красимир Митов и Пламен
Петков. Момичетата, които ДУМА неотдавна
представи, са от класа на проф. Снежина Тан-
ковска, а момчетата - на проф. Стефан Данаи-
лов. Към тях се присъединява и Слав Бойчев -
актьорът-директор на школите МОНТФИЗ, а от
досегашната трупа на театъра се включват
Цветелина Кънева и Георги Ружичка. Спек-
такълът ще има два състава за мъжките роли,
научи ДУМА от драматуржката Дияна Радева.

Пиесата на един от най-остроумните и ин-
тересни английски драматурзи е повод за еки-
па да погледне отвъд привидността на човеш-
ките взаимоотношения. Клишета ли са съчув-
ствието и топлотата? И защо “решаваме” чуж-
дите проблеми с толкова лекота и увереност?

Режисьор на постановката е Алексей Кожу-
харов (“Пълна лудница”). Завършилият режи-
сура в класа на проф. Здравко Митков актьор
приема предизвикателството да преосмисли по
интересен и парадоксален начин отношенията
между шестима приятели.

Обединеният детски
комплекс - Благоев-
град, и детската
редакция “Хей,
хлапета” отпразнуваха
20 години от създава-
нето на детския
вестник. Малките
творци бяха поздра-
вени от Детската
вокална формация
“Мая” със зимни песни, както и с танц от учениците на
VI клас от 9 ОУ Благоевград. Поздравителни адреси
получиха и от ученици от литературни и журналистически
клубове в града, а също и от бивши възпитаници на
детската редакция. На творческата среща в залата на
Историческия музей присъстваха много деца, родители,
учители и местни творци. Всички, уважили творческия
повод, получиха подарък вестничето и бяха почерпени с
бонбони. Директорката на Обединения детски комплекс
Мая Дамянкина поздрави малчуганите за неуморимия им
творчески дух, за това, че безспирно работят вестникът
да излиза и да радва детската аудитория на Благоев-
град. Тя поднесе грамота на децата и ръководителката на
редакция “Хей, хлапета” Красимира Александрова и
всички заедно, под звуците на песента на Мая Нешкова
“Честит да бъде този ден”, духнаха свещите на шокола-
довата торта, направена специално за тържеството.

Петима млади актьори
в новия проект
на Ямболския театър

Вестник „Хей, хлапета”
отпразнува 20 години
Николая ИВАНОВА

Т
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Приглушена светлина. Романтична

атмосфера. Това е началото на музикал-
ната разходка из парижките улици. Наш
гид ще бъдат музикантите от “Джинджър
груув”. В духа на френската традиция ще
прозвучат някои от най-обичаните пес-
ни - “C’est Magnifique”, “C’est Si Bon”, “La
Mer”... Красивата приказка ще разкажат
Боряна Йорданова (вокал), Петър Геор-
гиев (китара) и Влади Михайлов (кон-
трабас). Мелодиите на шансона и горе-
щината на суинга ще се преплетат в
познатия ни “джинджър” стил на 17 фе-
вруари (неделя) от 18.30 ч. на сцената
на “Студио 5”, където ще оставите сърце-
то си и ще преоткриете душата си, уве-
рява Биляна Кънчева.

Суинг, шансон и боса нова - в
изпълнение на китара, контрабас и глас,
под изкусния ритъм на перкусии или
едно наистина различно изживяване за
меломани обещават музикантите от

Музикална разходка
из улиците на Париж
Трио „Джинджър
груув” съчетава
суинг, шансон и боса
нова в концерта си
в „Студио 5”

“Джинджър груув”. Имаме всички осно-
вания да им се доверим, тъй като за
малко повече от година от своето съще-
ствуване триото успява да привлече все

повече фенове на акустичната музика,
поднесена с темперамент, чар и ориги-
налност. Групата вече има редица уча-
стия в музикални фестивали, концерти
и редовно се изявява на софийската
клубна сцена. За себе си тримата музи-
канти казват, че са пристрастени към
джаза, вдъхновени от боса нова и изку-
шени от възможността да придават
различно джаз звучене на музиката.
Така пикантната комбинация от суинг,
акустичен поп и модерна боса нова се
превръща в тяхна запазена марка. Пре-
чупени през индивидуалния светоглед
на музикантите, тези стилове се обеди-
няват в специфичния “джинджър” звук.
След включването в репертоара им на
няколко френски шансона, тримата му-
зиканти забелязват огромното любопит-
ство на българската публиката към
френската музика, останала встрани от
музикалния мейнстрийм и свързвана
предимно с френското кино. Това
вдъхновява Боряна Йорданова, Петър
Георгиев и Влади Михайлов да подгот-
вят концерт с изцяло френска музика,
символ на романтиката и любовта, и да
подарят на публиката изтънчено изжи-
вяване, заразено с атмосферата на
Париж.

Боряна Йорданова завършва Нов

български университет със специалност
поп пеене. Вдъхновена от бродуейския
джаз и мюзикъла, силно влияние за
развитието й като изпълнител имат май-
сторските класове на Вики Алмазиду и
Милчо Левиев, както и участието й в
постановки на Музикалния театър. Има
осъществени различни арт проекти, кон-
церти и музикални представления.

Петър Георгиев завършва НБУ през
2007 г. със специалност поп и джаз
китара. По време на следването си уча-
ства в три майсторски класа по джаз
импровизация на Милчо Левиев. Меж-
ду 2007 и 2011 г. живее в Ню Йорк,
където свири в различни блус, джаз и
арендби проекти и преподава в музи-
кално училище Swan Pianos Co. Пара-
лелно с това завършва Brooklyn
Conservatory - програма “Джаз китара”,
както и магистърската програма на
Queens College.

Влади Михайлов свири на виола и
контрабас. Завършва Държавната музи-
кална академия. Има докторска степен
от Софийския университет (“Мултимедии
в обучението по музика”). Многократен
участник е в майсторските класове по
джаз импровизация на Милчо Левиев.
Участва в студийни и концертни проекти
с наши и чужди музиканти.

жаз бендът на Националното музикално
училище “Любомир Пипков” в София ще
подгрява Дизи Гилеспи афро-кюбан икспи-
риънс. Секстетът на Дизи Гилеспи ще свири
за първи път у нас на 15 февруари от 20 ч.
в зала 3 на НДК, както ДУМА писа.

Най-младите джазмени, които са учени-
ци в последните класовете на Музикалното
училище, ще забият непосредствено преди
шоуто. Точно в 19 ч. ще зазвучат пиеси на
Дюк Елингтън, Били Страйхорн, както и на
български автори като Михаил Йосифов. Тази
изненада на организаторите е подарък не
само за меломаните, но и за самите учени-
ци, които ще имат възможността да подгреят
настроението преди грандиозното шоу на
гостите. След това всички заедно ще се на-
сладят на музиката на гениалния Дизи, из-
свирена от джазмени като Джон Лий и Ма-
чито джуниър. Джаз съставът на музикално-
то училище е създаден през 2010 г. и се
ръководи от доайена на българската саксо-
фонна школа Емануил Манолов-Бадема.

Предстоящият концерт на секстета на
Дизи Гилеспи предизвика небивал интерес
сред българските меломани. Билетите са
напълно разпродадени, съобщават органи-
заторите на концерта, които правят и лет-
ния фестивал “Ей ту джаз”. Европейското
турне на бенда, чиято музикална спирка е
и София, минава през 18 страни, сред ко-
ито са Великобритания, Италия и Герма-
ния. Музикантите пристигат у нас на 15 фе-
вруари от Франкфурт, а след шоуто отли-
тат за Париж, научи ДУМА от Радосвета
Чобанова.

Най-успешната кънтри група в България - “Лили ъв дъ уест”, и нейната
вокалистка Лили Друмева поздравяват своите фенове с любовно парче и
видео за Св. Валентин. Така групата показва, че в кънтри музиката, чиито
посланици у нас са именно те, всеки може да открие по нещо красиво за
себе си. Специално за днешния Ден на влюбените бандата представя за
първи път една от най-романтичните си изповеди “If I Needed You”. Нежна-
та балада е изпълнена от Лили Друмева, заедно с чешкия кънтри певец и
китарист Якуб Рацек (от група “Монограм”), с който Лили има дългого-
дишно музикално партньорство. Песента е от албума на “Лили ъв дъ уест”
“Lovin’ you” (2010). Автор на музиката е американският певец и компози-
тор Таунс ван Занд, който я написва още през 70-те.

Лили Друмева и Якуб Рацек

Джаз бендът на
Музикалното училище
ще подгрява секстета
на Дизи Гилеспи

ДВ ПЕТЪК С
МИШО ЙОСИФОВ
И КОМПАНИЯ

Клубни вечери

Джаз на 6-а степен по скалата на качест-
веното забавление с Михаил Йосифов и други-
те отличници от неговата формация, вклю-
чително Атанас Хаджиев (тенор, сакс), Вели-
слав Стоянов (тромбон), Васил Спасов (пиа-
но), Димитър Шанов (бас) и Димитър Димит-
ров (ударни) ще звучи в петъчната вечер на
15 февруари от 22.30 ч. в “Студио 5”.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

„Лили ъв дъ уест” с любовно
кънтри парче за Св. Валентин
„Лили ъв дъ уест” с любовно
кънтри парче за Св. Валентин
„Лили ъв дъ уест” с любовно
кънтри парче за Св. Валентин
„Лили ъв дъ уест” с любовно
кънтри парче за Св. Валентин
„Лили ъв дъ уест” с любовно
кънтри парче за Св. Валентин

НОКТЮРНИ И ПОЕЗИЯ
В зимната вечер на 16 февруари от 18.30 ч. Бо-

рислава Танева и “Студио 5” предлагат уютната
възможност да стоплим душата си с красива музи-
ка, любовна поезия и чаша червено вино. Уникалния
букет от емоции ще поднесат пианисти от НМА и
актрисата Станислава Коцева. Ще звучат прекрас-
ните ноктюрни на създателя на жанра Джон Филд,
емблематични Шопенови пиеси, както и рядко
изпълнявани шедьоври на Барбър, Бритън, Респиги,
Форе, Дебюси, В. Стоянов, Ал. Танев. Със стихове-
те на Маргарита Стефанова, Вида Пиронкова, Ал-
бена Соколова, Бинка Пеева и други поети ще пре-
несем душите си в неуловимия и вълшебен свят на
любовта. За да бъде преживяването ви пълноцен-
но, ще допринесе и нашият подарък - чаша червено
вино, съобщава Биляна Кънчева. Билетите са по
10 лв. За всички, които не успеят да присъстват
на първия спектакъл, се дава втора възможност -
на 19 февруари от 18.30 ч. Борислава Танева
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нес минималните температури ще са сравни-
телно високи - между 0 и 5o. В София - около
1o. На много места в страната ще вали дъжд.
Около обяд вятърът ще се ориентира от севе-

роизток, в източната половина от страната ще се уси-
ли и с него ще нахлува по-студен въздух. В Западна
България рано сутринта и през втората половина от
деня ще превалява сняг, а с понижението на темпе-
ратурите дъждът  ще преминава в сняг. Максимални
температури - между 4 и 9o. В София около 5o. Над
планините времето ще бъде облачно, мъгливо. Ще
вали сняг. Ще духа умерен и силен вятър. Максимал-
на температура на 1200 метра около 2o, на 2000 метра
минус 4o. По Черноморието ще бъде облачно. С прекъ-
свания ще превалява дъжд. Умереният източен вятър
следобед ще се усили, което ще повиши и морското
вълнение до 3-4 бала. Максимални температури меж-
ду 6 и 9o. Температурата на морската вода е 6-7o.
Атмосферното налягане ще остане по-ниско от сред-
ното за февруари.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.46724

GBP
2.32643

CHF
1.57919
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“≈À≈÷
¡ÂÁ ‰‡ ÒÂ Á‡ˇÊ‰‡ÚÂ
Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ Ë ÔÓ-
ˇ‚ˇ‚‡ÈÍË ‰Ó·ÓÌ‡-
ÏÂÂÌÓÒÚÚ‡ ÒË, ˘Â

Œ¬≈Õ
—ÚÂÏÂÚÂ ÒÂ Í˙Ï
ÔÓ‚Â˜Â ÓÚÍËÚÓÒÚ ‚
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡, Á‡ ‰‡
ÌÂ ÓÒÚ‡‚ˇÚÂ ÒÎÂ‰

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ, Á‡ ‰‡ ·˙‰Â
‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë
ÒÔÓÌ‡ Ë ‰‡ ˇ
ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ ‚

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÔÓ„ÎÂ‰ÌÂÚÂ ÓÚ
‰Û„ ˙„˙Î Ì‡ Ìˇ-
ÍÓ„Ó, Ò ÍÓ„ÓÚÓ ‰Ó-
ÒÍÓÓ ÒÚÂ ËÏ‡ÎË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Õ‡ Ô˙Ú ÒÚÂ ‰‡
ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ Ò ÔÓ-
·ÎÂÏ, ÍÓÈÚÓ ‚Ë
Ò˙Á‰‡‚‡ ÔËÚÂÒÌÂ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÂÎ‡Ú‡ Ì‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ
‚‡Ò Ì‡Î‡„‡Ú ‰‡ Ó„‡-
ÌË˜ËÚÂ ÍÓÌÚ‡ÍÚËÚÂ
ÒË, Á‡ ‰‡ ÒÚÂ ÔÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
«‡ÔÓÁÌ‡‚‡ÈÍË ÒÂ Ò
ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ
ÔˇÍÓ ‚Ë ËÌÚÂÂ-
ÒÛ‚‡Ú, ˘Â Ì‡·ÂÎÂ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÂ ÒÂ ËÁËÒÍ‚‡
ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò, Á‡
‰‡ ÔË‚ÎÂ˜ÂÚÂ Ì‡
Ò‚Óˇ ÒÚ‡Ì‡ ıÓ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ÔÓˇ‚ÂÚÂ
Ò˙ÔË˜‡ÒÚÌÓÒÚ Í˙Ï
ÌÂ˜ËÂ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËÂ
˘Â ÒË ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÕˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë ÎËÔÒ‚‡
Ú‚Ó˜ÂÒÍÓ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ, Ó˜‡Í‚‡ ‚Ë ÔÓ-
ÙÂÒËÓÌ‡ÎÂÌ Ì‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒÂ·Â ÒË Ò˙ÏÌÂÌË .̌ ƒ‡ÈÚÂ ËÁ‡Á
Ì‡ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ ÒË.

ÔÓÚË‚ÓÂ˜Ëˇ. ŸÂ ÔÂÓÒÏËÒ-
ÎËÚÂ ÌÂ˘‡Ú‡.

ÌËˇ. —‡ÏË ËÎË Ò Ó·˘Ë ÛÒËÎËˇ
˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ.

ÊËÚÂ ÍÓÌÍÂÚÌË ÒÚ˙ÔÍË Á‡
ÔÓÏˇÌ‡ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë.

‡Ú‡, Í˙Ï ÍÓËÚÓ ÒÂ ÒÚÂÏËÚÂ.
¬ˇ‚‡ÈÚÂ ‚ ÒÂ·Â ÒË.

ÒÓÍ, ÌÂ ÓÚÍ‡Á‚‡ÈÚÂ ÔÓ‰ÍÂ-
Ô‡ ÓÚ ÓÍÓÎÌËÚÂ.

Ô˙ÎÌÓˆÂÌÌË ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË. ”Ò-
ÔÂ¯ÌË ËÁˇ‚Ë.

‰Ó‚ÂËÂ Ë ÌÓ‚Ë ÔÓÙÂÒËÓÌ‡Î-
ÌË ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË.

ÔÂ‰˙Í.  œËÂÏÂÚÂ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌË-
ÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓˇ‚ÂÚÂ „˙‚Í‡-
‚ÓÒÚ ‚ Ó·˘Û‚‡ÌÂ-
ÚÓ. ŸÂ Á‡Á‰‡‚Ë-
ÚÂ ‚˙ÁÍ‡Ú‡ ÒË Ò

Ô‡ÚÌ¸Ó‡ Ë ÚÓ‚‡ ˘Â ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‡ÁË ‰Ó·Â.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

‚ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡-
Ú‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡ - Á‰‡‚ÌÓ Â‡ÎËÚË
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /233 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - /9 ÂÔ./
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì«Î‡ÚÌËˇÚ

ŒÙÂÈî 1984„./–ÂˆËÚ‡Î Ì‡
¿Î ¡‡ÌÓ Ë –ÓÏËÌ‡ œ‡ÛÂ/

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3125 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.15 —‚ÂÚÓ‚ÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ÔÓ

·Ë‡ÚÎÓÌ: »Ì‰Ë‚Ë‰Û‡ÎÌÓ /20
ÍÏ, Ï˙ÊÂ/, ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡Ì‡-
‚Â ÓÚ ÕÓ‚Â ÏÂÒÚÓ /◊ÂıËˇ/

19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - /3 ÒÂÁÓÌ, 1 ÂÔ./
21.45 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ì“ÓÚÌ˙Ïî - ìÀËÓÌî,

ÒÂ˘‡ ÓÚ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
ÀË„‡ ì≈‚ÓÔ‡î - ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÀÓÌ‰ÓÌ

00.00 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡

06.00 ì¿ÏÂËÍ‡Ì-
ÒÍ‡ Ì‡-
ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î /
Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 39

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 91
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ.16
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 40
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 28,29

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ.6
00.30 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î

- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.15
01.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 16

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìÿ‡Ú‡î - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
ÕÂ ÓÒÚ‡‚ˇÈÚÂ ÌË˘Ó
Á‡ Ì‡Í‡ˇ Ë ÌÂ
ÔÂ˜ÂÚÂ Ì‡ ‰Û„ËÚÂ
‰‡ ÒË Ò‚˙¯‡Ú ‰Ó-

·Â ‡·ÓÚ‡Ú‡, ‚ ÒÚÂÏÂÊ‡ ÒË ‰‡
„Ë Ì‡‰ÁË‡‚‡ÚÂ.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡

ÔÓÍÛÔÍ‡î

‚Ë ·˙‰Â ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‚ ÓÚÒÚÓˇ‚‡ÚÂ
Ì‡ ÔÓÁËˆËËÚÂ ÒË.

11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡ ‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡‰ËÈ

Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡Ô‡Èî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.55 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì»ÁÔ˙ÎÁˇÎ ÂÊÍÓ ÓÚ Ï˙„Î‡-

Ú‡î
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡-

Ô‡Èî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡-

Ô‡Èî

����������
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- Скъпи, имаш ли някакви идеи
за деня на влюбените?

- Имам за през нощта...

ЕВДОКИЯ АСЕНОВА,
член на НC на БСП
ИЛИЯ МИЛЕВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Благоевград
Проф. д.н. ЛЮБОМИР ХАЛАЧЕВ,
продуцент, режисьор,
ректор на НАТФИЗ “Кр. Сарафов”
МАНУЕЛА МАЛЕЕВА,
най-успешната българска тенисистка
СЛАВЧО АТАНАСОВ,
адвокат и политик
СТЕФКА СТОЕВА,
конституционен съдия
ЯНКО МИЛАДИНОВ,
пианист, композитор, диригент
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Успение на св. Ки-

рил Славянобългарски († 869). Св. препо-
добни Авксентий  († ок. 470)

Константин Философ, наречен в мона-
шеството Кирил, произхождал от знатни
родители Лъв и Мария, солунски славяни.
Високото положение на бащата и богатите
дарования на момчето отворили пред него
вратите на знаменитата Магнаурска шко-
ла в Цариград. Там Константин учил заед-
но с децата на византийските царе и бо-
ляри под ръководството на известни учи-
тели и на учения Фотий - бъдещ цариград-
ски патриарх. Завършил образованието си
с прозвището Философ, Константин бил
назначен за патриаршески библиотекар и
преподавател по философия. На него били
възлагани и разни поръчения от общест-
вен характер. Отегчен от суетата на тоя
свят, Константин избягал тайно в манасти-
ра на малоазийския Олимп при своя брат
Методий, където извършил в пост и молит-
ва приснопаметното си дело - да създаде
славянска азбука и да преведе свещени-
те книги на Православната църква на
езика на солунските българи. На двамата
братя се наложило да се отправят в Рим
и да защитят своето дело от враговете
пред самия папа. Там Константин Фило-
соф тежко заболял; бил постриган в мона-
шество с името Кирил и подир 50 дни
починал на 14 февруари 869 г. Самият
папа Адриан извършил погребението му.
Гробът на св. Константин-Кирил Философ
се намира в църквата “Сан Клементе”, Рим
(на илюстрацията).

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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истинска столица
на романтиката ще
се превърне Не-
себър с първия фе-
стивал “Уикенд за
любов и вино”, кой-

Вашингтон, окръг Колумбия, е
политическият център на Съедине-
ните щати, но вече втора година се
утвърждава и като столица на изне-
верите. Според най-новото изслед-
ване на портала AshleyMadison.com
това е най-неверният град в Амери-
ка. “Титлата” се дължи на данните,
събрани от сайта, според които
Вашингтон е дом на най-голям брой
регистрирани потребители на гла-
ва от населението, готови да изне-
верят. На второ и трето място се
нареждат тексаските Остин и
Хюстън.

“С оглед на огромното общест-
вено внимание към тазгодишните
политически скандали, свързани с
изневери, включително този на

Най-много изневери има във Вашингтон
генерал Петреъс, е вън от съмне-
ние, че вашингтонци се влияят от
своите лидери. Следователно, из-
невярата се е превърнала в начин
на живот за мнозина от най-влия-
телните граждани на столицата”,
коментира Ноел Байдърман, осно-
вателят и изпълнителен директор
на сайта за запознанства, насочен
към женени половинки, търсещи
еднодневни афери.

Ръководството на портала е от-
чело на 15 февруари 2012 г. скок
на регистрациите от 439% спрямо
средния дневен брой. Това до голя-
ма степен се дължало на внуши-
телно количество недоволни омъ-
жени дами, разочаровани от парт-
ньорите си на Свети Валентин.

Íåñåáúð ñòàâà ñòîëèöà
íà ëþáîâòà è âèíîòî
Дони и Нети ще разкажат днес по време на
едночасов концерт романтична приказка

градата на кмета на Несебър
Николай Димитров - роман-
тичен уикенд за двама, която
ще бъде дадена чрез жребий.
Така още през февруари ня-
кой ще си осигури почивка в
младоженческия апартамент
на луксозен хотел за празни-
ка на Несебър - 15 август.

През целия ден на Свети
Валентин в шатрата ще се
поднасят изненади на посе-
тителите. Работилница за лю-
бовни талисмани и наричания
ще разкрива тайните на лю-
бовната магията, а изложба
със сватбени фотографии ще
показва таланта на местните
майстори на обектива.

Фаворитите на публиката
Дони и Нети ще разкажат от
18 ч. приказка за “Той, тя и
любовта” в едночасова музи-
кална изява на сцена. Ведна-
га след тях любими песни за
любими хора и концерт на
едноименното предаване на

БГ Радио ще повишат граду-
са на настроението.

В същия ден, но в друга
гореща точка - читалището в
стария град, ще бъде открита
изложбата “Любовно опияне-
ние”, в която несебърските ху-
дожници ще представят сво-
ите най-романтични творби.
А веднага след това ще за-
почне любовното кино с ин-
тригуващия руски филм “Раз-
менени булки”.

Любовта ще продължи да
се носи във въздуха и на
15 февруари, когато от 17 ч.
в шатрата започва предста-
вяне на сватбени обичаи и
традиции. Заинтригуваните
от особеностите на бракосъ-
четанието в миналото ще мо-
гат да се докоснат и до ав-
тентична булчинска рокля от
1948 г., която българската
дизайнерка Нури Димитрова
реставрира и подари на Ет-
нографския музей в града.

Ръчно изплетени дантели и
тафта ще разказват история-
та на отдавна отминали сват-
бени емоции и ще вдъхновя-
ват влюбените да създадат
своя история. Дните на лю-
бовта ще продължат с роман-
тичното караоке на Коцето
Калки и поетичния концерт
“Градът - любовна карта”.

Иновативни решения за
сватбения ден и последният
писък на модата в аранжи-
ровката и цялостната органи-
зация на тържеството ще
бъдат представени на 16 фе-
вруари. Юристи, астролози,
сомелиери, флористи и слад-
кари ще дават своите
напътствия за най-подходя-
щата сватба за всяка двойка
на специален сватбен брънч.
С филма “Несебър - пътят на
любовта” общината ще визу-
ализира защо градът е най-
подходящият за сватбени
вълнения.

В
то ще се проведе от днес до
16 февруари. Различно из-
живяване на празника и на-
ситени емоции обещават от
общината и вярват, че све-
тивалентинският облик на
града ще ентусиазира мно-
го двойки да го изберат за
фон на най-красивия ден в
своя живот.

Отправната точка на фес-
тивала ще бъде шатра в но-
вия град, която на 14 февру-
ари ще приеме всички влю-
бени двойки. Те ще могат да
се регистрират и да получат
карта, която ще им гарантира
отстъпки и преференциални
цени в заведения и хотели.
Двойките ще имат шанса да
си пробват късмета и за на-

Американците Райън Браунинг Касадей и
Джесика Касадей - експерти в романтичните
отношения и любовните връзки, обясняват
защо повечето жени днес изпитват притесне-
ние и разочарование от срещите с мъже, по-
сочвайки решението на този проблем в съвме-
стното си издание “Ще го срещнеш ли няко-
га...” (ИК “Изток-Запад”). Най-важните неща в
живота ни са любовта и щастието. Каква е
причината днес толкова много хора да изпит-
ват сериозни затрудне-
ния в намирането и
задържането на любов-
та? В съвместното си
издание съпрузите и
съавтори Касадей по-
магат на дамите да
разберат защо в XXI
век все по-често сре-
щано явление е разо-
чарованието от срещи-
те с мъже и къде се
крие решението на
този наболял напос-
ледък проблем. Книга-
та е подходяща не
само при първа сре-
ща. Тя е полезно
ръководство, основано на изследванията
на двамата експерти, както за необвързаните,
така и за разведените, вдовиците, дори за
онези, които имат връзка и все още се чудят
как да се държат с мъжа, с когото “ходят”.

Когато започнали работа по изданието,
двамата автори били просто колеги. Впослед-
ствие тяхното приятелство и колегиалните им
отношения преминали в любовна игра и днес
Райън и Джесика са щастливо семейство. Ета-
пите, през които двойката преминала,
допълнително помогнали за написването на
книгата.

П о - е к с т р е м н и т е
влюбени имат възмож-
ност да се включат в
традиционното състеза-
ние по катерене за
двойки, организирано
по повод Св. Валентин.
Надпреварата ще се
проведе днес, 14 фев-
руари, от 19.30 ч., в
Сити център София,
ет.3. Дотогава желае-
щите да участват в
състезанието трябва да
се регистрират. За по-

Ново изследване показва, че
мъжете и жените се надяват на
съвсем различни неща на 14 февру-
ари и затова, без да искат, допускат
доста грешки. По традиция предста-
вителите на силния пол ще купят на
дамите цветя, за да покажат
привързаността си. 45 на сто от
мъжете смятат, че това е идеалният
начин да кажат “Обичам те”. За съжа-
ление само 4% от жените споделят
това мнение.

Свети Валентин е признат за най-
романтичния ден в годината, но
представите на двата пола за ро-
мантиката са съвсем различни.
14 на сто от участничките в проучва-
нето на сайта realbuzz.com казват,
че биха изоставили партньора си,
ако получат пари като подарък за
Свети Валентин. Три четвърти от
жените предпочитат за празника
нещо по-лично като саморъчно на-
писано писмо или стихотворение. 20
на сто от мъжете обаче смятат, че

ешите ли да зарадвате дамата до
себе си на 14 февруари именно с
пръстен, най-добрият избор ще е
скъпоценен розов камък. Според
експерти това е много по-сполуч-
лива алтернатива от класическия
бял камък. Наситено розово, бле-
до или дори лилаво са хит в бижу-
терията тази година. Нюансите на
този нежен цвят присъстват във
всяка колекция бижута. Добре е и
дамите, и господата да са наясно,
че подаряването на пръстен, смя-
тано за изключително мил и скъп
жест, не означава, че това е и
прелюдия към предложението за
брак. Но ако все пак партньорът
реши да насрочи дата за сватба,
според водещите специалисти в
ювелирната индустрия - “Картие”,
идеалната брачна халка трябва
да бъде съчетание между розово
- знак на любовта, жълто - на вер-
ността, и бяло злато - на приятел-
ството.

ИДЕАЛНИЯТ
ПРЪСТЕН Е
С РОЗОВ КАМЪК

Р

Излезе пътеводител
за ходене на срещи

ВЛЮБЕНИ ХВЪРЛЯТ ЗАРОВЕ
И СЕ КАТЕРЯТ ПО СТЕНИ

НАЙ-ЧЕСТИТЕ ГРЕШКИ
НА СВЕТИ ВАЛЕНТИН

изпращането на романтичен есемес
е по-подходящо.

Повечето представители на сил-
ния пол на Острова подаряват на по-
ловинката си сексапилно бельо за
Свети Валентин. Но една пета от
жените никога не го носят. Близо две
трети от мъжете признават, че все
още не са планирали нищо за праз-
ника, а 30 на сто от жените очакват
партньорите им да направят всичко,
за да стане денят незабравим.

Ако все пак мъжете решат да
заведат половинките си на ресторант
на Свети Валентин, трябва да са го-
тови да платят цялата сметка, защо-
то една трета от жените не очакват
да покрият своята част от вечерята в
празничната вечер. Никак не е доб-
ра и идеята мъжете да не поднасят
нищо на половинката си, защото не
могат да се сетят за нещо подходя-
що. 53 на сто от дамите казват, че
биха зарязали партньора си, ако не
получат подарък за Свети Валентин.

бедителите са предви-
дени награди. 30 влю-
бени миналата година
избраха да отбеле-
жат празника,
като се включи-
ха в надпрева-
рата по кате-
рене, органи-
зирана с под-
крепата на “Стис-
ка ли ти?” в CCS.

Други пък мо-
гат да пробват
късмета си днес,

като играят, хвърляйки
любовни зарове в цен-
тралното фоайе на
мола от 10 до 20 ч. За-

лози няма. Участни-
ците имат право на
3 опита и ако успе-

ят да хвърлят
два еднакви
символа, мо-
гат да спече-
лят бонбони,
вино, шоко-
лад и още
изненади.
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Бразилският гросмайстор Алек-
сандър Фиер стана едноличен победи-
тел в 35-ия Открит шампионат на Бълга-
рия и мемориал “Георги Трингов 2013” с
респектиращия резултат - 8,5 т. от 9
възможни. Въпреки че си беше подсигу-
рил крайната победа, бразилецът спе-
чели с белите фигури и в последния кръг
срещу румънеца Владислав Неведничи.
Сънародникът на Пеле и Роналдо де-
бютира в България на “Гранд Европа
Оупън” в Златни пясъци през юни 2012
г. В интервю по случай победата си
сподели, че България му е станала ин-
тересна като родина на предците на г-
жа Дилма Русеф, президента на страна-
та на кафето. Победителят направи само
едно реми - с гросмайстор Бартоломей
Хеберла (Полша), който зае второто
място. Следващите 11 места - от 3-о до
13-о, разделиха шахматисти с по 7 т.,
като най-висок допълнителен показател
от тях постигна Никола Джукич (Черна
гора). След него се наредиха Влад-Кри-
стиан Иану (Румъния), Милен Василев,

Топалов с покана
за топ турнир
в Норвегия

 Веселин Топалов е сред де-
сетте поканени топ гросмайсто-
ри за новоучредения класически
турнир Norway Chess 2013 г.,
който ще се състои от 7 до 18
май в Ставенгер (Норвегия) и е
кандидат за най-силен турнир в
шахматната история. Според
януарския рейтинг лист на ФИДЕ
средното ЕЛО на състезатели-
те в Norway Chess е 2776 т.,
точно колкото и на московския
“Мемориал Тал” през 2012. Ако
дотогава участниците успеят
да повишат рейтинга си с общо
5 точки, турнирът ще бъде ед-
ноличен рекордьор. Бившият све-
товен шампион Топалов (2771) е
поставен под №7 в стартовия
списък, оглавяван от норвежеца
Магнус Карлсен (2872), който
през декември подобри постиже-
нието на Гари Каспаров за най-
висок рейтинг, а през януари успя
да надмине и собствения си ре-
корд, №2 е друг бивш световен
първенец - руснакът Владимир
Крамник (2810). Следват най-ак-
тивните състезатели за мина-
лата година - Левон Аронян
(2809), Теймур Раджабов (2793) и
Сергей Карякин (2786), а под №6
е световният шампион Вишва-
натан Ананд (2780). Списъкът
допълват Хикару Накамура
(2767), Ванг Хао (2743) и другият
представител на домакините
Джон Людвиг Хамер (2629), кой-
то е основният виновник за “нис-
кия” среден рейтинг. За да уча-
ства в престижния турнир, На-
камура дори е решил да пропусне
шампионата на САЩ, планиран
за 2-19 май.

Галунова мери сили
с мъже в Пловдив

В Пловдив започнаха полуфи-
налите за държавните индиви-
дуални първенства - 77-ми при
мъжете и 62-ри за жените.
Първенството при мъжете се
провежда в 9 кръга по швейцар-
ска система, като 34 шахмати-
сти се борят за първите шест
места, даващи право за учас-
тие във финала през април в
Банкя. Бронзовата медалистка
от миналогодишния шампионат
за жени Цвета Галунова избра
да премери сили с мъжете. В
женския полуфинал участнички-
те са 10, като първите 4 места
дават квота за участие във
финала. При дамите, които иг-
раят по кръгова система, прави
впечатление младият състав на
участничките. На първенства-
та в Пловдив важи т.нар. прави-
ло “нулева толерантност”, спо-
ред което всеки състезател,
който не е на шахматната дъска
при стартирането на кръга,
губи автоматично партията си.
Важи и т.нар. “софийско прави-
ло”, което определя, че в първи-
те 30 хода шахматистите ня-
мат право да разговарят по-
между си и да се съгласяват на
реми, без да е възникнала
задължителна реми позиция.

Бразилец победи в
Пловдив с феноменален
резултат Миналогодишният шампион

Чепаринов остана шести

Победителят Александър Фиер

Иван Чепаринов, Григор Григоров, Ма-
риян Петров, Любомир Данов, Васил
Спасов, Трайчо Недев (Македония) и
италианците  Аксел Ромбалдони и Лука
Пайдчадзе (Италия).

В специалното класиране при же-
ните първа награда с 6,5 т. заслужи 17-
годишната ни надежда Деница Драги-
ева, която спечели последната си пар-
тия в оспорвана 5-часова битка. С по 6
т. след нея се класираха Адриана Ни-
колова и Ива Виденова. При ветерани-
те над 60 г. победител е Иван Радулов
с 6 т. В турнира по традиция се включи-
ха много шахматисти, като тази година
броят им достигна 279. Първото място
донесе на 25-годишния южноамерика-
нец премия от 2000 евро, а наградният
фонд от 10 000 евро бе разпределен
между всички в топ 20 на генералното
класиране и най-добре класиралите се
жени, ветерани, състезатели без рей-
тинг, с ЕЛО под 2000 точки и между
2000 и 2200 точки, най-добре предста-
вилите си юноши, девойки и деца.

Бяха раздадени парични награди от
децата и внуците на Георги Трингов за
победителите до 8 и 10 години, които
малките Анна и Катрин лично връчиха.
Г-жа Райна Петрова - кмет на район
Централен на община Пловдив, награ-
ди с осигурените от нея специални
предметни награди и грамоти призьо-
рите в различните категории до 18 го-
дини, както следва: момчета до 8 г. -
Михаил Кирков, Георги Колев и Илия
Видев; момчета до 10 г. - Цветан Стоя-
нов, Йордан Портукалски, Ярослав До-
кузов; момичета до 10 г. - Нургюл Сали-
мова, Тереза Алексиева, Белослава
Кръстева; момчета до 12 г. - Деас Бог-
дан Даниел; Евгениус Йоанис; момиче-
та до 12 г. - Габриела Антова, Мариета
Костадинова, Виктория Радева; момче-
та до 14 г. - Владимир Сергеев Петров,
Явор Тодоров, Димитриос Зисиадис;
момичета до 14 г. - Анастасия Аврами-
ду, Доника Шивачева, Нона Кирчева;
юноши до 16 г. - Лазар Лекич, Димит-

риос Цекмес, Георги Бърдаров; девой-
ки до 16 г. - Деспина Сеферидио, Си-
монета Иванова, Елизавет Папатана-
сио; юноши до 18 г. - Деница Драгиева,
Цвета Галунова, Доротея Нанчева.

Наситеният шахматен график в
Пловдив продължава с 13-ото европей-
ското индивидуално първенство за се-
ньори (мъже и жени) по класически
шахмат и по ускорен шахмат, което ще
се проведе от 10 до 22 март.

Ето и последната безкомпромисна
партия на първенеца Александър Фиер:

А. ФИЕР - ВЛ. НЕВЕДНИЧИ
1.e4 d6 2.d4 Кf6 3.Кc3 e5 4.Кf3 Кbd7

5.Оc4 Оe7 6.0-0 0-0 7.Тe1 c6 8.a4 a5
9.h3 Кb6 10.Оa2 Кfd7 11.de5 de5 12.Оe3
Дc7 13.Кg5 Кf6 14.Дd3 Оd7 15.Кf3 Тad8
16.Кe5 Оe6 17.Дf1 Оa2 18.Тa2 Оb4
19.Кd3 Тde8 20.f3 Оd6 21.Кe2 Кc4 22.Оf4
Кd7 23.Оd6 Дd6 24.Дf2 f5 25.ef5 Тf5
26.Тaa1 b5 27.ab5 cb5 28.b3 Кa3 29.Кd4
Тe1+ 30.Тe1 Тf6 31.Тe8+ Тf8 32.Дe3 a4
33.Тe6 Дd5 34.Кc6 Цh8 35.Кe7 Дa8
36.Кb4 Кf6 37.Кf5 Кg8 38.Кg7

Цg7 39.Дg5+ Цf7 40.Дf5+ Цg7
41.Дg4+ Цf7 42.Кc6 Тc8 43.Кe5+ Цf8
44.Дf5+ Цg7 45.Тg6+ 1:0

Ж. ПОЛГАР -
П. АНГЕЛОВА,
СОЛУН, 1988 Г.

Белите дават
мат в 3 хода.

Отговор:

1.Дf8+ Цf8
2.Oh6+ Цg8
3.Te8x

Задача

Каспаров и Полгар
са сред най-умните
хора на планетата

Гари Каспаров се нареди
в челото на поредната пре-
стижна класация, но този път
тя няма нищо общо с шах-
матните му постижения. Бив-
шият световен шампион е
сред най-умните хора в света
според организацията Super
Sholar, оценяваща  интелек-
туалното ниво на студентите.
Тя направи списък на хората,
които в момента са с най-
висок коефициент на интели-
гентност, и гросмайсторът
намери място там наред с
величия на човешката мисъл
като учения Стивън Хокинг,
един от основателите на

 Освен че е безспорно най-силната шахматистка на
планетата, Юдит Полгар има победи над всички мъже от

световния шахматен елит, включително и над Гари Каспаров

“Майкрософт” Пол Алън, про-
дуцента Рик Роснър, матема-
тика Ендрю Уайлз, астрофи-
зика Кристофър Хирата, ак-
тьора Джеймс Уудс и др. Из-
вестният с блестящия си ум
физик Хокинг, който често ни
изненадва с шокиращи из-
казвания, е на десето място в
списъка за интелигентност.
70-годишният учен, автор на
7 бестселъра и  получил 14
награди, има IQ 160. Това, че
е класиран на десето място,
не трябва да принизява по-
стиженията и ума му, в срав-
нение с намиращите се на по-
предни позиции гении, при-

зовават авторите на изслед-
ването. Експертите подчерта-
ват, че в списъка няма първи
и последни места, тъй като
оценката на интелекта е су-
бективна - не е ясно кое е
по-важно - нивото на IQ или
реалните постижения. Спо-
ред Книгата на рекордите на
Гинес, човекът  с най-висок
коефициент на интелигент-
ност в света (210) - Ким Унг-
Йонг, буквално е посветил
живота си на физиката.

Нивото на интелигент-
ност на Каспаров е оценено
на 190 т. За да го поставят в
челото на класацията, екс-
пертите са обърнали внима-
ние и на постиженията му
като шахматист, както и на
политическата му и литера-
турна дейност.

Според Super Sholar №1
в класацията е австралий-
ският математик Терънс Тао,
чийто IQ е 230. Той прогово-
рил на 6-месечна възраст, а

на 2 години вече разговарял
на 4 езика. 36-годишният
днес Тао става професор по
математика в Калифорний-
ския университет, когато е
на 24 г.

В потвърждение на широ-
ко битуващото мнение, че
шахматът е игра за интели-
гентни хора, идва и фактът,
че единствената жена в кла-
сацията на Super Sholar е
Юдит Полгар. Унгарската
шахматистка, която повече от
десетилетие е несменяема
№1 в световната женска ран-
глиста, има коефициент 170.

Авторите на изследване-
то допълват информацията
за най-умните хора на пла-
нетата с още един интере-
сен факт. Според тях 0.5% от
населението на Земята към
момента е с IQ над 140, ко-
ето се смята за ниво “гени-
алност”. Те припомнят, че за
нормално IQ се счита от 90
до 110.
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Спорт

Ю

гледайте

Резултати

ФУТБОЛ

ПО БНТ 1
ЛИГА

ЕВРОПА
22.05 Тотнъм

- Лион
ПО БТВ ЕКШЪН

19.00 Зенит - Ливърпул
22.05 Атлетико - Рубин

ПО РИНГ
20.00 Спарта Прага - Челси

22.05 Борусия М - Лацио

кратки

Шампионска лига
Първи 1/8 финали:

Селтик - Ювентус 0:3 0:1
Матри (3), 0:2 Маркизио (77),
0:3 Вучинич (83); Валенсия -
ПСЖ 1:2 0:1 Лавеци (10),
0:2 Пасторе (43), 1:2 Рами
(90) ЧК Ибрахимович (П-90+2)

БФС пусна 700 билета
за мача с Дания

700 билета за български фено-
ве, желаещи да гледат на живо
световната квалификация Дания -
България на 26 март, вече са полу-
чени в БФС. Цената им е по 100 лв.
Заявки се приемат до 19 март на
ticketing@bfunion.bg и на телефон:
+359/2 9426290. Пропуските тряб-
ва да бъдат платени до 22 март.
Датската футболна федерация ще
даде още 600 билета, ако тези в
БФС се изкупят.

Славия взе изгонен
от Берое

Славия привлече изгонения от
Берое Антонио Ливраменто. Пор-
тугалецът парафира със столича-
ни за 2 години. Той не попадна в
плановете на Петър Хубчев и бе
освободен преди 3 дни от заралии.
Ливраменто се присъедини вчера
към лагера на Славия в Анталия.

Ботев Вр направи 0:0
с Чавдар Етр

Ботев Враца не успя да бие вто-
родивизионния Чавдар Етрополе 0:0
в контрола. За пореден път ахиле-
совата пета пред отбора се оказа
реализирането на голове. Врачани
създадоха редица положения, но не
съумяха да ги реализират. Грешници
пред старши треньора Антони
Здравков се оказаха нападателите
Андрей Атанасов и Румен Рангелов,
а и Александър Якимов, Цветелин
Тонев, Жайро, Асен Георгиев и Ро-
сен Ванков. В събота врачани ще се
пробват с Видима-Раковски.

БАТЕ Борисов пробва
ненужен на Ботев Пд

Бившият вратар на Ботев Пд
Ернестас Шеткус може да про-
дължи кариерата си в БАТЕ Бори-
сов. Литовският национал, който
беше освободен от българския клуб
след края на есенния полусезон, е
поканен на проби от беларуския
шампион. Той ще се присъедини към
лагера на БАТЕ в Турция.

Лампард ще пише
книги за деца

Полузащитникът на Челси
Франк Лампард ще напише пореди-
ца от книги за деца. Английският
национал сключи договор с изда-
телска къща и ще влезе в ролята
на писател със серия от 5 книжки,
които ще носят заглавието
“Вълшебният футболен свят на
Франки”. Книжките са за деца над
5 г. и са разкази за приключенията
на ученикът Франки, кучето му
Макс и лудите по футбола негови
приятели. Първият брой ще излезе
на пазара през юни.

О
тпадането на борбата от програ-
мата на Олимпийските игри
през 2020 г. е резултат на кон-
фликт между МОК и президен-

БОРБАТА ЖЕРТВА НА КОНФЛИКТ
МЕЖДУ МОК И БОСА НА ФИЛА

та на Международната федерация по
борба (ФИЛА) Рафаел Мартинети. По-
четният президент на Руския олимпий-
ски комитет Виталий Смирнов, който е
и член на МОК, обясни, че в основата
е упорството и трудната комуникация
с швейцареца.

“Проблемът, който доведе до пред-
ложението за изключване, се корени
в отношенията между ръководството
на МОК и Мартинети. Още преди ме-
сец знаех, че борбата е попаднала в
списъка с предложения. За съжале-
ние Мартинети не се ползва с автори-
тет не само в своите кръгове, но и в
МОК. Затова не е предприел необхо-
димите стъпки за защита на борбата.
Главното сега е да се предприемат

мерките от националните федерации и
ФИЛА за връщането в програмата.
Борбата безусловно трябва да се про-
мени, но за съжаление ръководството
на ФИЛА, както ми се струва, не е
способно да се справи с тази ситуа-
ция. Затова са необходими кардинал-
ни промени”, заяви Смирнов.

“Проблемите не са в МОК, а в сама-
та международна федерация. Решени-
ето не е против Русия или някоя друга
държава. В МОК има забележки към
организацията на работата вътре във
ФИЛА, към това, което се случва там”,
заяви другият руски член на Междуна-
родния олимпийски комитет Шамил
Тарпишчев, дългогодишен деятел на
тениса.

Международната федерация по
борба свиква извънредно заседание на
своето изпълнително бюро в Пукет,
Тайланд, днес. Там по принцип трябва-

ше да се проведе и редовно заседа-
ние в края на седмицата.

“Ще предприемем всички мерки
за убеждаването на МОК за откло-
няването на тази безсмислена пре-
поръка срещу един от най-старите
спортове, който е сред първите в мо-
дерните Олимпийски игри. Борбата
е национален спорт в доста държа-
ви и за много от тях това е единст-
вената възможност техни атлети да
бъдат представени на олимпиади,
като по този начин се допринася за
универсалността на Игрите”, обяви-
ха от ФИЛА. Окончателното реше-
ние дали борбата ще бъде извадена
от олимпийското движение ще бъде
взето в Буенос Айрес през септем-
ври. Спортът, който е донесъл най-
много олимпийски медали на Бълга-
рия, ще се бори с още 7 неолимпий-
ски дисциплини.

Юве на 1/4 финал, ПСЖ почти
Ювентус и ПСЖ на-

правиха важни крачки
към 1/4 финалите в
Шампионската лига.
Италианците победиха
Селтик с 3:0 като гости,
а парижани се наложи-
ха над Валенсия с 2:1
на “Местая”.

“Старата госпожа”
предреши изхода на
сблъсъка с шотландци-
те след ранен гол на
Алесандро Матри  (3) и
късни попадения на
Клаудио Маркизио (77)
и Мирко Вучинич (83).
Черногорецът вкара
гол №700 за Юве във
всички евротурнири.
“Черно-белите” са и
първият италиански от-
бор, достигнал до тази
внушителна цифра от
попадения. Гостите дей-
стваха пестеливо на
“Селтик парк” и в голя-
ма част от мача привид-
но изглеждаше, че са
надиграни, но в крайна
сметка надхитриха “де-
телините”. Мачът бе
първи в турнира за тре-
ньора на “бианконери-

Френският национален защитник Адил Рами (№4) вкара в 90-ата мин.
на ПСЖ при домакинската загуба на тима му Валенсия с 1:2,

която запази минимални шансове на “прилепите” да продължат на
1/4 финал в Шампионската лига

те” Антонио Конте, кой-
то есента изтърпяваше
наказание за “черно
тото”. Селтик пък про-
дължи черната си 42-
годишна серия без по-
беда срещу италиански
отбор и реваншът на
“Ювентус Стейдиъм” на
6 март ще бъде прото-
колен.

Във Валенсия “мили-
ардерите” от ПСЖ на-
диграха убедително из-
падналите във финансо-
ва криза “прилепи”. Гос-
тите създадоха редица
положения, но пропус-
наха да спечелят по-
изразително и да под-
печатат напълно учас-
тието си на 1/4 финали-
те. Воденият от Карло
Анчелоти отбор поведе
с 2:0 до почивката с
точни удари на аржен-
тинците Езекиел Лаве-
ци (10) и Хавиер Пасто-
ре (43). Френският на-
ционал от марокански
произход Адил Рами
(90) пък вкара за испан-
ците и остави част от
интригата за реванша.

Суперзвездата на ПСЖ
Златан Ибрахимович
(90) пък си изкара глу-
поват червен картон за
опасна игра. Шведски-
ят национал изгуби топ-
ката и влезе грубо в
краката на Андрес Гу-

ардадо, за което беше
отстранен. Ибрахимо-
вич вече има 3 черве-
ни картона в мачове от
Шампионската лига.
Повече от него е само
бившият холандски на-
ционал Едгар Давидс,

който е с 4. Реваншът
на “Стад дьо Франс” е
на 6 март. Тогава в игра
може да се появи и
Дейвид Бекъм, който
миналия месец парафи-
ра с ПСЖ, но още не е
във форма.

Левски прави 2:2 с чехи
Пелето и Де Карвальо точни срещу Дукла Прага, Иво Тонев нахлува на терена

Заради Владимир Гаджев играчите се спречкаха
в средата на първата част

Снимка СПОРТАЛ

ЦСКА ГАЗИ ГРУЗИНЦИ  ЗА СБОГОМ
ЦСКА прегази грузинския

Чихура с 6:1 в последната си
контрола на лагера в Анталия.
Неофициален дебют за “армей-
ците” направи най-скъпият иг-
рач в “А” група Игнасио Варе-
ла, за когото Палермо плати 3

млн. евро на уругвайския Де-
фенсор Спортинг през 2011 г.
Уругваецът ознаменува дебю-
та си с гол в 31-ата мин., а и
асистира за 2 от попаденията
на Мартин Камбуров (10, 30 и
34), отличил се с хеттрик. Нео-

фициално завръщане направи
и Спас Делев, който игра през
2-ото полувреме. По веднъж се
разписаха и мадагаскарецът
Абел Анисе (42), и камеру-
нецът Нжонго Присо (89). По-
четно за грузинците вкара

Давид Болквадзе (58-д). Трень-
орът на “армейците” Миодраг
Йешич смени целия състав на
полувремето. Резервите обаче
не бяха на висотата на старто-
вата единайсеторка и не успя-
ха да повторят играта й.

Левски завър-
ши 2:2 с шестия в
чешкото първенст-
во Дукла Прага в
контрола в Кипър.
“Сините” бяха бли-
зо до първа загуба
по време на 2-рия
подготвителен ла-
гер в Агия Напа, но
се спасиха с голо-
ве на капитана Ста-
нислав Ангелов
(64) и Базил де
Карвальо (65). Пре-
ди това чехите по-
ведоха чрез Петр
Мали (2-д) и Томи-
слав Божич (6).
Мали вкара дузпа-
та, която бе отсъде-
на за нарушение
на Ромейн Ели.
Французинът го
фаулира в пеналта,
след като Орлин
Старокин изпусна
пробива му по дес-
ния фланг. Божич
пък се разписа от
25 м, след като за-

вари неподготвен
Пламен Илиев -
Тигъра. “Сините” се
хвърлиха да обръ-
щат мача, но про-
пуски направиха
новото попълне-
ние Гари Родригес
и Жоао Силва.
Преди паузата хо-
ландецът Дъстли
Мюлдер върна

един гол, който бе
отменен заради
засада. Малко пре-
ди това 2-та отбо-
ра се спречкаха
заради Владимир
Гаджев, който ско-
чи да бие против-
ников играч.

За 2-ото полу-
време треньорът
Илиан Илиев изле-

зе с 9 нови играчи,
докато промяната
в Дукла бе само
една. Пелето нама-
ли, след като
навърза почти ця-
лата защита на
чехите. Де Карва-
льо пък изравни
от пряк свободен
удар от границата
на наказателното

поле. В 77-ата мин.
Дукла можеше да
си върне предни-
ната в резултата,
но Томаш Бергер
от фаул разтресе
гредата зад Илиев.

Изпълнителни-
ят директор на
Левски Иво Тонев
не сдържа нервите
си по време на кон-
тролата и си поз-
воли да нахлуе на
терена. Шефът бе-
ше афектиран от

изоставането в ре-
зултата и в края на
първото полувреме
влезе, за да иска
обяснение от съди-
ята. Човекът на
Бойко Борисов се
вбеси от някои “не-
правилни” отсъж-
дания, като се на-
вика и на един от
тъч реферите. Съ-
дийската тройка
беше атакувана и
от фенове на Лев-
ски.

Левски промени съперника си за
утрешната контрола в Кипър. “Сините”
трябваше да срещнат арменския Ба-
натс, но ще играят със сънародниците
им от Импулс, които в последния шам-
пионат взеха бронзовите медали. Ба-
натс пък завърши 8-и и така се очер-
тава “сините” да имат по-класен спа-
ринг. Двубоят е от 15.30 ч. на “Алфа
център” в Ларнака. Там столичани вече
срещнаха чехите от Виктория (Пилзен)
и завършиха 3:3. На 17-и играчите на
Илиан Илиев играят с Ростов, а на 18-
и се завръщат в България.

Снимка БГНЕС
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ЦСКА
гази
грузинци
за сбогом

ПО БНТ
БИАТЛОН

18.15 СП в Нове
место (20 км, мъже)

ПО БНТ2
СКИ

10.55 и 14.30 СП

гледайте

кратки

в Шладминг
(гигантски слалом, жени)

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

15.30 и 20.00 Уелш оупън
ПО ЕВРОСПОРТ2

СНОУБОРД
12.00 СК в Сочи

СНУКЪР
14.00 и 21.00 Уелш оупън

ПО ФИЛМ+
ТЕНИС

12.00 Турнир в Доха (жени)

Сливналията Георги Ива-
нов очаквано спечели поред-
ната титла в тласкането на
гюле на 44-ия международен
турнир “Академик”, който за
втора поредна година се про-
веде в зала “Добротица” в
Добрич. Неочаквано обаче
атлетът на врачанския клуб
“Павел Павлов” изпрати уре-
да на 20,59 м, което е най-
добър резултат в Европа за
сезона. Иванов, който на 13

Българският олимпийски комитет
подписа 4-годишен договор за сътруд-
ничество с BMW Group България. Кон-
тракта сключиха Стефка Костадинова,
председател на БОК, и управителят на
една от водещите германски автомо-
билни фирми за страната ни Алек-
сандър Миланов.

“BMW e най-успешният производи-
тел на премиум автомобили с глобална
реализация и производствена мрежа.
Вече 97 години компанията ни е воде-
на от стремеж към все по-високи по-
стижения, дух на солидарност и уваже-
ние, насърчаване на междукултурното
разбирателство и обмен, идеи, които
същевременно изразяват идеалите на
олимпийското движение. Затова BMW
Group следва стратегия за подпомага-
не и сътрудничество с Международния
олимпийски комитет и националните
олимпийски комитети, като израз на
споделени ценности и общи виждания”,
отбеляза Александър Миланов.

“Днес само формализираме сътруд-
ничеството между най-доброто от
спорта и най-доброто от автомобили-

БОК и BMW подписаха за 4 години

Георги Иванов
най-добър в Европа

Мариан ВЛАДИМИРОВ

те. BMW е иновативен бранд, фокуси-
ран върху качеството, устойчивото
развитие, иновациите и върховите по-
стижения. Уверени сме, че съвмест-
ното ни сътрудничество ще доведе не

само до отлично обслужване на БОК,
но и до популяризиране на общи
ценности и виждания, които и двете
организации споделят”, изтъкна Стеф-
ка Костадинова.

Покрива норматив „Б” за световното в Москва

март ще навърши 28 години,
покри норматив  “Б” за учас-
тие на световното първенст-
во в Москва през лятото.

Три най-добри лични по-
стижения в зала също бяха
регистрирани на турнира.
Дени Димитров пробяга 60 м
с личен рекорд от 6,72 сек.
Силвия Дънекова спечели
бягането на 1500 м и подоб-
ри личното си постижение с
време 4:23,81 мин.

 Гита Додова също подо-
бри личния си рекорд в зала,
след като преодоля 13,99 м
на троен скок. В бягането на
200 м при мъжете най-бърз
бе Илиан Борисов - 22,38
сек., а на 400 м Бисер Тачев
- 50,34 сек. На 3000 м очак-
вано триумфира Митко Ценов
с 8:38,95 мин., а Сава Тодо-
ров победи на 800 м с 1:57,34
мин. В скока на дължина зла-
тото спечели Даниел Анков

със 7,04 м, а в скока на висо-
чина Ангел Карарадев граб-
на победата със скромните
200 см.

При жените златото на 60
м спечели Габриела Лалева
с време 7,61 сек., а на 200 м
победи Надежда Рачева с
26,41.

Около 100 състезатели от
4 страни участваха в 44-ото
издание на турнира “Акаде-
мик”, който се премести в
Добрич заради дълго отла-
гания и неприключен ремонт
на зала “Фестивална”.

Генералният секретар на БОК Белчо Горанов, олимпийските медалисти и
шампиони Евгения Раданова, Йордан Йовчев и Ваня Гешева и председателят на
БОК Стефка Костадинова на подписването на 4-годишен договор с управителя

на БМВ Груп България Александър Миланов (от ляво на дясно)

омакинът Австрия спечели
първо злато от световното
първенство по ски алпийски
дисциплини в Шладминг. Авст-
рийските алпийци триумфира-

Завършилият втори тим на Швеция, шампионите от Австрия и бронзовите
медалисти от Германия на почетната стълбица след отборния паралелен слалом

на световното първенство по ски алпийски дисциплини в Шладминг

ДДДДД

Австрия
с първа титла
в Шладминг

ха в отборната надпревара на пара-
лелен слалом.

Носителят на Световната купа при
мъжете Марсел Хиршер, Филип Шьор-
гофер, Михаела Кирхгасер и Никол
Хосп победиха на финала тима на
Швеция с 4:0 по системата на директ-
на елиминация.

Победата на австрийците е първата
им в Шладминг, след като досега на
тяхна сметка имаше само 2 бронзови
медала. В “малкия финал” Германия се
наложи над Канада и спечели бронзо-
вите отличия. Отборната надпревара е
в програмата на световните първенства
от 2005 г., а Австрия спечели дисципли-
ната и през 2007 г. Защитаващият тит-
лата си отбор на Франция отпадна още
на 1/4-финал след загуба от Германия.

Григор Диимитров и
неговият кипърски парт-
ньор Маркос Багдатис
загубиха от Юлиан
Кновле (Ав) и Филип
Полашек (Слвк) с 6:7
(4), 1:6 в I кръг на сил-
ния тенис турнир в Ро-
тердам, Холандия.
Съперниците им са спе-
циалисти на двойки и
заемат 29-о и 37-о мяс-

Ивет Лалова се класира на трето място в сприн-
та на 60 м на турнира по лека атлетика в зала във
Вал дьо Роа, Франция. Българката, която е евро-
пейска шампионка на 100 м от Хелзинки 2012,
завърши с време 7.19 секунди. За Лалова това е
изравнен най-добър личен резултат през сезона. В
началото на месеца със същия резултат тя спечели
надпреварата в Карлсруе, Германия, в първия си
старт за годината.

Първа на 60 м финишира водачката в световната
ранглиста Мюрией Ауре (Кот д’Ивоар) с време 7.06
сек., а втора завърши Барбара Пиер (САЩ) 7.14 сек.

Пламен Константинов
отпадна като вариант да
поеме националния от-
бор на Русия по волей-
бол. Първоначално Гибо-
на беше един от фавори-
тите, най-вече заради
страхотното си предста-
вяне начело на Губерния
Нижни Новгород. Шефът
на федерацията Стани-
слав Шевченко обаче

ИВЕТ 3-А НА 60 М
ВЪВ ФРАНЦИЯ

ГРИШО ГУБИ НА
ДВОЙКИ В РОТЕРДАМ

ОТРЯЗАХА ГИБОНА
ЗА ТРЕНЬОР НА РУСИЯ

Снимка БОК

то в световната рангли-
ста.

Късно снощи Гришо
игра във I I  кръг на
сингъл срещу бившия
№3 в света Николай Да-
виденко (Рус). Двубоят
им беше последен на
централния корт, ведна-
га след мача на Роджър
Федерер (Швейц) с Гре-
га Жемля (Слвн).

обяви, че в момента из-
борът е сведен до 3 кан-
дидатури, а Константи-
нов не е сред тях. Макар
официално да не бяха
разкрити имената им,
Шевченко обяви, че ста-
ва дума само за руснаци.
Изборът на важния пост
за “Сборная” ще стане на
Президиума на руската
федерация на 22 март.

ЦСКА разби Славия
на хокей

ЦСКА отнесе Славия с 8:2 (2:0,
3:1, 3:1) в мач от първенството
на България по хокей на лед. За
“червените” това бе 8-а поредна
победа. С по 2 гола се отличиха
Росен Христов и Мартин Бояджи-
ев. Словакът с български паспорт
Юрай Душичка завърши с гол и 3
асистенции. По веднъж се разпи-
саха още Атанас Атанасов, Симе-
он Николов и Александър Панев.
Валентин Боцев и Димитър Мило-
шев отсрамиха “белите”. Следва-
щият мач от III кръг между НСА
и Левски е днес в 20.30 часа в
Зимния дворец в София. В кла-
сирането води ЦСКА с пълен ак-
тив от 24 т., пред Славия 12, НСА
9 (2 мача по-малко) и Левски 0.

Чой остава пилот
на Глобул

Най-успешният български мо-
тоциклетист Мартин Чой
продължи партньорството си и
ще остане фирмен пилот на Гло-
бул още 2 години. Мартин Чой ще
се състезава с мотоциклет BMW
S 1000 RR с изцяло обновен ди-
зайн и с нова цветова схема. Като
част от партньорството си с
GLOBUL той ще продължи да
участва в рекламни и други ини-
циативи на компанията. Чой е 8-
кратен шампион на България и
11-кратен на Балканите по мото-
циклетизъм на писта. През този
сезон 28-годишният софиянец
отново ще се бори за титла в
престижния Европейски шампио-
нат “Алпе Адрия”, защитавайки
забележителните си успехи в клас
SST 1000, извоювани през 2011 г.
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